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PROTOKÓŁ NR L/2022 
 
z L Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 30 czerwca 2022 roku. 

 W Sesji uczestniczyło 13 Radnych, co stanowi 87 % składu osobowego Rady. 
 
W Sesji udział wzięli: 

- Burmistrz Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski, 
- Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski, 
- Skarbnik Gminy – Pani Żaneta Mirowska, 
- Radca Prawny – Pani Jolanta Czepe. 

 
Obradom przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław 
Kacianowski. 
 
Protokołowała – Kierownik Biura Rady Miejskiej Pani Dorota Kowalczyk. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław Kacianowski: 
Wysoka Rado ! 
Szanowni Państwo ! 
Chciałbym poinformować, że przebieg dzisiejszej sesji jest transmitowany na żywo  
i nagrywany. Każdy kto chciałby zabrać głos w trakcie sesji będzie to rozumiane, jako 
wyrażenie zgody na publikację jego wizerunku w przestrzeni publicznej.  
 
 
Punkt 1: Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 
Otwarcia L Sesji RM dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław Kacianowski 
(godz. 10:00). Powitał Radnych i zaproszonych na obrady gości, w tym Pana Marka 
Tobiszewskiego Przewodniczącego Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej. 
Przewodniczący przekazał smutną wiadomość. 15 czerwca zmarła Pani Grażyna 
Michałowska-Jurska Radna Rady Miejskiej kadencji 1998-2002. W Radzie pełniła funkcję 
przewodniczącej komisji rewizyjnej. Radni uczcili minutą ciszy pamięć zmarłej. Uchwałą 
Rady Miejskiej w Złocieńcu Pani Grażyna Michałowska-Jurska została Zasłużoną dla Miasta 
i Gminy Złocieniec. 
 
Następnie Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad – 87% składu Rady (na sali było 
obecnych 13 Radnych). Podczas sesji byli nieobecni Radni: Pan Zbigniew Albiniak, Pan 
Mateusz Waszczyk. 
 
 
Punkt 2: Ustalenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Pan Mirosław Kacianowski: 
Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad. 
Rada może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, (musi być co najmniej 8 Radnych “za” wprowadzeniem zmiany). 
Głosuje się każdą zmianę oddzielnie. 
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Propozycje zmian porządku obrad: 
ZMIANA I: W punkcie 8 w podpunkcie 3) druk nr 540 zastępuje się drukiem 540A;  
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca):  
Jak zwykle ten druk dotyczy zmian w budżecie gminy Złocieniec. Z uwagi na pojawiające się 
dodatkowe dochody i wydatki zaktualizowaliśmy go na druku z oznaczeniem z literą A. 
Szczegóły przy omawianiu uchwał. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA II: W punkcie 8 w podpunkcie 4) druk nr 541 zastępuje się drukiem 541A; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Druk dotyczy wieloletniej prognozy finansowej. Skoro są zmiany w budżecie to na bieżąco 
nanosimy się do WPF stąd też druk z oznaczeniem z literą A. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA III: Do punktu 8 po podpunkcie 9) dodaje się podpunkt 10) w brzmieniu: „w 
sprawie regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z wybiegu dla psów 
zlokalizowanego przy ul. Aleja Piastów w Złocieńcu – druk nr 547;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Pojawiła się interpelacja Pana Radnego Jankowskiego w zakresie braku tego regulaminu. 
Naprawiamy swój błąd i wprowadzamy projekt do porządku dzisiejszych obrad. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA IV: Do punktu 8 po podpunkcie 10) dodaje się podpunkt 11) w brzmieniu: „w 
sprawie sprzeciwu gminy Złocieniec w stosunku do uchwały Nr XVIII/86/2022 
Zgromadzenia Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej  z dnia 8 czerwca 2022 r. w 
sprawie zmiany Statutu Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej – druk nr 548;”; 
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Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Na zgromadzeniu Delegatów Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej dokonano 
zmiany statutu. Zgodnie z obowiązującymi  przepisami Rada w ciągu 30 dni musi wyrazić 
swoją opinię. Ponieważ jest to ostatnia sesja, a zmiany wpłynęły 15 czerwca to koniecznym 
jest wprowadzenie do dzisiejszego porządku obrad tej uchwały. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA V: Do punktu 8 po podpunkcie 11) dodaje się podpunkt 12) w brzmieniu: „w 
sprawie wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 
gminy Złocieniec – druk nr 549A;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Dokonaliśmy przeszacowania pierwszego półrocza w zakresie dochodów i wydatków na 
utrzymanie obiektów użyteczności publicznej. Jak wszystkim powszechnie wiadomo ceny 
gwałtownie wzrosły. W związku z tym wprowadzamy zmiany w cenniku podnosząc niektóre 
opłaty oraz wprowadzając niektóre inne zagadnienia. Szczegółowo będziemy omawiali przy 
druku podczas sesji. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA VI: Do punktu 8 po podpunkcie 12) dodaje się podpunkt 13) w brzmieniu: „w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec „Cmentarz 
w Złocieńcu” – druk nr 550;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Jak Państwo pamiętacie do tego planu zastrzeżenia wniósł organ nadzorczy Wojewody 
Zachodniopomorskiego. W związku z czym dokonujemy stosownych poprawek tak, aby 
uchwała była zgodna z zaleceniami nadzoru. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
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ZMIANA VII: Do punktu 8 po podpunkcie 13) dodaje się podpunkt 14) w brzmieniu: „w 
sprawie wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2 ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w przypadku nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, ustalenia stawki takiej 
opłaty, stawki opłaty za pojemnik lub worek o określonej pojemności, przeznaczony do 
zbierania odpadów komunalnych na terenie nieruchomości oraz stawki opłaty podwyższonej 
– druk nr 551;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
W związku ze zmianą przepisów, nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach, prawo ochrony środowiska oraz ustawy o odpadach z roku 2021 z końcem czerwca 
wygasają niektóre stare uchwały dotyczące opłat za śmieci. To jest jedna z tych uchwał, która 
wygasła. Abyśmy mogli jak gdyby te opłaty naliczać konieczna jest zmiana podstawy 
prawnej. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA VIII: Do punktu 8 po podpunkcie 14) dodaje się podpunkt 15) w brzmieniu: „w 
sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na terenie gminy Złocieniec składanej przez właścicieli nieruchomości oraz  
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektroniczne – druk 
nr 552;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Dokładnie ta sama podstawa co we wcześniejszej uchwale. W związku z wygaśnięciem 
niektórych przepisów z końcem czerwca koniecznym staje się zmiana podstawy. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
 
ZMIANA IX: Do punktu 8 po podpunkcie 15) dodaje się podpunkt 16) w brzmieniu: „w 
sprawie wyrażenia woli współpracy z Powiatem Drawskim oraz zabezpieczenia środków 
finansowych w budżecie Gminy Złocieniec na realizację wspólnego przedsięwzięcia – druk nr 
553.”. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
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Informowaliśmy wcześniej, że chcemy podjąć współpracę w zakresie wykonania małej 
retencji obszaru jeziora Maleszewa. Tam mamy wspólne zadanie z Powiatem Drawskim. Te 
środki były już zaplanowane w ubiegłym roku do wydatkowania. Nie doszło do podpisania 
porozumienia. Nadal naciskamy Powiat i chcielibyśmy w tym roku tą umowę sfinalizować. W 
tym celu konieczne jest podjęcie uchwał o nawiązaniu tej współpracy. Dotyczy to właśnie 
małej retencji. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan 
Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z XLIX Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk nr 534. 
5. Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy w okresie  
    międzysesyjnym. 
6. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2021: 
1) wystąpienie Burmistrza Złocieńca; 
2) debata; 
3) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2021 
oraz udzielenia Burmistrzowi Złocieńca wotum zaufania z tego tytułu – druk nr 535. 
7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za rok 2021 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 i absolutorium 
dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021: 

1) wystąpienie Burmistrza Złocieńca; 
2) sprawozdanie finansowe gminy Złocieniec za rok 2021; 
3) sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 wraz z informacją o 

stanie mienia gminy Złocieniec; 
4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy  

w Koszalinie do sprawozdania z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021; 
5) wniosek komisji rewizyjnej RM w Złocieńcu w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Złocieńca absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 2021 rok; 
6) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy  

w Koszalinie do wniosku komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Złocieńcu w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Złocieńca absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 
2021 rok; 

7) dyskusja; 
8) podjęcie uchwał: 
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a) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 
Złocieniec za rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
Złocieniec za rok 2021 – druk nr 536; 

b) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 - 
druk nr 537. 

8. Podjęcie uchwał: 
1) zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek, o których mowa 

w art. 42 ust. 6 ustawy Karta Nauczyciela dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
przedszkolach prowadzonych przez gminę Złocieniec oraz tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, 
terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli 
gminy Złocieniec pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 
młodsze – druk nr 538; 

2) w sprawie zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego sprawozdania finansowego 
gminy Złocieniec za rok 2021 – druk nr 539; 

3) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 
540A; 

4) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec 
na lata 2022 – 2030 – druk nr 541A; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiących własność 
Skarbu Państwa w zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe – 
Nadleśnictwa Złocieniec na nieruchomości stanowiące własność Gminy Złocieniec – 
druk nr 542; 

6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 543; 

7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 544; 

8) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 545; 

9) w sprawie zmiany rodzaju miejscowości – druk nr 546; 
10) w sprawie regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z wybiegu dla psów 

zlokalizowanego przy ul. Aleja Piastów w Złocieńcu – druk nr 547; 
11) w sprawie sprzeciwu gminy Złocieniec w stosunku do uchwały Nr XVIII/86/2022 

Zgromadzenia Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej  z dnia 8 czerwca 
2022 r. w sprawie zmiany Statutu Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej – 
druk nr 548; 

12) w sprawie wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 
publicznej gminy Złocieniec – druk nr 549A; 

13) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec 
„Cmentarz w Złocieńcu” – druk nr 550; 

14) w sprawie wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2 ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w przypadku nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, 
ustalenia stawki takiej opłaty, stawki opłaty za pojemnik lub worek o określonej 
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pojemności, przeznaczony do zbierania odpadów komunalnych na terenie 
nieruchomości oraz stawki opłaty podwyższonej – druk nr 551; 

15) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie gminy Złocieniec składanej przez właścicieli 
nieruchomości oraz  warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektroniczne – druk nr 552; 

16) w sprawie wyrażenia woli współpracy z Powiatem Drawskim oraz zabezpieczenia 
środków finansowych w budżecie Gminy Złocieniec na realizację wspólnego 
przedsięwzięcia – druk nr 553. 

9. Komunikaty i oświadczenia. 
10. Zamknięcie sesji. 
 
 
Punkt 3: Przyjęcie Protokołu z XLIX Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Protokół z Sesji został Państwu Radnym wysłany drogą elektroniczną. Czy Państwo Radni 
mają jakieś uwagi do Protokołu? Jeśli nie ma uwag to przystępujemy do głosowania. 
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów oddano “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr XLIX/2022 z XLIX Sesji 
Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 26 maja 2022 roku.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z XLIX sesji (podczas głosowania byli nieobecni 
Radni: Pan Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu 
 
 
Punkt 4: Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk 
nr 534. 
 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Przepraszam za spóźnienie. Techniczne problemy w Urzędzie sprawiły, że nie mogłem 
wydrukować pewnych rzeczy, o których chciałbym Państwa poinformować. Sytuacja na 
lokalnym rynku staje się coraz bardziej trudna poprzez wzrost cen towarów, usług. Mediów 
oraz energii coraz częściej stajemy przed sytuacją wyboru co zrobić, a od czego odstąpić. 
Przykładem może być przygotowanie do organizacji imprez w Złocieńcu, gdzie koszt jednego 
koncertu gwiazdy, przy naszych warunkach terenowych wynosi ok. 90 tysięcy złotych. W tej 
sytuacji podjąłem decyzję, że pieniądze te lepiej będzie zainwestować na przykład w 
infrastrukturę. Koszt utrzymania świetlic, straży pożarnych, opłat za obsługę kredytu, czy 
obligatoryjne wypłaty podwyżek dla nauczycieli gdy subwencja z państwa jest znacznie 
niższa niż kwota wypłat sprawia, iż uszczupla to nasz samorządowy budżet. Pamiętać 
również musimy o obniżce dochodów z powodu obniżenia stawki PIT do 12%. Na rynku 
przetargów obserwujemy coraz większą ostrożność zainteresowanych przedsiębiorców. Z 
tego też powodu obserwujemy opóźnienia w koszeniu traw w mieście i na terenach wiejskich. 
Firma, która złożyła ofertę i wygrała przetarg, odstąpiła od podpisania umowy. Czekamy na 
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rozstrzygnięcie drugiego przetargu. Lada moment pojawi się asfaltowa nawierzchnia ulicy 
Krętej oraz Kasztanowej. Sprzęt pracuje przy ulicy Brzozowej, Pyrzyckiej i Warszawskiej. 
Trwają również prace przy utwardzaniu drogi w okolicach Zatonia. Trwa wymiana 
oświetlenia na LED wszystkich słupów oświetleniowych na terenie miasta i gminy. Jest 
jaśniej i taniej. Niedługo powstaną dwa punkty ładowania samochodów elektrycznych. 
Otrzymaliśmy promesę wsparcia finansowego projektu wykonania sieci deszczowej w 
ścisłym centrum i ulicy Tkackiej. Ogromnie nas to cieszy bo realizacja tego zadania otworzy 
nam możliwości dalszych inwestycji upiększania centrum. Przy Alei Piastów szykujemy się 
do budowy mieszkań ok. 50 mieszkań łącznie z lokalami chronionymi. Przy pomyślnych 
wiatrach prace projektowe rozpoczną się w tym roku, a łopatę wsuniemy w ziemię być może 
w połowie roku przyszłego. Jeszcze przed formalnymi decyzjami prowadzone są prace na 
plaży w Budowie. Wykarczowane zostały drzewa i krzaki oraz dowieziono piasek. W tej 
sprawie oraz w temacie budowy parkingu na osiedlu w Budowie rozmawiałem z Dyrektorem 
Agencji Mienia Wojskowego w Szczecinie. Okazało się, że coraz trudniej znaleźć 
wykonawcę na budowę parkingu. W tym czasie odbyły się Walne Zgromadzenia Wspólników 
w złocienieckich spółkach. Na pewno na ten temat powie kilka słów mój zastępca. Dzisiaj 
mija ostateczny termin składania deklaracji o posiadanych źródłach ciepła. Ja to w życiu 
bywa czekamy do ostatniej chwili, choć od dawna wiadomo, że za nie złożenie wniosku w 
terminie może to skutkować karą 5 tysięcy złotych. Mamy wzmożony ruch w sekretariacie 
Urzędzie, ale skuteczność może będzie 100%. Zmieniają się przepisy dotyczące uchodźców. 
Finansowanie pobytu będzie znacznie ograniczone po 120 dniach pobytu po przekroczeniu 
granicy. W związku z czym część obywateli Ukrainy wróciła do kraju lub wyjechała w dalszą 
podróż. Osoby pozostałe tutaj szukają pracy dorywczej tam gdzie jest to możliwe, czyli wciąż 
deklarują chęć powrotu do domu po zakończeniu wojny. Jest też grupa gości z Ukrainy, która 
zadeklarowała chęć podjęcia stałej pracy. Do Powiatowego Urzędu Pracy zostały złożone 
odpowiednie dokumenty. W dawnej siedzibie OSiR przy ul. Czaplineckiej działa ukraiński 
punkt wolontariatu, gdzie koordynuje się pomoc i wsparcie uchodźcom przebywającym na 
naszym terenie. Tam też odbywają się szkolenia i nauka języka polskiego. Warto zaznaczyć, 
że poprzez to biuro odbywa się koordynacja i komunikacja osób przebywających na tym 
terenie. Dlatego tez możemy ściśle współpracować, czy tez reagować na wszelkie ważne 
sygnały pochodzące zarówno od ukraińskich gości, czy tez naszych mieszkańców. Jutro 
rozpoczynają się na Wyspie Ostrów spotkania z piosenką turystyczną inaugurujący sezon 
turystyczny od 2 lipca do końca sierpnia uruchomione zostanie tam na Wyspie Ostrów 
kąpielisko nazwane teraz miejscem okazjonalnie wykorzystywanym do kąpieli z obsługą 
ratowników WOPR. 
 
Radny Roman Cyc: 
Od dosyć długiego czasu można powiedzieć od 2-3 lat wysłuchuję od naszych mieszkańców, 
przede wszystkim mieszkańców wiejskich o problemie, który jest, istnieje w naszej gminie, w 
naszym mieście dotyczący Straży Miejskiej. Zadam na początku pytanie do Panów 
Burmistrzów. Czy Panowie Burmistrzowie mają jakiś wgląd do wyników i do pracy naszych 
strażników miejskich? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Myślę, że jeśli konkretnie będziemy mogli się do czegoś odnieść to mamy oczywiście wgląd. 
Przecież to jest to referat, który jest odpowiedzialny za pracę akurat bezpośrednio u mnie. 
Większość spraw, które są załatwiane, są załatwiane bezpośrednio przez koordynację, 
działalność, sprawozdania również na bieżąco jak coś się dzieje ja bezpośrednio utrzymuję. 
Uwag też mam wiele. Praca jest różna, ale ona jest wynikiem wielu rzeczy, które na bieżąco 
się pojawiają. Myślę, że Pan Radny, jako doświadczony w tej dziedzinie to mógłby 
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oczywiście nas wesprzeć w tym co jest nie tak i co można zrobić lepiej. Chętnie wysłucham i 
ewentualnie ustalimy, co jest możliwe, albo jak to zrobić, aby było lepiej. 
 
Radny Roman Cyc: 
Moje wystąpienie nie będzie jakimś tam atakiem tylko poruszeniem problemu, który 
faktycznie jest i niejednokrotnie był na komisjach poruszany. Przesłałem jakiś czas temu 
Radnym drogą elektroniczną wyniki, które osiągnęła Straż Miejska w roku 2021. Pozwolę 
sobie tak szybciutko, żeby nie przeciągać W 2021 roku nasza Straż Miejska ujawniła 162 
wykroczenia, czyli dzieląc to na 5 strażników jest to 32,4 wykroczenia na osobę. Problem, 
który był często tu poruszany na naszych komisjach przeze mnie, przez Piotra dotyczący 
parkowania na terenie miasta. Nasi strażnicy w ubiegłym roku ujawnili 64 wykroczenia w 
ruchu drogowym. Dzieląc to na pięcioro strażników wychodzi niecałe 13 wykroczeń na 
jednego strażnika przez cały rok. Za chwilę porównam wyniki żeby Państwo mieli pewne 
porównanie z gminą Czaplinek. W gminie Czaplinek w roku 2021 strażnicy ujawnili ponad 
600 wykroczeń w ruchu drogowym. Przypomnę u nas w Złocieńcu 64 wykroczenia, 
Czaplinek ponad 600. Fakt jest taki, że w gminie Czaplinek do ujawniania wykroczeń w 
ruchu drogowym jest wykorzystywany monitoring miejski. Też mamy monitoring miejski i 
też możemy go wykorzystać. Tym bardziej, że jest to czarno na białym wykroczenie 
zarejestrowane. Innych wykroczeń spoza ruchu drogowego strażnicy miejscy w Czaplinku, 
których jest czterech ujawnili 357. Przypomnę u nas wszystkich wykroczeń ujawniono 162. 
Straż Miejska w Czaplinku nałożyła grzywien w drodze mandatu karnego w kwocie 27.420 
złotych. Strażnicy przeprowadzili 350 interwencji zgłoszonych przez mieszkańców 
oczywiście w Czaplinku. W Złocieńcu przyjęte zgłoszenia od mieszkańców 152. Panie 
Burmistrzu, ja szereg pytań zadawałem Komendantowi Straży Miejskiej, m.in. w jakich 
godzinach pracują strażnicy miejscy. Odpowiedź Pana Komendanta: Strażnicy miejscy w 
Złocieńcu pełnią służbę w godzinach 7:00-15:00, 13:00-21:00. W uzasadnionych 
przypadkach czas pracy poszczególnym pracowników urzędu może być ustalona przez 
Burmistrza w zasadach określonych w odrębnym zarządzeniu § 6 ustawy regulaminu 
organizacyjnego urzędu w Złocieńcu. Z tego co pewnie wszyscy wiedzą strażnicy faktycznie 
pełnią służbę w tych godzinach. Czy Pan Burmistrz wydawał jakieś zarządzenie w stosunku 
do Komendanta jeżeli chodzi o jego pracę, o godziny jego pracy? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Do końca ogłoszenia pandemii Straż Miejska podlegała pod Wojewodę. Burmistrz nie miał 
bezpośredniego nadzoru nad tą działalnością. Panie Radny jeżeli mówimy konkretnie o 
pewnych rzeczach, że mamy pewne problemy to być może punkt sesji w następnej sesji lub 
na komisji możemy tego typu sprawy omówić. Mam świadomość, że specyfika pracy na 
naszym terenie, czyli gonitwa za psami, za lisami i też za śmieciami, za ludźmi, którzy nie 
płacą to ta specyfika jest troszeczkę inna. Oczywiście każdy ma możliwość spojrzenia na ten 
temat ze swojej strony. Ja nie mam nic przeciwko temu żeby wysłuchać i wprowadzić jakieś 
korekty i o tym chętnie porozmawiam. Nie chcę, dzisiaj być przesłuchiwanym, gdzie nie ku 
temu jest okazja. A też nie ma na bieżąco wiedzy żeby przekazywać konkretne rzeczy na 
zasadzie interpelacji bądź zapytań. Jak najbardziej deklaruję, że możemy zrobić, czy komisję, 
czy zaproponuję do Pana Przewodniczącego, aby Straż Miejska sama wykazała co robi, 
dlaczego to tak wygląda. Wtedy sami Państwo osądzicie, czy jest to faktycznie źle 
zorganizowane, czy jest to wytłumaczone, że tak się robi bo inaczej nie można. 
 
Radny Roman Cyc: 
Wszystko się zgadza. Mam tutaj też sygnał od świetliczanek. Zresztą od Sołtysów tez, że od 
2018 roku na terenie świetlic wiejskich nie były przeprowadzane żadne pogadanki z 
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dzieciaczkami, żadne pogadanki z mieszkańcami. Wiem, że ten okres przejęcia gminy 
Ostrowice był dosyć trudnym okresem dla mieszkańców. Myślę, że fajnie by było żebyśmy 
wtedy weszli na te świetlice, powiedzieli, jak jest u nas. Wiadomo w gminie Ostrowice 
bywało różnie, ale nie było to zrobione. Dlaczego? Nie wiem. Mogę się tylko domyślać, ale 
na wizji nie będę się wypowiadał. Od dosyć dawna śledzę, może też koleżanki i koledzy też 
bo jest konto na facebooku „info mundurowe zdr” prowadzone przez wspaniałego człowieka 
Krzysztofa Leśniowskiego Komendanta Straży Miejskiej w Czaplinku. Fantastyczny 
człowiek, który robi coś co bardzo lubi i są tego wyniki. Przede wszystkim co roku od dwóch 
lat organizuje piknik mundurowy w Czaplinku. Bardzo świetna impreza była w ubiegłym 
roku. Coś wspaniałego, naprawdę fantastyczny człowiek. Marzy mi się, żeby taki komendant 
był u nas w Złocieńcu. 
 
 
 
Punkt 5: Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z 
pracy w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Radna Grażyna Kozak (Przewodnicząca komisji rewizyjnej): 
Komisja rewizyjna nie pracowała. 
 
Radny Andrzej Jankowski (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji): 
Komisja w okresie międzysesyjnym nie obradowała. 
 
Radna Mariola Kowalska (Zastępca Przewodniczącego komisji rozwoju gospodarczego i 
budżetu): Komisja rozwoju gospodarczego i budżetu odbyła jedno posiedzenie w dniu 28 
czerwca 2022 roku w tematach: 
1. Zapewnienie bezpieczeństwa na kąpielisku miejskim na Wyspie Ostrów w sezonie letnim. 
2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
3. Sprawy bieżące. 
W posiedzeniu komisji udział wzięli: 

1) Burmistrz Złocieńca Pan Krzysztof Zacharzewski ; 
2) Zastępca Burmistrza Złocieńca Pan Natan Fiutowski; 
3) Skarbnik Gminy Pani Żaneta Mirowska. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie 10 projektów uchwał: 
1) w sprawie zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego sprawozdania finansowego gminy 

Złocieniec za rok 2021 – druk nr 539; 
2) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 540A; 
3) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2022 – 2030 – druk nr 541A; 
4) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiących własność Skarbu 

Państwa w zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe – 
Nadleśnictwa Złocieniec na nieruchomości stanowiące własność Gminy Złocieniec – 
druk nr 542; 

5) w sprawie regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z wybiegu dla psów 
zlokalizowanego przy ul. Aleja Piastów w Złocieńcu – druk nr 547; 

6) w sprawie sprzeciwu gminy Złocieniec w stosunku do uchwały Nr XVIII/86/2022 
Zgromadzenia Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej  z dnia 8 czerwca 2022 r. 
w sprawie zmiany Statutu Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej – druk nr 
548; 
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7) w sprawie wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 
publicznej gminy Złocieniec – druk nr 549; 

8) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec 
„Cmentarz w Złocieńcu” – druk nr 550; 

9) w sprawie wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2 ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w przypadku nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, 
ustalenia stawki takiej opłaty, stawki opłaty za pojemnik lub worek o określonej 
pojemności, przeznaczony do zbierania odpadów komunalnych na terenie nieruchomości 
oraz stawki opłaty podwyższonej – druk nr 551; 

10) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na terenie gminy Złocieniec składanej przez właścicieli nieruchomości 
oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektroniczne – druk nr 552. 

 
Radny Piotr Jurski (Przewodniczący komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Komisja nie obradowała. 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana (Zastępca Przewodniczącego komisji edukacji, kultury, 
sportu i turystyki): 
Komisja edukacji, kultury, sportu i turystyki odbyła jedno posiedzenie w dniu 23 czerwca br.  
W komisji uczestniczyli wszyscy radni.  
Tematy poruszane na komisji 
1. Opiniowanie uchwał 
2 Sprawy bieżące 
3 Bezpieczne wakacje 
Komisja zaopiniowała pozytywnie uchwałę na Druk nr 538 w sprawie zasad udzielania i 
rozmiaru obniżek, o których mowa w art.  42  ust.  6  ustawy  Karta  Nauczyciela  dla  
nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i przedszkolach prowadzonych przez gminę 
Złocieniec oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 
psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców  zawodowych  oraz  
nauczycieli  przedszkoli  gminy  Złocieniec  pracujących  z grupami obejmującymi dzieci 6-
letnie i dzieci młodsze. 
Omówiono następujące tematy: 
- bezpieczeństwo nad wodą, szczególnie obecność ratowników na wyspie Ostrów; 
- zakończenie roku szkolnego w szkołach podstawowych. 
 
Radna Barbara Pawłowska (Przewodnicząca komisji wsi i rolnictwa): 
Komisja wsi i rolnictwa odbyła jedno posiedzenie w dniu 23 czerwca. Tematami było 
bezpieczeństwo w okresie letnim, dożynki, opiniowanie projektów uchwał, sprawy równe, w 
tym dotyczące opłat na cmentarzach wiejskich. Na komisji byli obecni wszyscy członkowie 
komisji oraz zaproszeni goście: Pan Natan Fiutowski Zastępca Burmistrza, Pan Krzysztof 
Zacharzewski Burmistrz Złocieńca, Pan Paweł Kajtaniak Komendant Straży Miejskiej w 
Złocieńcu, Panie: Beata Lichwa, Katarzyna Borowczak, Monika Kuczyńska-Kochana, które 
reprezentują Złocieniecki Ośrodek Kultury oraz Sołtysi Sołectw z terenu gminy Złocieniec. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie uchwałę na druku 545 w sprawie wyrażenia zgody od 
odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Komendant 
Straży Miejskiej omawiał sprawy dotyczące bezpieczeństwa nad wodami w okresie letnim i 
wspomniał, że ma ruszyć cykl pogadanek na świetlicach wiejskich w tym temacie. Głównym 
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zagadnieniem, które zostało poruszone na spotkaniu były tegoroczne dożynki. Pokrótce 
omówiono sprawy organizacyjne, a szczegółowo wrócą Sołtysi do tematu już niebawem. 
Dodatkowo także poruszono sprawy związane z opłatami na cmentarzach wiejskich 
Chlebowo, Siecino, Nowe Worowo. 
 
Radny Mirosław Kacianowski (Przewodniczący komisji organizacyjnej): 
Komisja organizacyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 14 czerwca 2022 roku  w tematach: 

1. Sprawy organizacyjne związane z przygotowaniem sesji. 
2. Sprawy różne.  

W posiedzeniu udział wziął Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski. 
Komisja organizacyjna zaopiniowała pozytywnie następujące projekty uchwał:  

1) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 543; 

2) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 544; 

3) w sprawie zmiany rodzaju miejscowości – druk nr 546. 
Komisja przekazała do zaopiniowania dla poszczególnych komisji Rady pozostałe projekty 
uchwał, które są tematem dzisiejszej sesji. 
 
 
Punkt 6: Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2021: 
1) wystąpienie Burmistrza Złocieńca; 
 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Raport o stanie gminy już od samego początku, czyli od momentu, w którym jest wymóg 
przygotowania takiego dokumentu jest robiony wewnątrz Urzędu. Nie jest przygotowywany 
przez firmy zewnętrzne. Osobą, która go co roku przygotowuje i aktualizuje jest Zastępca 
Pan Natan Fiutowski. Raport pokazuje nam w jakim miejscu jesteśmy, co się dzieje. Przy 
rzetelności przygotowania tego dokumentu widzimy jak wygląda gmina, jakie zadania stoją 
przed nami, jakie niebezpieczeństwa. Myślę, że o tym wszystkim w skrócie Państwu Natan 
przedstawi. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo Radni. Kolejny raport o stanie gminy złożony przez Burmistrza Złocieńca 
w ustawowym terminie jest przed Państwem. Słuchają wystąpienia Pana Romana rozumiem, 
że był bardzo dobrze zaktualizowany, bo jest również punkt dotyczący bezpieczeństwa i te 
wszystkie dane były tam dostępne. Cieszy mnie to bardzo. Raport jest także dostępny w 
wersji elektronicznej na stronie gminy i w Biuletynie Informacji Publicznej, tak by 
zainteresowani mieszkańcy mogli się z nim zapoznać. Przygotowany w podobnej jak zawsze 
formule umożliwiającej porównanie zamieszczonych tam informacji. Jak co roku znajdują się 
w nim informacje prezentowane podczas sesji, w tym informacje: o finansach gminy, o stanie 
mienia komunalnego, o realizacji strategii, programów i polityk, o realizacji uchwał Rady 
Miejskiej, o oświacie i edukacji, działalności spółek komunalnych, Złocienieckiego Ośrodka 
Kultury, Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury, podejmowanych działaniach w zakresie 
bezpieczeństwa, pozyskania środków zewnętrznych, czy gospodarki odpadami. Czyli staramy 
się umieścić, naszym zdaniem, najbardziej istotne informacje z punktu widzenia życia gminy. 
Proponuję byśmy przeszli zatem do krótkiego omówienia treści raportu. Zaczynamy od tego, 
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co jest poważnym problemem, czyli demografii. Rok do roku ubyło 260 osób zameldowanych 
na pobyt stały i 26 osób zameldowanych na pobyt czasowy. Nadal mamy ujemne saldo 
urodzeń i zgonów. W tym roku to jest minus 130. Kolejny rok przyniósł niekorzystne zmiany 
w strukturze wiekowej. Spada o 276 osób liczba mieszkańców w wieku produkcyjnym i 
spada o 43 osoby liczba mieszkańców w wieku przedprodukcyjnym. Natomiast o 59 osób 
rośnie liczba mieszkańców w wieku poprodukcyjnym. Tracimy bardzo wartościową tkankę 
społeczną, a liczne obciążenia przenoszone są na coraz mniejszą liczbę mieszkańców. A 
jakiekolwiek rozważania o rozwoju gminy muszą opiekać się o liczbę mieszkańców i 
strukturę wiekową. To bardzo silnie oddziałuje na dochody gminy z tytułu PIT, niezależnie od 
polityki Państwa, kurcząca się baza jest powodem do niepokoju. Brakuje rąk do pracy od 
specjalistów do wykonujących proste czynności np. w usługach komunalnych. Gmina, jako 
bezpośrednio zainteresowana podmiotami z sektora usług będzie musiała albo wykonywać 
część prac samodzielnie zwiększając zatrudnienie albo partycypować w kosztach zakupu 
sprzętu, albo zwiększać wydatki bieżące na utrzymanie w kluczowych obszarach. Żadne z 
tych zjawisk nie można uznać, moim zdaniem, za korzystne bo będą one ograniczały 
znacząco możliwości inwestycyjne choćby skierowane na politykę senioralną. Jak jesteśmy 
do tego przygotowani finansowo? Bardziej szczegółowo oczywiście zostanie to omówione 
przy sprawozdaniu finansowym. Teraz jednak kilka istotnych danych w formie tabeli (str. 12) 
pokazującej obraz z ostatnich 3 lat, kiedy jesteśmy większą gminą o część ostrowicką. 
Dochody bieżące wzrosły o 14 milionów, dochody majątkowe o prawie 4 miliony. To jest 
efekt transferów z budżetu Państwa, co nie jest bardzo stabilnym źródłem i w każdej chwili 
może się zmienić na co nie będziemy mieli wpływu. Wskażę choćby na świadczenia rodzinne 
500+, które od gmin przejmuje ZUS. Wydatki w analogicznym okresie wzrosły o 6,5 miliona 
i widać ich wzrost w grupie wydatków bieżących przy utrzymaniu poziomu wydatków 
inwestycyjnych. Stabilna jest sytuacja w zakresie zadłużenia, co oznacza, że unikamy 
finansowania z kredytów. Kolejna tabela (str. 12 i 13) obrazuje wydatki według klasyfikacji 
budżetowej. Są działy, gdzie kwoty są praktycznie stałe rok do roku. Są działy, gdzie mamy 
spadki, które głównie wynikają z realizacji inwestycji w danym roku i wzrosty, które oprócz 
inwestycji należy rozumieć, jako rosnące koszty zakupu usług, czy wynagrodzeń. Oświata i 
wychowanie + 2,6 mln, gospodarka komunalna i ochrona środowiska +1,3 mln. Wyraźnie 
widać obszary zwiększonych wydatków. Niewykorzystane środki przeznaczamy na 
uzupełnienie rosnących wydatków bieżących i przede wszystkim na sfinansowanie 
zaplanowanych inwestycji. Dlatego można się pokusić o stwierdzenie, że w roku 2022 
jesteśmy bezpieczni pod względem finansowym. Warto zaznaczyć, że zestawienia 
uwzględniają specyficzny okres pandemii, bo czasami mam wrażenie, że szybko 
zapominamy, jaki był rok 2021. Przejdę do mienia komunalnego (str. 25). Tutaj też można z 
satysfakcją powiedzieć o stabilnej sytuacji. W 2021 roku objęliśmy za 3 miliony złotych 
udziały w kolejnej spółce – Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej KZN Zachodniopomorskie 
oraz zakończyliśmy proces obejmowania udziałów w spółce PKS Złocieniec, wynikający z 
zawartych dużo wcześniej bo w 2014 roku umów kredytowych na powstanie tej spółki. 
Gminie dzięki odpowiedniej polityce w zakresie gospodarowania gruntami udało się osiągnąć 
satysfakcjonujące kwotowo transakcje sprzedaży działek (str. 32 i 33), które przypomnę są 
pod baczną obserwacją Regionalnej Izby Obrachunkowej wyrażoną w opiniach o wykonaniu 
budżetu, bo stanowią m.in. źródło obsługi zadłużenia. Realizacja strategii, programów i 
polityk to zgrupowanie w jednym miejscu podsumowanie tego o czym rozmawiamy w ciągu 
roku podczas komisji i sesji. Z kluczowych informacji wskazać należy, że z dniem 1 stycznia 
2022 roku wygasły plany miejscowe obowiązujące dla terenów dawnej gminy Ostrowice. 
Prowadzono też przygotowania Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla 6 
obszarów i studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Złocieniec. Pragnę podkreślić duże obciążenie pracą tego referatu – 500 wypisów i wyrysów 



15 
 

oraz 257 zaświadczeń i kilkadziesiąt decyzji o warunkach zabudowy można uznać za bardzo 
znaczący wysiłek i duży ruch w interesie. W 2021 roku kontynuowana była modernizacja 
oczyszczalni ścieków. Wykonano raport z realizacji aktualizacji Programu Ochrony 
Środowiska. Wykonywane były działania związane z termomodernizacją, a także wdrożono 
na podstawie umowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska Program „Czyste 
Powietrze” prowadząc punkt konsultacyjno-informacyjny. Rok 2021 to kolejny rok 
wzmożonej działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, który 
doposażyliśmy w nowy samochód. Pomimo trwającej pandemii wróciliśmy do „normalności” 
w zakresie współpracy z organizacjami pozarządowymi, stowarzyszeniami sportowymi. To 
ważny aspekt życia lokalnej społeczności organizujący zajęcia dla dzieci, młodzieży, 
dorosłych, starszych. Kolejny rok informacji dotyczy realizacji uchwał Rady Miejskiej. 
Przypomnienie w telegraficznym skrócie Państwa pracy to 116 uchwał na 12 sesjach (107 
uchwał na 17 sesjach w 2020 roku). Tradycyjnie dominowała sfera ogólnobudżetowa oraz 
gospodarka nieruchomościami i mieniem, w tym zmiany budżetu, zgody na obciążanie 
nieruchomości gminnych służebnościami lub zgody na odstąpienie od obowiązkowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy. Dziękujemy za tą owocną współpracę. Następny element to 
przygotowanie dialogu ze społeczeństwem w formie konsultacji społecznych, których 
przedmiotem była reorganizacja sołectw. Ponadto ważnymi i emocjonalnymi tematami z 
udziałem mieszkańców była budowa obwodnicy Złocieńca oraz budowa farmy 
fotowoltaicznej koło Lubieszewa. Przechodząc do podsumowania to kilka słów o części 
analitycznej. Kolejny rok zakończony nadwyżką operacyjną, która stanowi poduszkę 
bezpieczeństwa na trudne czasy. Przypomnę, że świadomie i celowo budujemy ten kapitał by 
móc go wykorzystać na wkład własny do projektów inwestycyjnych lub pokryć rosnące 
wydatki bieżące. Terminowo realizujemy zobowiązania. Kolejny ważny obszar porównawczy 
to zestawienie udzielonych ulg i zwolnień podatkowych (str. 80). Skutki obniżenia górnych 
stawek podatkowych rok do roku to 428 tysięcy złotych w 2020 roku i 325 tysięcy w 2021. 
Skutki udzielonych ulg i zwolnień to 587 tysięcy złotych w 2020 roku i 516 tysięcy w 2021, 
umorzenia zaległości to 79 tysięcy złotych w 2020 roku i 14 tysięcy w 2021, odroczenia i 
rozłożenia na raty 180 tysięcy złotych w 2020 roku i brak takich decyzji w 2021 roku. 
Należności wymagalne (str. 81), czyli to czego brakuje w kasie gminy – nastąpił wzrost o 800 
tysięcy złotych, czyli 10% z 8,1 mln zł do 8,9 mln zł. W grupach wygląda to tak: 
- należności alimentacyjne – 2020 r. – 4,2 mln; 2021 r. – 4,3 mln; 
- należności z tytułu podatków – 2020 r. – 2,6 mln; 2021 r. – 2,5 mln; 
- należności z tytułu opłat lokalnych – 2020 r. – 38 tys.; 2021 – 56 tys.; 
- należności z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami – 2020 r. - 254 tys.; 2021 r. 271 tys.; 
- należności z tytułu czynszów i dzierżaw – 2020 r. 869 tys.; 2021 r. – 910 tys.; w tym za 
najem mieszkań komunalnych – 2020 r. – 858 tys.; 2021 r. – 890 tys. 
- pozostałe należności – 2020 r. – 105 tys.; 2021 r. – 780 tys.; 
- należne odsetki – 2020 r. – 82 tys.; 2021 r. 699 tys. 
Szczegółowy opis znajdziecie Państwo pod tabelą. Dla równowagi po problemie pora na 
powód do zadowolenia, czyli sytuacja w spółkach i ZOK-u. 
Zakład Ciepłownictwa – zysk 2020 r. – 75.000 zł; 2021 r. – 141.590 zł; 
Zakład Wodociągów i Kanalizacji – zysk 2020 r. – 153.000 zł; 2021 r. – 195.579 zł; 
Zakład Gospodarki Mieszkaniowej – zysk 2020 r. – 464.000 zł; 2021 r. 366.095 zł; 
PKS – prognozowana strata za 2021 rok – 47.142 zł, ale gmina nie posiada tam 100% 
kapitału tylko trzydzieści kilka, więc odpowiedzialność rozkłada się na wszystkich 
wspólników; 
Złocieniecki Ośrodek Kultury w trudnych warunkach i przy ograniczonej działalności także 
na plusie. 
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I na zakończenie sprawozdanie z pozyskanych środków zewnętrznych oraz ranking Gmin. 
Przepraszam jeszcze raz. Tego Państwo nie zobaczycie na prezentacji, ale w swoich 
materiałach jak najbardziej. W ubiegłym roku mówiłem o rankingu, że przestaje on mieć dla 
mnie znamiona konkursy, w którym chętnie biorę udział, jako lubiący rywalizować. Zwracam 
Państwa uwagę, jak w ubiegłym roku na Gminę Węgorzyno. Spadek o 29 miejsc. Powód – 
brak dotacji z funduszy rządowych. Gmina Złocieniec awansowała o miejsca trzy. 
Reasumując, moje magiczne powiedzenie, jest dobrze, czyli źle. Dziękuję.  
 
 
Punkt 6: Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2021: 
2) debata; 
 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Ja mam jedno pytanie. Strona 95. Chodzi mi o szkoły. Ja wiem, że ilość uczniów potem ilość 
kosztów. Im mniej uczniów tym większy koszt utrzymania jednego ucznia. Ale jeżeli są 
niedokładne, albo ja to źle zrozumiałam. Przykładowo jest Szkoła Podstawowa Nr 3 na dzień 
30 września 2021 były dwie klasy piąte. Skąd wiem? Bo mój wnuk się tam uczy. Tu jest 
podana jedna klasa piąta. I jest podane, że jest 6 dziewczynek, 2 chłopaków, czyli 8 osób 
razem, a ja wiem, że tam jest 14, czy 15 osób. Jest to jedna klasa. Dlatego nie wiem, jakie to 
jest przekłamanie, czy jest inny rok, może 2020. Pokazuje się, że dzieci w klasie piątej było 
tylko 8 i to jedna klasa, a są dwie klasy, no to wiadomo, że ten koszt jak się podzieli na 
mniejszą ilość to mamy zagrożenie w przyszłości głównie SP 3 i SP w Nowym Worowie. 
Jeżeli jest wykazane mniej uczniów no to wiadomo, że koszt jest wyższy. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Pani Radna oczywiście przyjmuję uwagę. No nie jestem w stanie Pani odpowiedzieć. Ja 
bazuje na materiałach, które są mi udostępniane przez poszczególne referaty, czy jednostki 
organizacyjne gminy. Mogę się zaprzysiąc, że nie nastąpił błąd w kopiowaniu tego. Ten plik 
dotyczy tego roku. Tak mi to sprawozdanie zostało przekazane. Dużym zaufaniem darzę 
zarówno dyrektorów, prezesów, jak i kierowników referatów dlatego dane, które budzą we 
mnie jakieś zaskoczenie faktycznie weryfikuję, ale w zakresie ilości klas nie mam wnuków w 
związku z tym nie rzuciło mi się to na oczy. Wyjaśnię to i udzielę odpowiedzi w formie 
pisemnej, a jeżeli Pani uwaga znajdzie potwierdzenie to oczywiście stosowne sprostowanie 
również zostanie umieszczone. Nie mogę w tej chwili się odnieść merytorycznie do tematu 
ale dziękuję za uwagę. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Panie Burmistrzu, może w przerwie Pan zadzwoni i wyjaśni, żeby wszyscy wiedzieli. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Zrobiłbym to, ale w porządku obrad nie widziałem przerwy. Chyba, że Pan Przewodniczący 
tutaj nam pozwoli chwilę odetchnąć to ja oczywiście wtedy spróbuję zadzwonić do Pani 
Dyrektor i dowiem się jak to wygląda. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Jeżeli Radni wyrażą taką wolę to oczywiście będzie przerwa. 
 
Radny Roman Cyc: 
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Panie Burmistrzu wspomniał Pan o jakimś zadłużeniu w Spółce PKS. Czy ma Pan wiedzę, 
czym to jest spowodowane? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Spółka PKS nie ma zadłużenia. Spłaciliśmy w czerwcu 2021 roku wszystkie kredyty, które 
były zaciągnięte. To był kredyt inwestycyjny na wykup bazy i środków transportu od PKS 
Złocieniec oraz kredyt obrotowy służący do prowadzenia działalności, czyli zadłużenie mamy 
wyzerowane. Strata wynika z prowadzenia bieżącej działalności gospodarczej. Powiem 
uczciwie, dla mnie jest to trochę zdziwienie, bo w środowisku niskich stóp procentowych i 
spłaty tego kredytu oczekiwałbym, że Spółka zacznie w końcu przynosić zyski, ale z 
wyjaśnień ustnych złożonych przez Prezesa, bo w tej Spółce Walne się jeszcze nie odbyło, bo 
jest planowane dopiero na sierpień, wynika jednak, że zamknięcie w roku 2021 (dlatego też 
mówiłem, że bardzo szybko zapominamy o tym, że to był rok pandemiczny i mieliśmy pewne 
ograniczenia, szczególnie wiosną) spowodowało, że te 47 tysięcy złotych straty Spółka 
zaewidencjonowała, bo nie miała w tym czasie dochodów z tytułu przewozów szkolnych, a 
one stanowią dużą kwotę, jeśli chodzi o Spółkę. I druga sprawa związana z handlem 
paliwami. To jest ta część co jak coś się zabiera, ogranicza swoją działalność to ten handel 
paliwami też tam troszeczkę staje i tak to się rozkłada. Przy skali działalności, która w 
ubiegłym roku przekroczyła 10 milionów złotych to ten wynik minus 47 tysięcy złotych nie 
jest jeszcze jakimś zagrożeniem, ale ja jako współwłaściciel oczekiwałbym żeby jednak 
Spółka zaczęła generować zyski, a nie przynosić straty. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Ja chciałabym się odnieść do tych problemów z niżem demograficznym, ponieważ jest to 
takie błędne koło. Nie tak dawno uchwalaliśmy uchwałę o wysokości stawek za żłobek, 
wysokości stawek za wyżywienie. Szanowni Państwo akurat moja wnuczka będzie szła do 
żłobka od 1 sierpnia w Szczecinie. W prywatnym żłobku są takie same stawki, jak u nas w 
gminie. Natomiast żłobki pod patronatem powiaty albo gminy, czy miasta Szczecin w 
niektórych przypadkach. Nie powiem, że wszystkie, bo nie orientowałam się, ale rodzice są 
obciążeni kwotą 160 złotych. Dzięki temu częściej i chętniej wracają do pracy. Matki szukają 
pracy, ojcowie pracują i zamyka nam się pewien problem. Pio pierwsze gdybyśmy byli 
bardziej otwarci na tą politykę rodzinną w sensie żłobek, przedszkole. Chociaż przedszkole 
jest dosyć tanie w porównaniu do żłobka. No to nie mielibyśmy chyba problemu, aby  ktoś 
wrócił do pracy. Tu więcej mężczyzn brakuje do pracy z tego co Pan Zastępca powiedział, że 
brakuje rąk do pracy. Może by wracali ci młodsi, którzy chcieliby tutaj zamieszkać, pracować 
gdyby była jakaś fajna praca. Nawet nie za duże pieniądze. W sumie tam też trzeba się 
utrzymać i wcale koszty utrzymania nie są jakieś całkiem niskie w dużych miastach, a 
naprawdę robi nam się błędne koło, ponieważ młodzi nie wrócą, jak nie będą mieli jakiś 
perspektyw, mieszkań. Na mieszkania nie ma żadnych szans, albo wynająć. Wynająć w 
Szczecinie i zarobić więcej chociażby po to żeby stać ich było na utrzymanie wynajętego 
mieszkania to wiadomo, że pójdą do dużego miasta. W takim momencie bardzo chętnie by 
wrócili, ale perspektywa jakby nie zachęca, bo jak tam mogą płacić 160 złotych to pokrywa 
im się z wynajęciem, jakąś częścią opłat za mieszkanie i mogą iść oboje do pracy. Wychodzą 
żłobki naprzeciw. Są otwarte od 7:00 nawet do 20:00. Pracują w dwuzmianowości. Wszystko 
zależy od tego, jakie są potrzeby. Taka moja uwaga po prostu. Ja nie mówię, że mamy teraz 
dyskutować na ten temat, ale trzeba by było się pochylić nad tym. My możemy sobie 
narzekać cały czas na ten brak, że oni wyjeżdżają, ale my nic nie robimy z tym żeby młodym 
żyło się u nas lepiej. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
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Bardzo dziękuję za głos w dyskusji i pozwolę sobie podzielić go na dwie części tego co 
usłyszałem. Część pierwsza dotycząca demografii. Saldo zgonów i urodzeń jak gdyby nie do 
końca zależy od wieku i te minus 130 osób jest po prostu dramatyczne i bolące. A druga część 
dotycząca oferty dla osób młodych i tych aspektów, o których tutaj Radna wspomniała nie 
wypada się nie zgodzić. Trudno mi się porównywać z aglomeracją, która się nazywa 
Szczecin. Nie będę tego robił. Stworzyliśmy żłobek na 30 miejsc oparty nawet na 
dofinansowanie „Maluch”, które w pewien sposób nawet premiowało rodziców, którzy 
wracają na rynek pracy, że mieli pierwszeństwo w naborze. Z tego co rozumiem, a na co 
dzień oświatą i wychowaniem się nie zajmuje, ale z takich informacji urzędowych, to chyba 
rodzice mają chyba możliwość uzyskania świadczenia, które się nazywa „kapitał opiekuńczy” 
i czterysta ileś złotych chyba z dotacji państwowych przeznaczają właśnie na pokrycie opłat 
dziecka w żłobkach, czy przedszkolach. Czyli Państwo przejęło tą rolę jeśli chodzi o wsparcie 
finansowe dla rodziców to myślę, że dane, które Pani prezentuje o Szczecinie już zakładają 
wydatki po rozliczeniu rodzica z tym kapitałem opiekuńczym. To tak mi po głowie mniej 
więcej chodzi, że w Złocieńcu ta opłata (strzelam, bo nie pamiętam) wynosi w żłobku 500, 
czy 600 złotych to jeżeli pomniejszymy ją o ten kapitał to wyjdziemy na to samo, co w 
Szczecinie. Ale wracając do merytoryki faktycznie w tej chwili rozmawialiśmy z Panią 
Dyrektor Jandą, czyli Przedszkola im. Zajączka Złocieniaszka o tym, że w dzisiejszych 
czasach efektywność posiadania dwóch budynków przedszkolnych jest problematyczna na 
wielu obszarach, między innymi jeżeli chodzi o transport. Ten autobus krąży po mieście od 
jednego do drugiego obiektu przez co czasami przyjeżdża za wcześnie, czasami się spóźnia, 
czasami dzieci dojeżdżające jadą o te kilkanaście minut dłużej z uwagi na ruch obowiązujący 
w mieście, że ten autobus musi krążyć, aby podjechać pod przedszkole. W związku z tym 
rodzi się taki pomysł żeby działkę na ulicy Orzeszkowej zagospodarować poprzez budowę 
łącznika żłobka i przedszkola, a na przykład zamknąć i przekwalifikować na inny cel obiekt 
przy ulicy Okrzei. To by było, myślę, ekonomicznie uzasadnione. Możemy sobie takie cele i 
wyzwania w przyszłości określać. Czy uzyskamy w ten sposób dodatkową powierzchnię, 
dodatkowy oddział, gdzie moglibyśmy przyjąć maluchów albo rozładować te grupy 
dwudziestoparo osobowe w przedszkolu. To będzie zależało od projektu budowlanego, ale na 
pewno jest to temat, w którym zmierzamy. Przypomnę, że jeśli chodzi o tą opiekę dla 
najmłodszych, ale niestety nie doszły do realizacji dwa zamierzenia, które z kolei my w 
swojej strategii zamierzaliśmy. Teamdress Drawa rozbudowując zakład mówił o tym, że na 
jego terenie powstanie żłobek i przedszkole zakładowe służące pracownikom żeby mogli 
sprawować opiekę nad dziećmi będąc w pracy. I drugie takie zamierzenie to słynna ulica 
Wielkopolska. Tam te cztery bloki, dwie osiemnastki, dwie dwunastki i miał być piąty 
budynek przeznaczony na część usługową, bo takie  są wymogi prawa budowlanego. I w tym 
piątym budynku był oddział przedszkolny. Niestety, no niestety. To tylko i wyłącznie 
mobilizuje do pracy, bo tak jak Pani Radna podkreśliła jest to dla nas ważny element żeby 
oferta miejska między innymi skupiała się na zatrzymaniu młodego pokolenia. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Może uzupełnię informację, że priorytetem od samego początku, jeśli chodzi o żłobek, było 
to, żeby dzieci trafiały tam, których rodzice obydwoje pracują. Żeby to było takie 
udogodnienie. Miejmy świadomość, że żłobek nie jest dotowany, chyba że w ramach projektu 
są pieniądze, które poprzez pozyskanie możemy z tych kosztów stałych zejść. Na ten moment 
z budżetu gminy dokładamy około pół miliona złotych i jeśli chcielibyśmy zmniejszyć opłaty 
to musielibyśmy jeszcze bardziej obciążyć budżet. Myślę, że na ten moment, jeśli obydwoje 
rodziców pracują  to kwota 500 złotych jest uczciwa na tyle, że rodzice mogą tyle pieniędzy 
wygospodarować. Wiemy, że potrzeby są o wiele większe, bo kolejka rodziców, którzy 
chcieliby do żłobka dzieci przyprowadzić, zapisać jest spora. Projekt się zakończył, mieliśmy 
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24 miejsca. My też klubik prywatny. Wszędzie te miejsca są już zajęte. Takie są na ten 
moment możliwości. Też trzeba zaznaczyć, że pierwszeństwo w przedszkolu mają również 
dzieci rodziców, którzy pracują. To trochę zostało przeorganizowane by przepisy nam nie 
przeszkadzały w tym, by osoby niepracujące prowadziły dzieci do przedszkola na 9 i pół 
godziny. Pilnujemy tego, żeby to nam się jakoś balansowało, a z drugiej strony nie 
przeszkadzało. 
 
Radny Jan Macul: 
Panie Burmistrzu. Szanowna Rado. Cieszy ewidentnie kondycja spółek naszych, osiągnięć w 
sferze społecznej, ale jeżeli ktoś przyjedzie do Złocieńca, a dawno nie był to zastanawia się, 
czy nasz rynek przechodzi jakąś kolejną rewitalizację, bo jest tylko jeden sklep na rynku 
głównym. A ulica 5 Marca, kiedyś toczyliśmy bój o zmianę nazwy, niebawem będzie, że tak 
powiem, ulicą Pustą Dwa w Złocieńcu. Nagminnie znikają punkty usługowe, czy 
sklepikarskie. Widać to gołym okiem. Powiem więcej. Nasz jarmark, rynek świeci pustką we 
wtorki i piątki. Trzeba coś przedsięwziąć w tym obszarze. Często jest, że w żłobkach są 
osoby, które pracują, ale są też osoby, które oddają dzieci do żłobków i nie pracują, bo nie 
mogą znaleźć pracy. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Pilnujemy tego. 
 
Radny Jan Macul: 
To dobrze, dziękuję. Chciałem zwrócić uwagę na ten mankament, który widać gołym okiem. 
Jeżeli ktoś jeździ samochodem to szybko przeleci i nie widzi. Ja jeżdżę rowerem. Chełpię się 
tym i dostrzegam pewne sprawy. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja też jeżdżę na rowerze. Mam poczucie pewnego spełnienia, bo sami Państwo wiecie, że od 
kilku lat przygotowaliśmy dokumentację i próbowaliśmy znaleźć pieniądze na  zrobienie sieci 
odwadniającej centrum. To jest główny hamulcowy do pójścia dalej. Jeśli weźmiemy te wody 
opadowe, te kałuże, łącznie z rurami cieplnymi, które mogą wejść do centrum, z drogami, 
które zostaną zrobione tak jak powinny to dajemy możliwość rewitalizacji ścisłego centrum. 
Ja od dawna mówię, będę nawet posądzony o betonozę rynku, bo w pewnym momencie ja 
zauważyłem to dawno rynek jest toaletą dla psów i takim miejscem wypicia sobie piwka i 
posiedzenia sobie i pogadania. To miejsce nie tętni życiem i to jest konsekwencja, że 
wszystkie sklepy, które tam powstają one powoli w systemie naturalnym z racji tego, że tutaj 
niewiele jest dynamiki to nic poważnego, żadna działalność gospodarcza, żaden sklep, 
kawiarenka na razie tutaj nie powstała. Jest światełko w tunelu. Pierwsze to jest to, że 
realizacja tego projektu chodnika (mowa jest o inwestycji wod-kan.) pomoże nam w tym, że 
ruszymy ten temat i zaczniemy pracować na rynku. Jest dwóch właścicieli, którzy kupili 
lokale. Będą to lokale gastronomiczne, więc dobrze by było żeby wyszli z lokalu, zrobili 
sobie ogródki. Reorganizacja komunikacji przez rynek na tyle będziemy chcieli żeby została 
zmieniona. Chciałbym, aby te trawy zielone zostały zastąpione jakąś ładną fontanną, 
ławeczkami, ale w taki sposób, aby dzieci mogły sobie na rowerku pojechać, pospacerować. 
Wtedy ten rynek da pewien potencjał do tego żeby tu coś się zadziało. Również mam takie 
spostrzeżenia dotyczące rynku tego warzywnego i to, że inwestycja niestety, którą dostaliśmy 
w prezencie i to w jaki sposób została zaprojektowana nijak nie odpowiadało potrzebom 
Złocieńca. zapotrzebowaniu Złocieńca, czyli być może bardziej zniechęcało również to do 
tego, żeby tam ludzie się wystawiali z różnych przyczyn, różnych powodów. Nawet się 
zastanawialiśmy, czy do trwałości realizacji tego zadania, czy po prostu nie zrobić takiego, 



20 
 

wrócić do takiego systemu, w miejsce ambasady, na przykład zrobić tam takie targowisko, 
gdzie każdy mógłby się wystawić, a tam zrobić jakiś skatepark albo coś w tym stylu. Mając 
jakiś plan, co żeby tam też coś innego zorganizować. No ale są to trudne decyzje i to też z 
różnymi konsekwencjami. Chcieliśmy też, zastanawialiśmy się, czy tego ogrodzenia nie 
pozbyć się, żeby to było otwarte, żeby ta działalność mogła być prowadzona, ale przy naszym 
społeczeństwie jest to bardzo, jeszcze bardziej ryzykowne, bo myślę, że wykorzystywaliby tę 
sytuację, te miejsca akurat i mielibyśmy dużo problemów z tym. Odczucia te same, problemy 
my widzimy jeszcze bardziej głębsze. Natomiast myślę, że jakby zaczynamy iść w 
perspektywę, że przy tych najbliższych inwestycjach powoli, również przy parkingu na 
Sikorskiego też będzie inaczej wyglądał, czy tutaj ul. Kręta, która będzie zrobiona, później 
Targowa. Zmienimy to na tyle, że zacznie pełnić tę inną funkcję. I będzie tak, jak mówiłem 
też w swoim wystąpieniu, że będzie elementem, który da krok w tym, żeby tutaj to centrum 
było po prostu ładniejsze, zachęcające do tego, żeby coś więcej się tutaj działo. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja dodam tylko, że jak Państwo widzicie kolejne budżety w momencie kiedy ta decyzja jak 
gdyby o zasadach finansowania ze środków unijnych kolejnej perspektywy, coraz bardziej 
zamykała ścieżkę, że to gmina może ponosić koszty rewitalizacji, np. centrum i to takiego 
rewitalizacji budowlanej. Ten akcent został teraz rozłożony na właścicieli. My nie jesteśmy 
właścicielem rynku w całości, szczególnie tych właśnie lokali usługowych czy też 
handlowych. Pewien problem się zrobił, to postanowiliśmy właśnie poprawić to, co do zadań 
gminy należy. Stąd ta koncepcja, żeby zacząć od ścieżki nad rzeką Drawą, wychodząc do 
góry przez m.in. parking na ul. Sikorskiego. No i teraz ten element, na którym  nam naprawdę 
bardzo zależało, czyli tę deszczówkę zakończoną wymianą nawierzchni asfaltowej i 
chodników. To da to wrażenie Starego-Nowego Miasta. Jeśli do tego dołożymy 
termomodernizację kilku tych dużych wspólnot w samym centrum, to może ta optyka i 
postrzeganie zacznie się zmieniać, że to stanie się miejsce zachęcające do tego, żeby tu być, a 
nie żeby je omijać i tak dalej. Stąd też właśnie inwestycja w ul. Krętą, ul. Kasztanową, no 
powoluteńku jak gdyby z tego centrum próbujemy wychodzić, realizując jak gdyby wizję 
rewitalizacji w taki sposób, na które dzisiaj pozwalają dwie rzeczy: przepisy i finanse. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Mogę jeszcze? Może zaproponować tym, którzy handlują, czy tam prowadzą swoją 
działalność na naszym rynku, tzw. warzywniczym, może zaproponować zmianę dni, bo np. ja 
uważam, że no te 3-4 godz., kiedy ten wtorek i piątek są tylko rano, to naprawdę wiele osób 
nie może z tego skorzystać, np. na sobotę chociażby jeden dzień, żeby zmienili, bo naprawdę, 
bardzo chętnie czasami bym chciała, ale nie mam jak. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szybko odpowiadam. Jak dobrze pamiętam, w 2015 r., oddając targowisko po modernizacji 
do urzędu, byliśmy pani Radna zobowiązani do targowania od poniedziałku do soboty. W 
związku z tym te nasze doświadczenie związane z udostępnieniem targowiska wynikają z 
obserwacji, kiedy przyjeżdżano, czyli nędza z nędzy przyjeżdżała we wtorki i w piątki, a brak 
nędzy był w pozostałe dni. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
No zawsze tak było w poprzednich latach, więc dlatego, no ale trzeba by było najpierw do 
gminy iść z nimi porozmawiać po prostu. Tak że chcielibyśmy zaproponować zmianę, żeby to 
jednak było w sobotę. Wiem na pewno większość osób, na to więcej osób byłoby 
zainteresowanych. 
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Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Również rozmawialiśmy, to jest grupa, która z kolei jest pewnego rodzaju grupą 
przemieszczającą się i swój cykl handlu ma dostosowany, że właśnie np. w poniedziałek i 
środę to handlują w Świdwinie, w inny dzień to jadą do Drawska, a w jeszcze inny do 
Białogardu. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Tylko że to się już teraz zmienia, bo w Drawsku nawet nie ma jako takiego, tego rynku. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Teraz się zmienia. Właśnie jest Allegro, Shopee, czy co tam używają. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Przy ul. Piłsudskiego, m.in. ci, którzy są w Złocieńcu i wystawiają się, no to oni oni też z 
własnej potrzeby umawiają się i też korzystają z tych budynków, które tam są. My też 
próbowaliśmy, chcieliśmy również wprowadzić coś w rodzaju takiego pchlego targu i staroci. 
Jednak to, to tak naprawdę... To nie jest tak, że burmistrz ogłasza, że dzisiaj robimy i wszyscy 
przyjeżdżają. To jest jednak rynek i ludzie sami decydują i wtedy te osoby, które opiekują się 
targowiskiem, to one zbierają informacje i tę wiedzę o potrzebach tych ludzi. I to oni też 
ustalają kiedy chcieliby, czy jest to realne, czy nie. Na pewno byśmy się dostosowali do 
pewnych propozycji, które tą sytuację by nam polepszyły i tak, i tak tracimy na tym 
targowisku, czyli jest to koszt, dokładamy, a tak naprawdę efekt jest taki sam. To nie wynika 
z naszych, również z tego, że my podejmujemy próby, ale to też się zastanawialiśmy, nie 
chcielibyśmy znaleźć tam powód, żeby coś więcej się działo, to jest po prostu takie miejsce. 
Normalnie to powinno być na rynku w Złocieńcu 2 czy 3 dni ludzie powinni się zjeżdżać i 
tutaj powinno kapustą pachnieć albo jeszcze ziemniakami i wtedy ja bym był szczęśliwy, 
zadowolony, bo sprzedałoby się, ale to tętniłoby życiem i wtedy i sklepy by powstały. Myślę, 
że to życie wróciłoby na rynek, jako serca będącego w miastach. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
To też jest pani Radna ten efekt, o którym rozmawiamy, czyli przesunięcie tych 59 osób do 
grupy poprodukcyjnej. Te osoby, które miały właśnie handel we krwi, były przyzwyczajone 
do tego typu działań, odchodzą nam na emerytury. Nie tylko i to właśnie oni mogą 
handlować, ale przez smartfony, a nie na targowisku. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Nie zgodzę się z tym też, bo np. są takie właśnie gospodarstwa, chociażby nie wiem, że w 
połowie, które robią swoje sery itd. Może chętnie by przyjechał, wystawiłby się, ale mówię 
no... Ja wiem, że on jeździ, ale może gdyby... Nie chce być stacjonarny. Nie chce być 
stacjonarny, no nie wiem, może gdyby to jakoś... No mówię w tę sobotę. Ja chętnie bym 
poszła, gdybym miała dostęp. Gdybym mogła iść, ale że nie mogę, pracuje w takich godz. a 
nie innych, to nie mogę iść po prostu. Jak większość tych pracujących. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Pan z Rzepowa będzie o 12 pod urzędem. A w piątek! Jutro, przepraszam. 
 
Radna Elżbieta Frankowska: 
Miałam nie zabierać głosu, ale pan Burmistrz się uśmiecha, bo wie co powiem. Cieszę się z 
tych wszystkich zmian, jeden i drugi Burmistrz mówią, prócz jednego. Panie Burmistrzu. 
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Parasolki na betonie, na rynku nie zastąpią drzew, które dają cień. Nie zastąpią tej zieleni i nic 
to nie zmieni czy tu była... Fontannę można zrobić, nawet wiem, w którym miejscu. 
Natomiast nie likwidowałabym zieleni, której jest coraz mniej w naszym mieście. Na pewno 
nie zmieni to nic, jeżeli chodzi o przebywanie tutaj ludzi, jeżeli nie będzie, no tak pomalutku 
tam zaczynać się coś dziać, jakaś tam pizzeria pierwsza, która tutaj będzie. Natomiast, no po 
prostu nie czarujmy się, centrum się przeniosło tam, gdzie są duże sklepy handlowe, wszyscy 
tam sobie chodzą, nikomu nie jest po drodze na rynek. A likwidacja tej zieleni, jestem jednak 
przeciwko i na pewno dużo ludzi z tego, co obserwuję na portalach społecznościowych, jak 
się wypowiadają na ten temat i ja też jestem, jestem za. Owszem, ładnie to uporządkować, 
zrobić tę fontannę. Jeżeli nie będzie... Będą chodniki wyremontowane do domów na jednej 
płaszczyźnie, więc tam zmieszczą się też stoliki, panie Burmistrzu, będzie pięknie, zielono, 
spokojnie i gwarnie. Będziemy mieli gdzie odpocząć. Dziękuję. 
 
Radny Roman Cyc: 
Dwie sprawy. Pan Burmistrz wspominał o paru incydentach, które się dzieją na rynku, typu 
pieski, spożywanie alkoholu. Panie Burmistrzu to jest mniej więcej, między innymi to o czym 
mówiłem. A druga sprawa, czy ma być wyremontowany parking przy ul. Sikorskiego, może 
tam, jakoś tam i pozwolić. Wzdłuż ul. Krętej jakiś pas wydzielić 2-3 m, np. dwa razy w 
tygodniu, żeby tam mogli sobie czy nasi miejscowi, czy nawet przyjezdni pohandlować. Za 
opłatą oczywiście. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Uśmiecham się panie Romanie, bo od razu mi się taki obraz kojarzy. Ta kawalkada 
samochodów jadących po te 20-kilogramowe worki ziemniaków i na tej ul. Krętej to raczej 
musiałby być taki handel jak w McDrivie, budka, podjazd, jedziemy dalej. Będzie ciężko. Nie 
chcielibyśmy już psuć tej koncepcji, że to ma być parking tam. Postaramy się, jak gdyby ten 
teren zagospodarować. Naprawdę bliżej temu jest do terenu po tej słynnej byłej ambasadzie i 
umiejscowienia tego targowiska tam. Ewentualnie zawsze można zaryzykować i spróbować 
ten obszary przenieść właśnie tam, gdzie się ten handel przenosi, czyli gdzieś w okolice 
Intermarche, Brico. Może taki pomysł też kiedyś wypali, ale to mówię, jesteśmy otwarci na 
sugestie, na dyskusje. Zostawmy sobie tę przestrzeń do dalszych działań. 
 
Radny Jarosław Sobczak: 
Panie Burmistrzu mówi się tutaj o rewitalizacji centrum. A ja chciałbym przypomnieć, że 
Centrum to także jest ul. Piłsudskiego, 11 Listopada, Zaułek, Nowa, no i szereg innych, na 
których znajdują się też pewne obiekty, którym też przydałoby się coś tam zmienić, też 
zrewitalizować pewne tereny, które no przydałoby się uporządkować przede wszystkim. Co 
pan Burmistrz na to? Dziękuję. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Dziękuję też za ten głos. W tym roku udało nam się wrócić, po 2 latach przerwy do spotkań 
wspólnotowych i to bardzo od razu ożywiło właśnie elementy dyskusji na temat potrzeb 
poszczególnych wspólnot, bo te tereny, które Pan wymienił, to najczęściej właśnie są takie 
obszary, gdzie... Odpowiadam tak, no dajmy sobie ten czas. Jeżeli zakładamy, że do 
października przyszłego roku powinniśmy zakończyć projekt właśnie położenia tej sieci 
kanalizacji deszczowej i rozdziału ogólnospławnej zlewni w centrum i ul. Podmiejskiej, to 
wtedy będziemy mieli taki rzeczywisty obraz, jak to się zmieniło i gdzie co poprawiać dalej. 
Dodatkowym elementem wspierającym właśnie będzie rozwój sieci, polskich sieci gazowych 
oraz naszego zakładu ciepłownictwa. Pewne bloki zostaną podłączone, pod ciepło miejskie. 
To nam troszeczkę tą przestrzeń zmieni i wtedy myślę, że ta perspektywa będzie lepsza, żeby 
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decydować, czy działamy punktowo, czy działamy właśnie bardziej systemowo i w jaki 
sposób. Ja bardzo liczę jeszcze na wdrożenie właśnie środków unijnych z nowej perspektywy, 
które będą m.in. obejmowały obszary nazywane globalnie, adaptacja do zmian klimatu oraz 
zwiększenie atrakcyjności turystycznej. Być może, że w tych dwóch obszarach będą również 
środki, które nam np. pozwolą na zrobienie takich, nie wiem, czy... Zgaduję Pańskie myśli 
panie Radny, takich właśnie terenów zielonych, upiększonych m.in. dla tych rzeczy. A jeśli 
chodzi o tę infrastrukturę stricte komunalną, no to tak jak powiedziałem, poprawa 
nawierzchni drogowej i chodników obejmie ulice przez Pana wskazane, bo Kręta, 11 
listopada zostaną poprawione. Zaułek już był wcześniej naprawiony. Tak na dobrą sprawę 
zostanie nam prawdopodobnie tylko i wyłącznie ten krótki odcinek ul. Nowej do zrobienia.  
O! Burmistrz mi podpowiada. W naszym bezpośrednim kręgu zainteresowań i to takich 
jeszcze może nawet w tej kadencji jest rozbiórka tych trzech kamienic na 11 listopada i 
rozpoczęcia prac pod budownictwo mieszkaniowe, komunalne. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
Panie Burmistrzu wspomniał Pan o tych pieskach na rynku, kiedyś pisałem już interpelację  
odnośnie drugiego wybiegu, żeby zlokalizować gdzieś tutaj w centrum Złocieńca dla psów, to 
jest głos mieszkańców. Ktoś, kto przechadza się przez osiedle Czaplineckie, widzi, że tam że 
tamten wybieg jest naprawdę wykorzystywany i tam ludzie chodzą, korzystają. Już 
niejednokrotnie ludzie pytają się, co dalej z tym wybiegiem? Ja mówię, że już rozmowy były, 
miał zostać jakiś teren ogrodzony, żeby te pieski tam chodziły tak, z całą infrastrukturą. Na 
dzień dzisiejszy, no tak naprawdę temat stanął, urząd już nie odpowiada i nie wiem, czy jest w 
ogóle jakaś działka, czy to będzie ul. Cegielniana, czy ktoś chce po prostu, żeby zrobić tak 
naprawdę, czy po ambasadzie tam może, po prostu ogrodzić kawałek terenu i zrobić coś 
takiego? Już pisałem, można sprawdzić takie interpelacje, rozmawiałem też z zastępcą, bo jak 
na razie to temat ucichł, 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Temat ucichł z tego względu, że tak, jak rozmawialiśmy, to ja nie widzę tu obszaru takiego, 
którego chciałbym się pozbyć pod lokalizację wybiegu dla psów, dopóki nie będą te 
ostateczne decyzje. Czy np. właśnie teren ul. Stolarskiej przeznaczamy pod mini targowisko, 
nazwijmy to w ten sposób, czy robimy tam też jeden z pomysłów mieszkańców, jakiś mały 
plac zabaw, lub kolejne miejsca parkingowe? Otwarci na dyskusję, tylko jeżeli zadecydujemy 
no to, taka decyzja zostanie zrealizowana. Tak ale tu oczekuję, że do tematów będziemy po 
prostu wracali po jakiejś ożywionej dyskusji i wymianie argumentów i te decyzje zapadną. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Też jakby wybieg wybiegiem dla właścicieli psów, tyle że psy się nie załatwiają na wybiegu, 
tylko że w całym mieście. Jeśli... chętnie podpisałbym porozumienie z właścicielami psów, że 
jeśli będą sprzątać po swoich pociechach, zobowiązują się do tego i tak to będzie robione, to 
ten wybieg moglibyśmy piętrowy nawet zrobić, albo jeszcze puszczać tam muzykę poważną 
np. bo to, to jest, bo to byłaby wtedy dobra inwestycja, no niestety myślę, że takiej 
możliwości chyba nie ma. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
Ale panie Burmistrzu, tak naprawdę to ja mieszkam w samym centrum Złocieńca i widzę, że 
chodzą ludzie i to się zmienia, sprzątają po tych psach, bo dużo psów lata wolnych, tak. Nie 
są zaczipowane, nie wiadomo do kogo ten pies później należy. Tu jest też problem. A straż 
miejska nie będzie sprzątała. Może po prostu kiedyś pomyśleć, do tego co było kiedyś, że 
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każdy pies był zaczipowany, czy miał swój numerek, takiego właściciela można było szybko 
namierzyć, tak. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Jest to faktycznie bardzo złożony problem pomimo wszystkiego i to, że cały czas staramy się 
z jednej strony tę machinę  informacyjną i też namawiającą ludzi do tego, żeby ci, którzy 
sprzątają po swoich pociechach, żeby byli bohaterami, a nie ci, którzy uśmiechają się i w 
momencie, kiedy załatwiają wszystkie potrzeby na chodniku, to jeśli my tego nie zmienimy, 
no to tak naprawdę faktycznie te wszystkie inwestycje nie będą do końca przez nas 
satysfakcjonujące, ale jakby temat, że tutsj się nic nie dzieje, to nie znaczy, że my nic nie 
robimy, bo tak się składa, że my jesteśmy bardzo lubimy zwierzęta, szczególnie psiaki i też 
mamy poczucie, że jeśli psioczymy to, to tak naprawdę kijem po łbie trzeba dać 
właścicielowi, a nie zwierzakom, bo tak jest. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Konsekwencja udzielania kar byłaby na pewno... Konsekwentne karanie byłoby na pewno 
metodą. Właśnie tutaj mogłaby się znakomicie wykazać straż miejska. Nie tylko siedzieć za 
biurkiem. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
Że najpierw trzeba by było po prostu, tak jak było kiedyś, że każdy pies miał swój numerek 
itd. Bo to ciężko jest ustalić. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Ale ja obserwuję u na nawet w okolicy, że nie ma skrupułów po prostu. Ludzie nie mogą  
pobrać ze sobą, ani worków nie biorą, niczego. Nie po prostu to jest temat rzeka. Naprawdę 
można było na tym kupę zarobić, można powiedzieć tak o. W sumie kupę, ale... 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Rozmawiałem z panem Romanem Cycem, że to jest po prostu poczucie bezkarności 
mieszkańców i żadne afery nie pomogą. Najlepszym nauczycielem jest... 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Ja to jeszcze chciałam jedną rzecz powiedzieć. Bo też ludzie nie zwracają uwagi, idzie piesek, 
narobi, właściciel idzie obok i sobie idzie dalej. Ja z siostrą ostatnio byłam świadkiem tego, 
od razu we dwie: "A pani co? A ten piesek, to pani jest? To niech pani posprząta." "Dobra, 
tylko pójdę po…Pójdę po woreczki." A czekałyśmy z siostrą, czy wróci. Wróciła, pozbierała. 
A też ludzie muszą zwrócić uwagę, bo jak ktoś nie będzie zwracał nigdy uwagi, to nie 
przejdzie. 
 
Punkt 6: Rozpatrzenie raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2021: 
3) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 
2021 oraz udzielenia Burmistrzowi Złocieńca wotum zaufania z tego tytułu – druk nr 
535. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Jeżeli nie, to przechodzimy do uchwały. 
Uchwała jest projektu komisji organizacyjnej... Jest to projekt komisji organizacyjnej. Jest 
bardzo króciutka w związku z tym przeczytam ją w całości. Uchwała w sprawie rozpatrzenia 
raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2021 oraz udzielenia burmistrzowi Złocieńca wotum 
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zaufania z tego tytułu, na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4a oraz art. 28aa ust. 9 zdanie pierwsze, 
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Rada Miejska w Złocieńcu uchwala 
co następuje: §1. Udziela się Burmistrzowi Złocieńca wotum zaufania z tytułu rozpatrzenia... 
Przepraszam. Tak. Rozpatrzenia raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2021. I §2. Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia. Czy są jakieś uwagi do treści projektu uchwały? Jeżeli nie 
ma, to przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? 
Proszę nacisnąć przycisk. Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. Gratuluję Panu Burmistrzowi, uzyskania wotum zaufania z tytułu rozpatrzenia 
raportu o stanie gminy Złocieniec. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/425/2022 w sprawie 
rozpatrzenia raportu o stanie gminy Złocieniec za rok 2021 oraz udzielenia Burmistrzowi 
Złocieńca wotum zaufania z tego tytułu. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2021: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Do pkt 7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie 
sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021. I absolutorium dla burmistrza Złocieńca z 
tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021. Bardzo proszę o wystąpienie 
Burmistrza Złocieńca. 
 
1) wystąpienie Burmistrza Złocieńca; 

 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Po to, żeby nie wzruszać się, żeby ewentualna łza mi nie pociekła,  przygotowałem wersję 
pisemną, ale wybaczcie Państwo, że będę siedział, bo mam w wersji papierowej, więc proszę 
o wybaczenie. I o wysłuchanie. Sesja absolutoryjna pozwala podsumować poprzedni rok 
pracy samorządowej. Jest wyznacznikiem jakości, skuteczności oraz satysfakcji z 
podejmowanych decyzji działań, których efekty kształtują funkcjonowanie gminy w roku 
bieżącym. Nie jest to łatwe, gdyż każda podejmowana decyzja niesie za sobą konsekwencje, 
często niepopularne. 2021 był specyficznym rokiem, kojarzony głównie z pandemią i 
koronawirusem, ograniczone kontakty, zamykane urzędy, nakazy i zakazy w sferach 
publicznych, to codzienna rzeczywistość. Przy okazji sprawdzian ze zdrowego rozsądku i 
otaczających zagrożeń. W poczuciu tego zadania radziliśmy sobie skutecznie i 
kontrolowaliśmy wszelkie sytuacje kryzysowe. Głównie dlatego, że jako samorządowe 
jednostki i lokalne organizacje oraz odpowiedzialni mieszkańcy, mieliśmy poczucie 
wzajemnego wsparcia i skuteczność w działaniu. W poczuciu obowiązku warto przypomnieć 
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ochronę baz danych mieszkańców gminy przed niejasnymi procedurami wyborów 
kopertowych, czy otwarcie furtek cmentarzy w Święto Zmarłych. Zawsze dla nas 
komunikacja z mieszkańcami jest priorytetem. Od 2015 r. Fundusz Sołecki Budżet 
Obywatelski był formą współdecydowania mieszkańców w kształtowaniu przestrzeni 
publicznej. W ubiegłym roku podejmowano dwie ważne decyzje, zielone światło dla farmy 
fotowoltaicznej oraz przebieg obwodnicy dla Złocieńca. Zdanie mieszkańców miało wpływ 
na podejmowane decyzje, choć emocje niekiedy przekraczały granice przyzwoitości. Nie 
zrezygnowaliśmy z tej formy dialogu. Współpraca i dialog przynosi szereg pozytywnych 
efektów. Współpraca z 2 Brygadą Zmechanizowaną Legionów, z naszymi trzema parafiami, 
Nadleśnictwem Złocieniec, Polskimi Kolejami PKP, zakładem karnym, policją, sanepidem, 
Państwową Strażą Pożarną, 16 WOG-iem, Agencją Mienia Wojskowego czy Zarządem Dróg 
Krajowych, pozwala planować wspólne przedsięwzięcia, których owoce są oczekiwane i 
potrzebne do rozwiązywania wielu trudnych problemów. Szczególnie warto wspomnieć o 
wykupie gruntów pod ośrodkami wypoczynkowymi, o których rozmowy rozpoczęliśmy w 
roku ubiegłym. O budowie parkingu, budowy wsparcia logistycznego gminnych 
przedsięwzięć, uczestnictwie we wspólnych uroczystościach z udziałem mieszkańców. Czuje 
się moc współpracy i satysfakcję z tych efektów. Choć w czasie pandemii było to mocno 
ograniczone. W działalności spółek gminnych to również czas dostosowywania do trudnych 
realiów, utrudnione zakupy i realizowane inwestycje, odcisk... Odciskając w terminal i 
zwiększonych kosztach inwestycyjnych. Przykładem jest tutaj zakup w ramach funduszu 
rządowego śmieciarki dwukomorowej, czy też prace modernizacji, oczyszczalnie ścieków w 
Złocieńcu. Trzeba również wspomnieć podpalenie autobusów naszego PKS, które w 
połączeniu z problemami realizacji połączeń w czasie pandemii i realnego zagrożenia utraty 
płynności przez spółkę, wymagało wielu wspólnych wysiłków, by sytuację ustabilizować. W 
dziedzinie kultury i sportu część pieniędzy nie została wydatkowana przez nałożone 
ograniczenia. Złocieniecki Ośrodek Kultury musiał przeorganizować formułę działania, by 
funkcjonować i realizować swe cele statutowe. Niestety, nie zawsze spotykało się to ze 
zrozumieniem mieszkańców. W samym urzędzie organizowaliśmy prace w taki sposób, by 
mieszkańcy mogli załatwiać swoje sprawy, ograniczając bezpośredni kontakt z petentem. 
Jednakże dbaliśmy o to, by wszystkie sprawy załatwiane były bez jakichkolwiek utrudnień. 
No i rzecz, mająca wpływ na stabilność funkcjonowania gminy, to finanse. Bez głębokich 
analiz, chciałbym zwrócić jedynie uwagę na fakt realizacji dochodów na poziomie 106%, a 
wydatków na 96%, w tym majątkowych na 85,5%. Pokazuje to, że zarządzanie pieniędzmi 
prowadzone było bardzo racjonalnie i ostrożnie. Przy zwiększeniu zaplanowanych dochodów 
i ograniczeniu wydatków, udało się planowany na początku roku deficyt, zamienić z końcem 
roku w nadwyżkę w wysokości prawie 10 mln zł. Zespół, którym kieruje Natan robi 
niesamowite efekty. On nie wiedział, że Go pochwalę ze świadomością, że planowanie 
czegokolwiek w tak niestabilnych czasach jest niemożliwe. I na koniec chciałbym się odnieść 
do relacji i współpracy, która przewija się od początku mojego wystąpienia. Taki od początku 
wprowadziliśmy system działania, oparty o współpracę, uczciwości i przejrzystości. Nie jest 
to łatwe, gdy otwarcie mówi się o problemach w propozycjach, wzajemnych relacjach, w 
szukaniu rozwiązań, napotkanych problemów. Wymaga to zaufania i dojrzałości w 
partnerstwie. Tak się składa, że ten model to dobra inwestycja w uczciwe i wzajemne 
rządzenie, podejmowanie decyzji. Dziękuję za tę współpracę i przepraszam za uświadamianie 
o wadze niektórych decyzji, o namawianiu do ryzykownych decyzji, pod presją oskarżeń, o 
mechanicznym podnoszeniu ręki w głosowaniu. Państwo Radni wiecie, że tak nie jest. 
Szkoda, że społeczeństwo nie sprawdza, jak to często jest, nie korzysta z prawa, które 
posiada. Świadomie nie wspomniałem o kwotach, które przeznaczyliśmy na inwestycje, ile 
zadań wykonaliśmy, ile dokumentacji spędziliśmy, ile udało się pozyskać środków 
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zewnętrznych i na co. Nie wyliczałem sukcesów stanowiących dowody dobrego zarządzania 
gminą. Mam świadomość, że dynamiczna sytuacja gospodarcza, destabilizacja energetyczna, 
rosnące koszty życia i polityka rządu, coraz bardziej będą oddziaływać na naszą przyszłość, tę 
lokalną. Jeśli nie będziemy ostrożni, jeśli nie będziemy przewidywalni, to nasze plany,  
obecna rzeczywistość szybko nam zweryfikuje, ale tego nie chcemy. Mamy misję do 
wykonania i poczucie, żeby na koniec kadencji przedstawić rozliczenie z dobrze spełnionej 
pracy na rzecz gminy Złocieniec i jej mieszkańców. Dziękuję moim współpracownikom 
Natanowi, Leszkowi, Skarbonce i całemu zespołowi, którzy ciężko pracują, by tę misję 
wypełnić, jak najlepiej. Dziękuję. 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2021: 
3) sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 wraz z informacją o 
stanie mienia gminy Złocieniec; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Dokładnie zdradziliśmy sekret pewnej wewnętrznej pracy urzędu, pani Teresa albo pani 
skarbnik, a teraz mamy Skarbonka. Szanowni Państwo, to przejdźmy do krótkiej prezentacji, 
jeśli chodzi o sprawozdanie finansowe i budżet gminy. Tak, jak Burmistrz wspomniał plan 
dochodów na poziomie niespełna 78 mln zł, sporządzony w warunkach pandemicznych, czyli 
z dużą dozą ostrożności. Nie wiedzieliśmy, jak to będzie funkcjonować. Wolelibyśmy nie 
ryzykować, te nasze słynne założenia, że odpisy podatkowe mnożymy razy 0,85, bo jeszcze 
nie zdarzył się taki rok, w którym uzyskalibyśmy 100% wszystkich odpisów. No przyniosło 
efekt, który skumulowany ze środkami z budżetu państwa, bo trzeba przypomnieć tak, że 
dostaliśmy 3 mln na zakup udziałów w SIM-ie, 2 mln na pokrycie wydatków tego roku, to już 
robi 5 mln. No skończyło się wykonaniem dochodów na poziomie 90 mln 734 tys. zł. A to 
przy tej racjonalnej gospodarce wydatkami, bo jak Państwo zobaczycie plan 80 mln 566, a 
wykonanie 80 mln 829, no to tu się wstrzeliliśmy w punkt praktycznie, jak w darcie 50 pkt. 
No skończyło się nadwyżką operacyjną. To skończyło się mimo wszystko sukcesem, czyli 
nadwyżką 9 mln 900 tys. zł. Zgodnie z naszą deklaracją, od pierwszej kadencji wszystkie te 
środki przeznaczamy na inwestycje lub sfinansowanie niedoborów w wydatkach bieżących. 
Kolejna tabela pokazuje już rozpis tych dochodów własnych, subwencji, czyli wszystkich 
źródeł finansowania, które w budżecie gminy mamy. Tak jak Burmistrz wspomniał, dało nam 
to prawie 107% realizacji dochodów bieżących. Z jednej strony cieszy tak, że dochody własne 
mamy wykonanie wyższe, niż plan, ale faktycznie tu zwracam ciągle uwagę rok do roku, 
struktura dochodów własnych do wszystkich dochodów nam niestety maleje. To oznacza, że 
coraz częściej jesteśmy skazywani na te właśnie źródła, o których wspominałem w raporcie, 
na które mamy ograniczony lub żaden wpływ. Subwencja ogólna przekazywana w części 
oświatowej, równoważącej i wyrównawczej, tak jak Państwo widzicie, państwo stanęło na 
wysokości zadania wszystkie kwoty, a dodatkowo w grudniu 2 mln 60 tys uzupełnienie  
subwencji dla JST, dotacje celowe 23 mln 655 tys. zł. Na zadania własne 3 mln 108, tak. I 
tutaj mamy środki na zadania z dofinansowaniem, czyli m.in. też środki, które otrzymaliśmy 
w ramach funduszu przeciwdziałania covid. I to będzie ciągle przypominało, że ten '21 r. jest 
tym rokiem pandemicznym jeszcze. Tak graficznie wygląda struktura wykonanych 
dochodów. Dochody własne 37%. Tyle udało nam się w zeszłym roku zgromadzić. Wydatki, 
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wydatki to 94% w stosunku do planu. I tak jak Państwo widzicie w zakresie wynagrodzenia i 
składki od nich naliczane, koszt administracji 25 mln 1/3, wydatki związane z realizacją 
zadań statutowych '21 mln i świadczenia na rzecz osób fizycznych 25 mln. Można 
powiedzieć, że się dosyć równo rozkładają te akcenty, jeśli chodzi o wydatki majątkowe. Ta 
kwota może nie jest tak imponująca, jak były zamierzenia budżetowe, ale przypominam, że 
cała masa tych zadań została przeniesiona na ten rok i znajduje swoje odzwierciedlenie w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej. Struktura wykonanych wydatków budżetu gminy 
Złocieniec, tak w formie graficznej, żeby można sobie zobaczyć, jak to wygląda. Obsługa 
długu, czyli ten koszt, który w ubiegłym roku był niski, a w tym roku na pewno będzie nam 
już obszar tortu zwiększał o 0,4. Tak wygląda graficzne też podsumowanie wydatków wg. 
działów, czyli to, co wcześniej było Państwu przekazywane, rodzina 24 mln.  Ale tutaj 
wiadomo, że są to przede wszystkim transfery środków państwowych, oświata i wychowanie 
19 mln, gospodarka mieszkaniowa 8 i administracja publiczna 7 200, a także gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska 7 mln i pomoc społeczna, w takim stricte rozumieniu 
właśnie prowadzenia ośrodka pomocy społecznej, prawie 7 mln. To są te obszary, na które 
wydatkujemy rok rocznie największe kwoty. Inwestycje, czyli creme de la crème, truskawka 
na torcie, czy wisienka, kto, jaki tam owoc lubi, krótkie przypomnienie, czyli z tych zadań po 
znacznym zaangażowaniu kwotowym. Budowa drogi gminnej Brzeźnica, zamknęliśmy w 
końcu tę inwestycja. Przebudowa systemu grzewczego świetlic, z dofinansowaniem z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Następne zadanie, to zadania z funduszu 
sołeckiego, budżet obywatelski i bezpieczne przejście dla pieszych, Złocieniec. Kolejne 
zadania to elementy upiększające, zagospodarowanie terenu, szlak kajakowy, czyli nasz 
deptaczek nad rzeką Drawą. Wymiana nawierzchni ul. Połczyńskiej, 109 tys. Poprawa 
efektywności energetycznej i wymiana oświetlenia w szkołach, 109 tys. w przedszkolu 124 
tys. zł. Pierwsze wydatki na przebudowę nawierzchni drogi, ul. Kasztanowa, 96 tys. Kręta 32 
tys. Remont boiska na osiedlu Czaplineckim, 60 tys. zł. Modernizacja oraz wyposażenie 
lokalu mieszkalnego dla repatriantów z Kazachstanu, 169 tys. Modernizacja placu dziedzińca 
w Szkole Podstawowej nr 3, 139 tys. Zł oraz zakupy inwestycyjne, czyli samochód osobowy 
na potrzeby MGOPS, zakup działek od Agencji Mienia Wojskowego i od osób fizycznych 
przy ul. Grunwaldzkiej oraz zakup kardiomonitora, który został przekazany dla Drawskiego 
Centrum Specjalistycznego dla oddziałów covidowych. Wydatki majątkowe to również 
dotacje głównie na rzecz powiatu drawskiego. Chodzi o projekty drogowe oraz 
dofinansowanie zakupu pojazdu specjalnego na potrzeby Komendy Powiatowej PSP w 
Drawsku Pomorskim. Tak jak informowaliśmy, wniesienie wkładów do PKS zamyka temat 1 
mln 135 tys. Tak mi się zatrzymał licznik na wartości naszych udziałów oraz objęcie 
udziałów w Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej za kwotę 3 mln zł. W ramach funduszu 
sołeckiego wydatkowano kwotę 200 prawie 89 tys. zł, z tego na wydatki bieżące 224, wydatki 
majątkowe prawie 65 tys. zł, na poszczególne sołectwa, no to wynikowe, wiadomo 
wynikające z liczby mieszkańców. Jeśli chodzi o wysokość zwrotu, to w 2022 r. z budżetu 
państwa może wpłynąć ok. 70 tys. zł, co będzie stanowiło 24,28% wydatków poniesionych w 
ubiegłym roku. Tu mamy rozpisane dokładnie dochody i wydatki ze środków z Funduszu 
Dróg Samorządowych i Funduszu Przeciwdziałania Covid, w tych zadaniach takich 
dodatkowych przypominam to, co Burmistrz wskazywał o otrzymaniu dotacji na zakup 
śmieciarki dwukomorowej, o otrzymaniu środków na Laboratoria Przyszłości i otrzymaniu 
nagrody z tytułu rosnącej odporności, no bo to były zdarzenia można powiedzieć o 
charakterze jednorazowym, wynikających z określonych działań państwa i zaangażowania w 
te działania samorządów. Kolejne jak gdyby, klasyfikacje dotyczące jak te wydatki zostały 
rozdysponowane i wydatkowane,  no i podsumowanie, wykonanie budżetu w zakresie i 
dochodów i wydatków, i przychodów, i rozchodów. I efekt końcowy 9 mln 900 tys. 
nadwyżki, co tak jak wspominałem, pozwala nam dosyć swobodnie oddychać w tym roku, nie 
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martwiąc się o pokrycie naszych planów. Czy to w zakresie wydatków bieżących, czy 
inwestycyjnych. Zadłużenie gminy w roku 2019-21 wynosi 15 mln 750 tys. zł. Graficznie 
widać jak rosną dochody, a stabilizujemy cały czas to zadłużenie na poziomie 
nieprzekraczającym 16 mln zł. Przypomnienie co, jakie rodzaje tych zobowiązań mamy, czyli 
największa kwota to obligacje, emitowane są przez PKO Bank Polski. Ponadto pożyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska. No i systematycznie spłacamy kredyt w  
Pekao Banku Polski, zaciągnięty jako ta rezerwa na nieprzewidziane wydatki. Wydatków w 
ubiegłym roku nie było. Kredyt spłacamy, a 1 mln zł, jak gdyby pani skarbnik skarbonka 
nasza dalej trzyma w lewej dolnej szufladzie, tak że jeżeli w tym roku potwierdzą się nasze 
obawy związane już z podsumowaniem pierwszych prawie 6 miesięcy dotyczące wzrostu 
wydatków na media oraz potencjalnych wzrostów wydatków w obszarze wynagrodzeń, to 
mamy tę rezerwę,  jesteśmy po prostu spokojni o pokrycie. Gorzej będzie z konstruowaniem 
budżetu przyszłego roku, ale to zajmiemy się tymi zmartwieniami we wrześniu. Wskaźniki 
budżetowe z krótkim opisem, nadwyżka operacyjna, która oznacza, że możemy finansować 
inwestycje ze środków własnych, a nie dłużnych, za które trzeba dodatkowo zapłacić, mamy 
możliwość spłaty nawet wcześniejszych tych zobowiązań, bo ten wskaźnik nam wystrzelił, bo 
nadwyżka rok do roku jest dwukrotnie wyższa. Wskaźnika obciążenia wydatków bieżących 
wydatkami na obsługę długu. Tu już weszliśmy do tysięcznych, czyli minimalizujemy, no ale 
przyszły rok na pewno już tak nie będzie, z uwagi na radykalne podnoszenie stóp 
procentowych, tak jak Państwa Radnych informowałem. Od samych obligacji za półrocze 
zapłaciliśmy 246 tys. zł odsetek, a w przyszłym półroczu prognoza mówi 580. Tak że ta 
grafika nam się na pewno zmieni. Wskaźnik samofinansowania, znowu mamy pik. To jest 
pewnego rodzaju wypadkowa, że tych inwestycji było trochę mniej, a z kolei środków 
własnych mamy dużo. W przyszłym roku spadnie on na dół, ale jeżeli będzie oscylował w 
okolicach 1 do 1,5, to myślę że będziemy mieli powody do zadowolenia. No i na koniec, 
informacyjnie. Zarówno skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej, jak i nasza 
komisja rewizyjna wydały opinię pozytywną o budżecie.  Również skład orzekający 
pozytywnie ocenił wniosek komisji rewizyjnej. I za uwagę Państwu dziękuję, Burmistrz i jego 
zespół. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Dziękuję panu Burmistrzowi, i jego zespołowi. Otwieram dyskusję nad przedstawionymi 
sprawozdaniami dzisiaj. Tylko mi zabrakło sprawozdania finansowego. Teraz, no dobrze, 
bardzo proszę. 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2021: 
2) sprawozdanie finansowe gminy Złocieniec za rok 2021; 

 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo! Sprawozdanie finansowe gminy Złocieniec składa się z bilansu z 
wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego z łącznego bilansu, obejmującego 
dane z finansów samorządowych jednostek budżetowych, łącznego rachunku zysków i strat  
zysków i strat jednostek budżetowych, samorządowych jednostek budżetowych. Łącznego 
zestawienia zmian w funduszu, obejmującego także dane z zestawień Związku Dużych 



30 
 

Samorządowych Jednostek Budżetowych oraz informacji dodatkowej. Jeżeli chodzi o bilans 
wykonania budżetu, to po stronie aktywów i pasywów zamknął się kwotą 18 mln 437 tys. 581 
zł 74 gr. I na aktywa składają się: środki pieniężne w wysokości 17 mln 573 tys. 981 zł 24 gr. 
Należności i roszczenia w wysokości 601 tys. 867 zł 14 gr. Oraz rozliczenia międzyokresowe 
w wysokości 261 tys. 733 zł 36 gr. Natomiast na stronę pasywów wpływ mają   zobowiązania 
w kwocie 16 mln 220 tys. 848 zł 68 gr. Aktywa netto budżetu, które są sumą wyniku 
wykonania budżetu i skumulowanego wyniku budżetu w kwocie 1 mln 469 tys. 795 zł i 6 gr. 
Oraz rozliczenia międzyokresowe w kwocie 746 tys. 938 zł. Bilans roczny samorządowych 
jednostek budżetowych po stronie aktywów i pasywów zamknął się kwotą 139 mln 794 tys. 
900 zł. I na wysokość aktywów wpływają przede wszystkim: aktywa trwałe w wysokości 26 
mln 980 tys. 798 zł i '20 gr. W skład tych aktywów wchodzą: rzeczowe aktywa trwałe w 
wysokości 98 mln 859 tys. 800 zł '20 gr. I tutaj tak naprawdę to zaliczamy: grunty, budynki, 
lokale, obiekty inżynierii lądowej, środki transportu oraz środki trwałe w budowie i 
inwestycje. Dodatkowo długoterminowe aktywa finansowe, czyli akcje i ich udziały w 
wysokości 28 mln 101 tys. 250 zł. Oprócz aktywów trwałych jeszcze aktywa obrotowe w 
wysokości 12 mln 814 tys. 101 zł 80 gr, czyli zapasy, należności krótkoterminowe  oraz 
środki pieniężne na rachunkach bankowych. Na wysokość pasywów wpływają przede 
wszystkim fundusz w wysokości 136 mln 124 tys. 184 zł 95 gr, które stanowi suma funduszu 
jednostki wyniku finansowego netto. A także zobowiązania  w wysokości 3 mln 670 tys. 715 
zł 5 gr, na które to składają się zobowiązania z tytułu dostaw i obsług, z tytułu wynagrodzeń, 
z tytułu zobowiązań wobec budżetu, z tytułu ubezpieczenia i innych świadczeń. Jeżeli chodzi 
o łączny rachunek zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, jest to różnica 
pomiędzy przychodami netto z podstawowej działalności operacyjnej, a kosztami działalności 
operacyjnej, powiększona o różnicę pozostałych przychodów operacyjnych oraz pozostałych 
kosztów operacyjnych i różnicą przychodów finansowych, a koszty finansowe. Łączny 
rachunek zysków i strat zamknął się zyskiem netto w wysokości 14 mln 655 tys. 602 zł 65 gr. 
Stałe łączne zestawienie zmian funduszu samorządowych jednostek budżetowych. Jest to 
zestawienie zmian, jakie nastąpi w danym roku w poszczególnych składnikach funduszu z 
tytułu dochodów i wydatków, które są bezpośrednio odnoszone na fundusz jednostki, stan 
fundusz w 2021 r. zmniejszył się i wynosi 121 mln 468 tys. 582 zł 36 gr. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Dziękuję pani Skarbnik. Nie, nie odważę się mówić tak, jak pan Burmistrz. Otwieram 
dyskusję nad przedstawionymi sprawozdaniami. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zadać 
pytanie? Rozumiem, że sprawozdania zostały przedstawione w sposób wyczerpujący i są nie 
podlegają żadnym... Nie ma żadnych wątpliwości co do... Cała ich treść. To znaczy, że jest 
pozytywna opinia, zarówno Komisji Rewizyjnej, Rady Miejskiej, jak i Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Czy możemy? 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2021: 
7) dyskusja; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Panie Przewodniczący, to ja może tylko jedno słowo. Między innymi z panią Przewodniczącą 
Komisji Rewizyjnej wyjaśnialiśmy. Chciałbym, żeby to było dobrze zrozumiane. Ta 
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nadwyżka z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi od osób fizycznych, tak. 
Dla mnie to jest powód do zadowolenia. 70 chyba 6% gmin w Polsce dopłaca do systemu 
gospodarki odpadami, my jesteśmy w 1/4, która sobie z problemem opłat poradziła. Dlatego 
się z tego cieszę. I to wcale nie należy odbierać w ten sposób, że w jakiś szczególny, dotkliwy 
dla mieszkańców sposób te opłaty zostały ustalone. To jest wieloczynnikowa wypadkowa, jak 
te opłaty kalkulujemy. Między innymi my szacujemy pewnego rodzaju tonaż, który jest 
rokrocznie zbierany. Jak Państwo zobaczycie m.in. w raporcie o stanie gminy, to te tony nam 
się zmieniają. Jeżeli ja sobie przyjmę w szacowaniu, że zbieramy rocznie 4 tys. 700 t 
odpadów zmieszanych, a 7 tys. w ogóle zgromadzonych przez mieszkańców odpadów 
komunalnych, po cenie transportu, po cenie odbioru na bramce, no to wychodzi mi jakaś 
kwota, którą później dzielę przez liczbę deklaracji. No i przychodzi taki rok na przykład 
covidowy, gdzie nagle się okazuje, że tych zmieszanych jest o 100 t mniej, ale pojawia nam 
się np. o 200-300 t więcej w zakresie bioodpadów, które są z kolei po innej stawce. Te relacje 
przesunięcia pomiędzy poszczególnymi frakcjami dają efekt finalny w postaci tego, że za 
ubiegły rok mamy 260 kilka tys. zł nadwyżki. Informacja dobra dla mieszkańców to jest taka, 
że te środki są znaczone, są przeznaczone w tym roku na gospodarkę odpadami, co z dużą 
dozą prawdopodobieństwa przyczyni się do tego, że do końca roku 2022 nie będzie podwyżki 
opłat za gospodarkę odpadami. Z tego, co dostałem informację. Patrzę na panią Mecenas, bo 
również pracuje w Urzędzie Miejskim w Drawsku.  To Rada Miejska chyba w Drawsku 
podjęła na majowej czy czerwcowej sesji uchwałę o podwyżce, tak, do 35 zł. Nam w 
Złocieńcu raczej do końca roku, to nie będzie groziło. To tyle kwestią wyjaśnień. Dziękuję. 
 
 
Punkt 7: Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 i 
absolutorium dla Burmistrza Złocieńca z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za 
rok 2021: 
8) podjęcie uchwał: 

a) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy 
Złocieniec za rok 2021 wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
Złocieniec za rok 2021 – druk nr 536; 

b) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021 
- druk nr 537. 

 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/426/2022 w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za rok 2021 wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/427/2022 w sprawie 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Złocieniec za rok 2021. 
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Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
1) zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek, o których 

mowa w art. 42 ust. 6 ustawy Karta Nauczyciela dla nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i przedszkolach prowadzonych przez gminę Złocieniec oraz tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, 
terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli 
gminy Złocieniec pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 
młodsze – druk nr 538; 

 
 
Pani Danuta Rybarczyk (Inspektor ds. kultury i współpracy z organizacjami pozarządowym): 
Szanowni Państwo! W związku ze zmianą art. 42 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 
Nauczyciela, pojawiło się tam nowe stanowisko, stanowisko pedagoga specjalnego. Należy 
zaktualizować uchwałę Rady Ministrów nr X/88/2019 r Natomiast z 15 lipca 2019 r. jest to 
uchwała w sprawie zasad udzielania i rozmiar obniżek dla nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i przedszkolach prowadzonych przez gminę Złocieniec oraz tygodniowego 
obowiązku wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 
pedagogicznym, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli gminy Złocieniec 
pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze. Projekt ustawy 
zmieniającej został przesłany do Związku Nauczycielstwa Polskiego, oddział w Złocieńcu, 
do zaopiniowania. ZNP nie wniosło uwag do projektu, w związku z powyższym podjęcie 
uchwały jest zasadne. Dziękuję. 
 

Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (11 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/428/2022 zmieniającą 
uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek, o których mowa w art. 42 ust. 6 
ustawy Karta Nauczyciela dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez gminę Złocieniec oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 
zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli gminy Złocieniec pracujących z grupami 
obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mariola Kowalska, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
2) w sprawie zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego sprawozdania finansowego 

gminy Złocieniec za rok 2021 – druk nr 539; 
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Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo! Zgodnie z art. 63c ustawy o rachunkowości roczne skonsolidowane 
sprawozdanie finansowe podlega zatwierdzeniu przez organ zatwierdzający jednostki 
dominującej. Jednostką dominującą jest gmina Złocieniec. Konsolidacji podlegają 
sprawozdania finansowe jednostek organizacyjnych gminy Złocieniec, instytucje kultury oraz 
spółek prawa handlowego. I tak w skład takiego sprawozdania wchodzi: bilans z wykonania 
budżetu gminy Złocieniec, bilanse jednostek budżetowych gminy, czyli Urzędu Miejskiego, 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Szkoły Podstawowej nr 1, Szkoły Podstawowej nr 3, 
Szkoły Podstawowej nr 4, przedszkola miejskiego, żłobka oraz instytucji kultury i spółek 
prawa handlowego, czyli Zakładu Ciepłownictwa, Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej i 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji. Bilans skonsolidowany po stronie aktywów i pasywów 
zamknął się kwotą 192 mln 151 tys. 378 zł 43 gr. Na wysokość aktywów wpływ mają 
następujące pozycje: rzeczowe aktywa trwałe w wysokości 149 mln 917 tys. 935 zł 16 gr. I to 
tak jak w tamtym wcześniejszym przypadku są to grunty, budynki, lokale i obiekty inżynierii 
lądowej, środki transportu oraz środki trwałe w budowie, czyli inwestycje. A także należności 
i roszczenia w wysokości 15 mln 241 tys. 857 zł 75 gr. Na te pozycje składają się należne... 
Składają się należne, a niewpłacone gminnym jednostkom organizacyjnym i innym spółkom, 
kwoty z tytułu dostaw i usług, rozliczeń z budżetem państwa. Dodatkowo mamy jeszcze 
pozycję środki pieniężne w wysokości 21 mln 223 tys. 971 zł 93 gr. Jeżeli chodzi o pasywa, 
to wpływ na nie mają przede wszystkim: fundusz w wysokości 141 mln 695 tys. 864 zł 46 gr 
oraz zobowiązania długoterminowe w wysokości 23 mln 946 tys. 482 zł 3 gr oraz 
zobowiązania krótkoterminowe i fundusze specjalne w wysokości 8 mln 260 tys. 691 zł 41 gr. 
Na które to składają się zobowiązania, tak jak w poprzednich przypadkach z tytułu dostaw i 
usług, z tytułu wynagrodzeń, zobowiązania wobec budżetu, zobowiązań z tytułu składek, z 
tytułu ubezpieczeń i innych świadczeń. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (11 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/429/2022 w sprawie 
zatwierdzenia rocznego skonsolidowanego sprawozdania finansowego gminy Złocieniec za 
rok 2021. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mariola Kowalska, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
3) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 

540A; 
 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
To ja może pozwolę sobie, wyręczę pana Burmistrza. Szanowni Państwo. Tak, rzucaliśmy 
wczoraj monetą i tak wyszło. Szanowni Państwo, po stronie dochodów wprowadzamy 
następujące środki, które oczywiście będą też przeznaczane na wydatki z tym związane. I tak, 
kwotę 50 tys. są to dochody z porozumienia z Nadleśnictwem Złocieniec, na przebudowę 
nawierzchni drogi gminnej. To jest ta droga Lubieszewo Zatonie. Kwotę 190 zł, 129 
przepraszam, są to środki z funduszu pomocy na wykonanie zdjęcia, osobie ubiegającej się o 
nadanie nr PESEL. Z funduszu pomocy wprowadzamy także kwotę 9 tys. 998 zł i 10 gr są to 
środki na zapewnia transportu do miejsca kwaterowania oraz 904 zł 60 gr, jest to kwota na 
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nadanie nr PESEL. Jeżeli chodzi o fundusz pomocy, to tutaj mamy jeszcze kwotę 700 tys. Jest 
to zapewnienie zakwaterowania i selektywnego wyżywienia zbiorowego oraz 29 tys. 993 zł 
na dodatkowe zajęcia oświatowe związane z kształceniem i wychowaniem, z opieką nad 
dziećmi i uczniami, będących obywatelami Ukrainy. 12 tys. na świadczenia rodzinne. 
Ponadto kwota 301 tys. 486 zł, jest to subwencja ogólna, została zwiększona w związku z 
podwyżkami dla nauczycieli. 73 tys. 295 zł 6 gr są to środki z PEFRONu na zadanie pod 
nazwą Usuwanie barier architektonicznych, czyli budowa podjazdu dla niepełnosprawnych w 
Szkole Podstawowej nr 3. 900 zł są to środki związane z realizacją zadania Czyste powietrze. 
29 tys. 502 zł 27 gr jest to odszkodowanie, jakie uzyskaliśmy za uszkodzone trybuny, podczas 
nawałnic na stadionie. I 30 tys. zł są to środki na poprawę i modernizację infrastruktury 
sportowej. Jest to modernizacja Orlik, tak.  
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ul. Chopina przy Szkole Podstawowej nr 1, to jest z tych programów marszałka, dotyczących 
właśnie wsparcia infrastruktury sportowej, Marszałek daje 30 tys. Gmina zapewnia drugie 30 
tys. I w 60 tys. Będziemy próbowali wykonać modernizację, jak zresztą zgodnie z 
zaleceniami komisji rewizyjnej z ubiegłego roku.  
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Dodatkowo wolnymi środkami pokrywamy następujące zadania: awarie w elewacji wodnej, 
odtworzenie, odbudowa urządzeń melioracyjnych, kwota 43 tys., wkład własny w wysokości 
874 tys. 701 zł 94 gr, na zadanie: budowa kanalizacji deszczowej z otworzeniem nawierzchni 
ulic i chodników, w zlewni centrum i w zlewni ul. Podmiejskiej oraz Tkackiej w Złocieńcu. 
86 tys. dokładamy do zadania przebudowa nawierzchni dróg gminnych ul. 3 Pułku Piechoty 
w Złocieńcu. 135 tys. dokładamy do zadania przebudowa części nawierzchni drogi gminnej 
ul. Zdobywców Wału Pomorskiego. 90 tys. dokładamy do adaptacji dawnego budynku 
przedszkola w Nowym Worowie, na mieszkania komunalne, zlokalizowane na działce 227 w 
Nowym Worowie. 12 tys. na sporządzenie strategii. 21 tys. na wykonanie witaczy. 45 tys. 
fotowoltaika na obiektach użyteczności publicznej, jako dokumentacja techniczna. Z 
wysokości 120 tys. tworzymy rezerwę ogólną, w związku z tym, że nie będzie sesji w okresie 
letnim, żebyśmy mogli w razie czego zabezpieczyć przetargi, które na tym etapie są 
ogłoszone, a jeszcze nie są rozstrzygnięte. Kwota 300 tys. zł jest to rezerwa na zadania 
inwestycyjne... Na zadania inwestycyjne i dokładnie ten sam przypadek. Kwotę w wysokości 
24 tys. 968 zł 68 gr z wolnych środków dokładamy do zadania usuwanie barier 
architektonicznych, budowa podjazdu dla niepełnosprawnych w Szkole Podstawowej, 
dostaliśmy dofinansowanie. Szkoła Podstawowa nr 3 zrezygnowała z zadania 
inwestycyjnego, kwota 35 tys. właśnie na to zadanie. Łącznie to zadanie zamknie się kwotą 
133 tys. 263 zł 74 gr. 30 tys. na zadania Utworzenie stacji uzdatniania wody... Utrzymanie 
przepraszam. 13 tys. program funkcjonalno użytkowy  rozbudowa gminnego systemu 
odpadów komunalnych. No i 10 tys. z wolnych środków dokładamy do remontu i 
modernizacji boiska. Ogólnie w planie mieliśmy '20 tys. więc przenosimy to na to zadanie, 
dokładamy 10 tys. Aby móc je zrealizować. Czyli podsumowując, kwota wolnych środków, 
jaką wprowadzamy jest to 1 mln 804 tys. 670 zł 62 gr. Czyli kwotę dochodów zwiększamy o 
1 mln 240 tys. 535 zł 88 gr. Natomiast wydatki zwiększamy o kwotę 3 mln 45 tys. 206 zł 5 gr. 
I cały deficyt pokrywamy wolnymi środkami, dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/430/2022 w sprawie 
dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022. 
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Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
4) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec 

na lata 2022 – 2030 – druk nr 541A; 
 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo, Wieloletnia Prognoza Finansowa jest tak naprawdę aktualizacją danych 
zawartych, wynikających przede wszystkim sprzed chwili podjętej uchwały. Dodatkowo, 
jeżeli spojrzymy w zał. przedsięwzięć, dodajemy tam zadania rozłożone na 2 lata, pod nazwą 
budowa kanalizacji deszczowej z odtworzeniem nawierzchni ulic i chodników zlewni w 
centrum i zlewni ul. Podmiejskiej oraz Tkackiej w Złocieńcu. W tym roku zabezpieczamy 
tylko wkład własny. Na przyszły rok planujemy środki ze wstępnie otrzymanej promesy z 
Banku Gospodarstwa Krajowego czyli są to wyniki kolejnego rozstrzygnięcia traktatu z 
polskiego ładu. I tak dodatkowo jeszcze, żeby móc w okresie międzysesyjnym, znaczy 
międzysesyjnym... Tak naprawdę w tym okresie wakacyjnym nie będzie sesji. I żeby pan 
Burmistrz mógł śmiało wprowadzać, bez żadnych zastrzeżeń, środki pochodzące z funduszu 
pomocy. Dodajemy upoważnienia. Może ja odczytam te upoważnienia bo to jest takie 
króciutkie. W celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z 
konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, upoważnia się burmistrza Złocieńca do 
dokonywania zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Złocieniec oraz w planie 
wydatków budżetu gminy Złocieniec, związane z wprowadzeniem nowych inwestycji 
zakupów inwestycyjnych przez gminę Złocieniec, o ile ta zmiana nie pogorszy wyniku 
budżetu gminy Złocieniec. No i to nam pozwoli na to, że jeżeli byłaby konieczność, to coś 
wprowadzimy. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/431/2022 zmieniającą 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2022 – 2030. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiących własność 
Skarbu Państwa w zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe – 
Nadleśnictwa Złocieniec na nieruchomości stanowiące własność Gminy Złocieniec – 
druk nr 542; 

 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jakiś czas temu, jeszcze w zeszłym roku bodajże, była 
głosowana uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy 
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Nadleśnictwem a gminą Złocieniec. W wyniku ponownych analiz okazało się, że w interesie 
gminy jest dokonanie podziału jednej z nieruchomości, które będą przedmiotem zamiany 
stanowiącej własność gminy. W związku z tym podziałem ponownie prezentuje się tę 
uchwałę, już z ograniczoną powierzchnią, nową, wyodrębnioną nieruchomością. Działki 
pozostałe pozostają bez zmian, czyli z nadleśnictwa miałyby trafić do gminy, droga na Kańsk 
plus tereny, które zostały też przez nadleśnictwo wydzielone na poszerzenie tej drogi, na 
parkingi i droga gruntowa przy ul. Myczkowskiego, plus teren, na którym ma powstać plac 
zabaw na terenie działki, za budynkiem przy ul. Myczkowskiego 1 i Myczkowskiego 3. Ze 
strony gminy właśnie w drugą stronę powędrowałyby grunty zlokalizowane przy ul. 
Pyrzyckiej. Pyrzycka, Leśna, tamte okolice, to jest duży kompleks leśny, składający się z 
dwóch działek. Mniej więcej równoważą się te wartości, wartości zamienionych gruntów. W 
tej chwili nie mamy jeszcze wyceny działki po podziale, ale będą to niewielkie korekty, bo ta 
część, która pozostanie w gminie, ma bardzo niewielką powierzchnię, w związku z tym, nie 
powinny to być duże...Duże zmiany. Dziękuję. 
  
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja tu uzupełnię tylko o informację przedkładaną na komisji budżetowej, która opiniowała 
uchwałę, czyli to już potwierdziliśmy z panem Damianem, że 90% wartości działek 
przekazywanych przez gminę Złocieniec, to wycena drzewostanu, czyli jest to uwzględnione 
w wycenie. Nie sprzedajemy gruntów, ale grunt z drzewami, w związku z tym to jest... 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/432/2022 w sprawie 
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa w 
zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe – Nadleśnictwa Złocieniec 
na nieruchomości stanowiące własność Gminy Złocieniec. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 543; 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Przechodzimy do uchwały na druku nr 543 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Szanowni Radni, w związku z 
tym, że uchwała na druku 543, 544, 545 praktycznie dotyczą tego samego problemu, to ja 
poproszę pana Damiana Świercza o zreferowanie tych trzech uchwał, żebyśmy potem 
głosowali płynnie. Bardzo proszę. 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Uchwała nr 543 dotyczy części działki 248/5 za budynkami przy ul. 5 marca 23/25. Była tam 
zawarta umowa z osobą fizyczną na lokalizację garażu blaszanego. Umowa zakończyła się w 
październiku zeszłego roku. Z uwagi na brak kontaktu z osobą, bo wyjechała za granicę, 
dłuższy czas jej nie było. Teraz wróciła i zainteresowana jest dalszym kontynuowaniem 
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umowy, a skoro jest to kolejna umowa zawierana z tym samym podmiotem, no jest tu 
wymagana zgoda od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. Kolejna umowa 
dotyczy wydzierżawienia kawałka gruntu rolnego, właściwie drogi wewnętrznej, 
wykorzystywanej jako dojazd do pól, na polepszenie warunków zagospodarowania 
nieruchomości sąsiedniej. Wydzierżawiona jest jedynie część działki, ponieważ przez tę 
działkę odbywa się komunikacja też do innej drogi wewnętrznej gminnej, w związku z tym 
możemy tylko część tego gruntu oddać w dzierżawę, pozostawiając jednocześnie połączenie 
tej drogi wewnętrznej, polnej co prawda, z drogami publicznymi. I uchwała nr 545 dotyczy 
wydzierżawienia gruntu, pod wieże telefonii komórkowej, wieży GSM na terenie 
miejscowości Nowe Worowo. Macie Państwo załączone graficznie, zaznaczone miejsce 
planowanej lokalizacji wieży. Jest to w pewnym oddaleniu, tam chyba najbliższe 
zabudowania, z tego co pamiętam, 120 m od najbliższych zabudowań wsi Nowe Worowo. 
Wnioskodawcą jest firma P4, czyli operator sieci Play. Zaoferowano czynsz kwartalny w 
wysokości 2 tys. 300 zł na kwartał, tak że... No i z uwagi, że to była umowa zawarta na czas 
10 lat, bo tak Zawnioskował wnioskodawca, konieczne jest uzyskanie zgody Rady na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy i zawarcia tej umowy na 
okres powyżej 3 lat. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja przypomnę tylko przepraszam, że się tak wtrącam, że projekt tej uchwały został 
skierowany na komisję wsi, celem zasięgnięcia m.in. opinii sołtysów. Ta opinia jest 
pozytywna. Mieszkańcy, reprezentowani przez sołtysa, wyrażają nadzieję, że w końcu ten 
zasięg w Nowym Worowie się poprawi lub nawet pojawi. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/433/2022 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 544; 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/434/2022 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
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8) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 545; 

 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/435/2022 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
9) w sprawie zmiany rodzaju miejscowości – druk nr 546; 

 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Osoba mieszkająca pod adresem Męcidół 3, wystąpiła z wnioskiem o nadanie tej posesji 
nowej nazwy miejscowości pod nazwą Szymalów. I niniejsza uchwała, jest tak naprawdę 
uchwałą intencyjną, która rozpocznie procedurę, która akurat wymaga przeprowadzenia 
konsultacji społecznych, uzyskania odpowiednich opinii, a następnie po uzyskaniu wszystkich 
opinii uzgodnień, zostanie dopiero wtedy przedstawiony Radzie do zatwierdzenia, wniosek 
pośle do ministra właściwego, o nadanie nazwy miejscowości. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Wyjaśnij, bo parę lat temu nie było uchwały rady miejskiej w sprawie nadania tej 
miejscowości nazwy Szymalów. A w tej chwili jest to uchwała w sprawie zmiany rodzaju 
miejscowości. Bardzo bym prosił o parę słów wyjaśnienia. 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Znaczy tamta uchwała była podejmowana, ale na tle przepisów już nie obowiązującej i nie 
została zakończona nigdy ta procedura, która wtedy została wszczęta. Dlatego teraz, już na 
podstawie obecnie obowiązujących przepisów, w ten sposób, rozpoczęta była ta procedura. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/436/2022 w sprawie 
zmiany rodzaju miejscowości. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
10) w sprawie regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z wybiegu dla psów 

zlokalizowanego przy ul. Aleja Piastów w Złocieńcu – druk nr 547; 
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Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Jako miłośnicy psów z panem Burmistrzem, pozytywnie reagujemy na wniosek pana 
Radnego. Skoro to teren ogrodzony, ogólnodostępny, to zgadzamy się, że powinien mieć 
również swój regulamin utrzymania czystości, którego ewidentnie tam brakowało. Dlatego 
projekt uchwały przez Państwem. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/437/2022 w sprawie 
regulaminu określającego zasady i tryb korzystania z wybiegu dla psów zlokalizowanego przy 
ul. Aleja Piastów w Złocieńcu. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
11) w sprawie sprzeciwu gminy Złocieniec w stosunku do uchwały Nr XVIII/86/2022 

Zgromadzenia Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej  z dnia 8 czerwca 
2022 r. w sprawie zmiany Statutu Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej 
– druk nr 548; 

 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo! Przedstawiając ogólny obraz sytuacji całej Radzie, bo też projekt 
uchwały był omawiany na komisji budżetowej. Gmina Złocieniec przystąpiła do takiego 
programu doradczego. To warto zapamiętać, że jest to program doradczy w zakresie pilotażu 
Centrum Wsparcia Doradczego. Program realizowany przez Związek Miast Polskich i 
Ministerstwo, wychodzące naprzeciw nowelizacji ustawy o rozwoju lokalnym. W ramach 
prac tego partnerstwa, złożonego z 3 powiatów i 16 gmin, został opracowany dokument, który 
się roboczo nazywa strategią terytorialną. W chwili obecnej ten program się zakończył. 
Nastąpiła jego kontynuacja. On jest prowadzony teraz jako Centrum Wsparcia Doradczego+. 
W ramach strategii terytorialnej zespół roboczy opracował 16 obszarów tematycznych, 
których wspólna realizacja na terenie Partnerstwa przyczyniłaby się do jego rozwoju. Jak 
wiadomo, środki, które będą do dyspozycji partnerstwa, pochodzące z funduszy europejskich, 
będą prawdopodobnie niewystarczające, żeby zrealizować wszystkie 16 wytypowanych 
zadań, a ponadto Marszałek w swoich założeniach do wydatkowania środków z funduszy 
europejskich określił te obszary wsparcia, które będą szczególnie, jak gdyby, uwzględniały 
właśnie tę współpracę w ramach Partnerstwa. W związku z tym, z tych 16 obszarów 
tematycznych do dalszych prac i analiz, wskazano 4 obszary. Jest to transport publiczny, jest 
to turystyka, jest to szkolnictwo zawodowe oraz szeroko rozumiane wsparcie 
przedsiębiorczości. I w ramach tego projektu Centrum Wsparcia Doradczego+, firma 
zewnętrzna dokona na naszą rzecz pogłębionej analizy dotyczącej transportu publicznego, bo 
tak zadecydowała Rada Partnerstwa. Jego wyniki poznamy w przyszłym roku.  Jeżeli 
wystarczy środków, bo tutaj też nie jest znana jeszcze pula pieniędzy na opracowanie tej 
analizy, to drugim tematem, który zostanie zanalizowany, będzie wsparcie rozwoju obszarów 
turystycznych. Taką mamy, jak gdyby genezę. W związku z powyższym ani dokument 
dotyczący wdrożenia strategii terytorialnej, ani formuła partnerstwa, nie są jeszcze w dniu 
dzisiejszym przesądzone. Tym bardziej nie ma jeszcze żadnych podstaw ku temu, żeby 
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skłaniać się w kierunku wyboru operatora przyszłych tych zadań. Pomysł, jaki się w trakcie 
prac zespołu pojawił, jest taki, żeby Związek Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej poprzez 
rozszerzenie statutu, przejął na siebie realizację wszystkich zadań wymienionych w strategii 
terytorialnej i stał się operatorem tych zadań. Na chwilę obecną jest tak dużo niewiadomych, 
że ja biorąc na roboczo udział w pracach Zespołu Partnerstwa oraz będąc delegatem do 
Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej, nie odważę się rekomendować Państwu 
pozytywnie projektu zmian i przeniesienia kompetencji Rady Miejskiej na Zarząd Związku. 
Dziękuję. 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Panie Przewodniczący, przede wszystkim dziękuję za zaproszenie. Burmistrzowi chciałem 
pogratulować uzyskania absolutorium i wotum zaufania. I może tak w skrócie powiem w ten 
sposób. Burmistrzowie tutaj na sali, w swoich wypowiedziach mówili wiele o różnych 
inwestycjach, które są prowadzone na terenie gminy Złocieniec. Były to inwestycje i 
dofinansowania rzędu 100 tys., 500 tys. no nawet sięgające do mln. Chcę Państwu 
powiedzieć, że w obecnej chwili, w cieniu tych nie dużych, można powiedzieć, inwestycji, 
toczy się przedsięwzięcie, mogę powiedzieć, chyba największe w historii gminy Złocieniec. 
To jest modernizacja oczyszczalni ścieków. To przedsięwzięcie w tej chwili jest realizowane 
na wartość 34 mln 450 tys. To jest jakiś tam końcowy. Związek gmin, który złożył wniosek 
na dofinansowanie tego przedsięwzięcia, w imieniu można powiedzieć, gminy lub z ZWIK, 
otrzyma na to przedsięwzięcie dofinansowanie w wysokości 16 mln zł. Z tych pieniędzy są na 
bieżąco w tej chwili płacone faktury dla wykonawców, którzy wykonują te roboty na 
modernizacji tej oczyszczalni ścieków. Do tej pory zostały wypłacone pieniądze w wysokości 
9 mln, prawie 10 mln zł. Pozostało jeszcze do rozliczenia z dofinansowania, no ok. 6 mln zł. 
Nie mówię już o całej kwocie przedsięwzięcia, która musi się zamknąć tą kwotą 34 mln zł. W 
tej chwili w dniu dzisiejszym są podpisywane dokumenty, które kończą pierwszą część 
inwestycji, tj. część osadową, na wartość 8 mln 700 tys. zł i w tej chwili ten pierwszy etap już 
zostanie rozliczony, zakończony, zostaną podpisane protokoły odbioru. Druga część 
inwestycji, która jest przewidziana, to jest część dotycząca części ściekowej i ona zostanie 
zakończona, roboty zostaną zakończone na końcu września, na koniec września i później będą 
procedury, które będą rozliczały te wszystkie roboty, które zostały wykonane. Związek 
również w imieniu, na zasadzie może nie w imieniu gminy, bo to jest w imieniu starostwa, bo 
to jest droga powiatowa, ale droga leży na terenie gminy. Złożył wniosek o dofinansowanie 
przebudowy czy modernizacji drogi, ul. Brzozowej w Złocieńcu. Czekamy na 
rozstrzygnięcie. Być może, że związek również otrzyma na to przedsięwzięcie pieniądze, tak 
jak otrzymał ostatnio na budowę ścieżki rowerowej w Czaplinku. W okresie współpracy czy 
udziału gminy Złocieniec w związku, przekazaliśmy również nieodpłatnie dokumentację na 
modernizację kanalizacji, na niektórych ulicach w mieście. Proszę Państwa, ponieważ 
generalnie przedsięwzięcia, które były do tej pory realizowane, a przede wszystkim one były 
realizowane z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, no kończą się, w związku z tym, 
no, związek, który do tej pory gdzieś pozyskał ok. 100 mln dofinansowania na 
przedsięwzięcia na terenie powiatu, znalazł możliwość kontynuacji swojej działalności w 
takiej formie, że jeżeli zostanie wybrany, to być może poprowadziłby niektóre zadania, które 
zostały określone w partnerstwie Strefy Centralnej, Strategii Partnerstwa Strefy Centralnej, o 
których tutaj pan Burmistrz mówił. W tej chwili się toczą procedury nad wdrożeniem tych 
przedsięwzięć, nad sposobem dofinansowania tych przedsięwzięć i ewentualnym 
wyłonieniem operatora, który mógłby to realizować. My jako związek, wychodząc niejako 
naprzeciw oczekiwaniom niektórych gmin, które nas wskazały, że moglibyśmy być tym 
operatorem, przystąpiliśmy do zmiany planu, zmiany statutu po to, że jeżeli przyjdzie 
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załóżmy chwila, kiedy będzie trzeba podjąć się działania tego operatora i zacząć realizować te 
przedsięwzięcia, po prostu będziemy przygotowani. Członkowie związku, którzy byli na 
zgromadzeniu, jednogłośnie podjęli taką uchwałę, że przystępujemy do tych zmian, o których 
Państwo tutaj czytacie w załączniku do uchwały. W tym głosowaniu nie brała udziału gmina 
Złocieniec, po prostu była w tym czasie nieobecna. Po przeanalizowaniu i po przegłosowaniu 
zmian do tego statutu, wysłaliśmy je do zaopiniowania do Wojewody. Wojewoda również się 
ustosunkował do tych zmian pozytywnie, nie wnosząc żadnych zastrzeżeń do zakresu 
proponowanych zmian i do sposobu ich zapisu. Biorąc pod uwagę to, że przy realizacji, 
przede wszystkim tego zadania, które dotyczy transportu, transportu drogowego... Publiczny 
transport A, tak. Publicznego transportu zbiorowego, musieliśmy wysłać do wszystkich 
członków związku taką informację, że każdy członek, w ciągu 30 dni, ma prawo złożyć 
sprzeciw do podjęcia tej uchwały. Na dzień dzisiejszy, no ponieważ, wszystkie gminy, 
rozumiem, głosowały na zgromadzeniu pozytywnie, za przyjęciem tych zmian. Jedyną gminą, 
która w jakiś sposób neguje te zmiany do statutu, jest gmina Złocieniec, czego efektem jest 
dzisiejsza propozycja podjęcia tej uchwały. Dziwi mnie to również, że taka uchwała jest 
procedowana, szczególnie na temat transportu, ponieważ w wykazie, który otrzymałem od 
władz, które prowadzą partnerstwo strefy centralnej, gmina Złocieniec, nie bierze udziału w 
zadaniu pod tytułem transport publiczny. Dziwi mnie również fakt takiego postępowania, w 
kontekście tego, co związek realizuje na rzecz gminy. Uważam, że te osiągnięcia, czy te 
załóżmy sukcesy, które mamy w postaci otrzymanego dofinansowania, czy innych 
przedsięwzięć na rzecz gminy, w jakiś sposób powinny przynajmniej spowodować to, żeby 
gmina nie przeszkadzała w tym, co robi związek, nie mówiąc o żadnej innej pomocy, 
ponieważ to w tej chwili nie wchodzi w rachubę. Uchwała, która jest podejmowana, zmiana 
do statutu, przepraszam, która jest podejmowana tak, jak mówiłem, jest, można powiedzieć, 
taką wyprzedzającą uchwałą, która nie powoduje przeniesienia, jeszcze na dzień dzisiejszy, 
żadnych kompetencji z gminy Złocieniec, na gminę, na związek. Przede wszystkim, żeby to 
się stało, to musieli... Musiałaby... Związek musiałby być wybrany jako operator tego 
przedsięwzięcia, a natomiast to jeszcze jest jakaś perspektywa, ponieważ tak jak mówił pan 
Burmistrz, te sprawy mogą się rozstrzygnąć, dopiero gdzieś na przełomie roku. Poza tym, tak 
jak czytam tutaj w uzasadnieniu, że taka zmiana wymagałaby wykonania, wydatkowania 
dodatkowych środków publicznych. Nie wiem, czy ja dobrze rozumiem to uzasadnienie, ale 
w tej chwili sama zmiana statutu nie powoduje poniesienia żadnych kosztów, ani żadnych 
pieniędzy związanych ze zmianą statutu. Dlatego biorąc pod uwagę przedstawione 
argumenty, dotyczące dotychczasowej współpracy, dotyczące pomocy, w jaki sposób, jaką 
związek udzielał i udziela dla gminy Złocieniec, może pośrednio poprzez ZWIK, w postaci 
pozyskanych pieniędzy. Apeluję do Państwa Radnych, aby nie zgłaszać tego sprzeciwu i aby 
umożliwić związkowi dalsze funkcjonowanie i realizację w perspektywie zadań, które będą 
wykonywane w ramach partnerstwa Strefy Centralnej. Dziękuję. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Jeśli Państwo pozwolicie, to jak najbardziej. Czyli ja jeszcze raz położę akcent na te stany 
faktyczne. Stan faktyczny jest taki, że strategia terytorialna nie jest dokumentem. Partnerstwo 
nie funkcjonuje. Umowy w zakresie dystrybucji środków pochodzących czy to z funduszy 
europejskich dla Pomorza Zachodniego, czy też z Krajowego Planu Odbudowy, nie są 
zapewnione, bo nie ma umów ani na szczeblu rząd marszałek, ani marszałek poszczególne 
partnerstwa. KPO, wszyscy Państwo obserwują, co się dzieje, w związku z powyższym 
decyzja o pozytywnym zaakceptowaniu zmiany statutu jest, jak dla mnie, przedwczesna. Jeśli 
chodzi o naszą współpracę ze związkiem, to ja, no niestety, ale mam różne oceny, 
przypisywanie sobie zasług, ja widzę je inaczej. Gmina była świadoma konieczności 
modernizacji oczyszczalni ścieków. I przypomnę, że nawet próbowała to zrobić samodzielnie, 
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występując ze struktur związku. To jednak procedury, które były już wtedy rozpoczęte w 
Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i wyznaczony termin zakończenia tych 
inwestycji, uniemożliwiły nam to wystąpienie. Zgadzam się akurat z tym, że my jako gmina 
nie mamy zamiaru przeszkadzać związkowi w realizowaniu swoich zadań statutowych, ale 
też nie mamy pewności, co do pewnych aspektów, np. Czy związek ma doświadczenie w 
prowadzeniu projektów z zakresu transportu publicznego? Ja sobie, na to pytanie, 
odpowiadam: nie. Skoro nie ma takiego doświadczenia, to może warto rozejrzeć się na rynku 
w zakresie wyboru operatora, który ma takie doświadczenie. Jeżeli związek nie ma takiego 
doświadczenia, to zadaję sobie pytanie: ilu pracowników zamierza zatrudnić związek do 
realizacji dodatkowych zadań, wynikających z rozszerzenia ich po zmianie statutu? Bo do tej 
pory to byli specjaliści w zakresie prawa zamówień publicznych i oni zostaną, ale pozostali to 
byli specjaliści w zakresie branży wod-kanu. Wod-kanu w nowej perspektywie europejskiej 
będzie niewiele, albo w ogóle. Czyli będzie konieczna jakaś wymiana załogi, no to pytam ilu 
tych pracowników będzie? Bo związek raczej nie ma swojego majątku i ciągle będzie się 
opierał albo o składki członkowskie, albo właśnie o udziały w realizacji projektów. Odnoszę 
się do naszego doświadczenia. Jakie stawki za obsługę projektów będą zaproponowane 
uczestnikom związku, oprócz składki członkowskiej. No to moje doświadczenia tutaj są takie, 
że projekt pod tytułem Modernizacja oczyszczalni ścieków kosztował spółkę ZWIK ponad 
1,5 mln zł. I przypominam sobie, bardzo źle prowadzone negocjacje, czyli stawianie nas pod 
ścianą. Jeżeli nie zapłacicie, to my wam nie udrożnimy przetargu, który właśnie zrobiliśmy. 
Takie było stanowisko związku. No to niestety, zapamiętałem tego typu lekcję. Nie chcę, 
żeby mnie teraz szantażowano, że jesteście członkami związku. Przystąpiliście, świadomie 
podjęliście decyzję o zmianie statutu na wszystkie szerokie zadania. No a jak nie chcecie 
wspierać transportu publicznego, to i tak musicie głosować, bo jesteście członkami związku. 
Absolutnie takiej sytuacji nie chcę. Ponadto, jak Państwo zwrócicie uwagę, członkami 
związku jest w chwili obecnej 10 gmin, choćby nawet z powiatu drawskiego, bo ze związku 
wystąpiły gminy Kalisz Pomorski i Drawsko Pomorskie. Czemu wystąpiły? No bo na ich 
rzecz nie były realizowane żadne zadania. My zostaliśmy, no bo była realizowana 
modernizacja oczyszczalni ścieków. Partnerstwo, przypomnę, to związek 3 powiatów. 
Pozostałe gminy, np. z terenu powiatu świdwińskiego, w ogóle nie są uczestnikami związku, 
mają za to swój związek. Związek dedykowany transportowi publicznemu, który u nich 
raczkuje, ale powołali taką strukturę. I również delegaci zgłaszają, że tym operatorem mógłby 
być związek świdwiński. Nie mi dokonywać dzisiaj oceny, który jest lepiej przygotowany do 
roli operatora. Wracam w czasie, kiedy my jeszcze nie mamy zatwierdzonych dokumentów. 
My nie wiemy, jakie konkretne będą wytyczne po podpisaniu umów generalnych różnego 
rodzaju wytycznych rozporządzenia, odpisach, np. wydanych przez marszałka województwa 
w zakresie realizacji poszczególnych projektów. No to były pytania złożone przez delegatów 
czy też wytypowane osoby do pracy w partnerstwie, czy będzie możliwość przystąpienia np. 
do Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej na podstawie umowy partnerstwa, 
stowarzyszenia o jakiejś takiej formule, żeby nie być członkiem związku, a móc brać udział w 
realizacji projektu. To nie zostało dzisiaj ani przesądzone ani zaopiniowane, czy przez radców 
prawnych. Ja przynajmniej takiej opinii nie znam, jakie to jest stanowisko wiążące. Będzie 
można, nie będzie można?  Ponadto, rodzi mi się takie pytanie. Pan przewodniczący 
podkreślił to w swojej wypowiedzi, żebyśmy nie przeszkadzali nie mamy takiego zamiaru. 
Ale jednocześnie, proszę państwa, jesteśmy współwłaścicielem spółki PKS. I mamy tam 37% 
udziałów o wartości ponad 1 mln 100 tys. zł. No to pytam, w jaki sposób związek będzie 
udostępniał podmiotom świadczącym usługi przewozowe, w tym PKS Złocieniec, środki 
transportu elektromobilne, które nabędzie? Bo żeby zrozumieć zagadnienie, to skoro 
wybierzemy operatora, to właścicielem tych środków transportu, będzie operator. Na jakiej 
zasadzie przekaże nam te środki transportu? Odpowiedź jest: nie wiem. No bo nikt dzisiaj nie 
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zna wytycznych tych umów. I teraz jak na to wszystko, szanowni Państwo, nałożę jeszcze taki 
artykuł, który znalazłem, dotyczący między innymi wdrożenia KPO, to okazuje się, że w 
ramach KPO, przewidywane są środki na zakup autobusów elektromobilnych do transportu 
miejskiego, a nasz Złocieniec jest uznawany, jako transport miejski, które to środki będą 
bezpośrednio powiązane z Funduszem Rozwoju Przewozów Autobusowych, a tam 
operatorem jest gmina, nie żaden związek. Ja nie mam zielonego pojęcia, co to będzie 
oznaczało. Czy my będziemy w przyszłości mogli swoją umowę z Wojewodą przenieść na 
operatora wybranego w postaci związku? Mając tyle pytań, na które w większości odpowiedź 
brzmi nie lub nie wiem, absolutnie nie odważę się rekomendować Państwu zmiany tego 
statutu. Podkreślam jeszcze raz, jest to zdecydowanie przedwczesne. Jak Państwo widzicie z 
procedury, podjęcie decyzji o zmianie statutu, to jest termin zaledwie 30-dniowy. Jeżeli 
związek ma opinię pozytywną Wojewody, a Wojewoda nie bada merytorycznej wartości i 
tego, jak gminy członkowskie chcą rozszerzyć zakres zadań związku, tylko sprawdza to pod 
względem formalnym. Zgadza się, z przepisami? Zgadza. Nie zostały złamane żadne przepisy 
dotyczące powierzenia zadań? OK, opiniuje pozytywnie. Przecież to nie Wojewoda układa 
nasze tutaj relacje, dotyczące powierzenia zadań związkowi, tak. To w tym momencie 
związek uzyskuje opinie, jak mamy podpisane wszystkie dokumenty, wszystkie rzeczy. 
Podpisuje, składa ponowny wniosek do Wojewody, uzyskuje opinię pozytywną, składa 
projekt uchwały na sesję. My wyrażamy zgodę. I w 30 dni mamy temat zamknięty. Dziękuję. 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Mnie jest bardzo przykro że pan Burmistrz ma taki odbiór współpracy między związkiem a 
gminą, efektem, którego jest wybudowanie tak dużej inwestycji, a praktycznie największej do 
otrzymania takiego dofinansowania. Ale ja składam to na karb indywidualnego odbioru, 
ponieważ wszyscy inni członkowie mają całkiem inne zdanie i całkiem inaczej sądzą o tym, 
co wykonał związek i co zrealizował związek w tym czasie. Natomiast chcę Państwu 
powiedzieć, że generalnie temat prostej procedury, która polega na zmianie zapisów w 
statucie odnośnie zakresu przedsięwzięć, które może realizować związek, a ma już ich chyba 
w tej chwili 14. I tam zwiększa się to o 2 jeszcze punkty. Jest po prostu no, tak powiem, 
nieuzasadnione, ponieważ te wszystkie procedury, o których mówił pan Burmistrz, dotyczące 
KPO, realizacji tych zadań, itd. Gmina, ten związek na te procedury nie będzie miał i nie ma 
na dzień dzisiejszy żadnego wpływu, ponieważ nie jest członkiem partnerstwa strefy 
centralnej. Natomiast na którymś ze spotkań, po prostu zobligowano mnie, żeby ewentualnie 
związek przygotował się do tego, żeby poprowadzić te tematy, czy niektóre tematy, w ramach 
partnerstwa strefy centralnej. I do tego po prostu są potrzebne zmiany statutowe. Stąd po 
prostu, tak jak mówiłem, jakieś tam wcześniejsze podjęcie tej uchwały i próba zapisania tego 
w statucie, żeby sobie taką ścieżkę i taką drogę umożliwić. Natomiast na dzień dzisiejszy, na 
pewno nie ma wpływu to o czym pan Burmistrz mówił, typu załóżmy, jakie będą kwoty ile co 
będzie kosztowało, jak to będzie realizowane. Do tego proszę Państwa zostanie napisane 
studium wykonalności, które określi wszystkie te warunki. Do tego został powołany bank, 
który w ramach doradztwa, próśb, w tej chwili już pracuje, a później dopiero zostanie 
napisany wniosek. I to wszystko w tych dokumentach zostanie określone, uwidocznione, 
rozliczone i podpisane przez członków, którzy w tym będą chcieli. Natomiast nie wiem, 
czemu gmina akurat taką wagę przywiązuje do tego, skoro zadeklarowała brak udziału w 
przedsięwzięciu transportu. Dziękuję 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Dziękuję panie Przewodniczący Tobiszewski, że właśnie Pan wyjaśnił sam sobie odpowiedź 
na pytanie, co to znaczy wymaga dokładnej analizy wydatkowania środków publicznych. No 
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właśnie, do tego zmierzam, co Pan przed chwilą powiedział, że zostanie poprzedzone analizą 
funkcjonalną, itd. Państwo dopiero wtedy będziecie mogli powiedzieć, czy swoje zadania 
będziecie robili za 3%, czy 12% wartości inwestycji. To ja wtedy Radzie zarekomenduję: 
Słuchajcie, nie znajdziemy tańszego operatora, jak robi to w naszym imieniu związek. To 
bardzo dziękuję, że udało się to wyjaśnić. 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Panie Burmistrzu, ale w tych zapisach statutowych, nikt dzisiaj nie mówi o żadnych kwotach, 
żadnych zobowiązaniach. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Panie Przewodniczący, ja wracam do tego, w jaki sposób funkcjonuje związek. 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Ja po prostu, nie chciałbym, w jakiś sposób burzyć Pana osobistych odczuć do związku, 
ale mówię, że one nie są zbieżne z odczuciami innych osób. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
OK, dlatego ja prezentuję swoje stanowisko i mówię o tym, jakie jest moje nastawienie. I 
teraz, idąc za ciosem, dalej, pan Przewodniczący mówi o zmianie dwóch punktów. I 
absolutnie ma rację. Pkt 1, czyli dodaje się pkt 16 mówi: rozwój usług publicznego transportu 
zbiorowego. Pkt 17 mówi: realizacja projektów określonych w strategii partnerstwa strefy 
centralnej. Tyle tylko, że to są literki od A do I. To tak, jakbyśmy tych punktów wprowadzili 
kilka, nie dwa. Między innymi mamy taki punkt, na który gmina Złocieniec chce pozyskać 
środki w ramach funduszy europejskich dala Pomorza Zachodniego. To jest zadanie pod 
tytułem Zrównoważony rozwój funkcji turystycznej lub... Tak, to chyba było właśnie to. I my 
naprawdę nie chcemy, żeby operatorem był związek, bo uważamy, że przy 70 osobach 
zatrudnionych w urzędzie, mamy siły i potencjał, żeby to zadanie zrobić samemu. Dziękuję. 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Jeszcze panie Przewodniczący, tylko dopowiem, że to rzeczywiście zostało zapisane. Ja 
mówię, to stwarza możliwość realizacji pewnych przedsięwzięć. Natomiast decyzje o tym, 
kto będzie tym operatorem, które zadania będą realizowane przez danego operatora, bo mogą 
to robić samodzielnie gminy, mogą to robić różne związki, stowarzyszenia itd., zostanie 
podjęta przez tych, którzy są zrzeszani w partnerstwie strefy centralnej. Tak że na dzień 
dzisiejszy, te zapisy, czy one mają dwa punkty, czy 15 punktów, nie przekreślają załóżmy, 
czy nie stwarzają sytuacji, że to już związek będzie musiał robić i będzie miał takie prawa, 
żeby to realizować, bo dopiero wtedy decyzje zostaną podjęte. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Ale, panie Przewodniczący, ja dalej nie wiem... Przysłuchując się tej dyskusji, dlaczego jest 
ten pośpiech? Skąd bierze się ten pośpiech? 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Panie Przewodniczący. Tak jak mówiłem, na jednym ze spotkań z partnerami strefy 
centralnej, złożyłem zobowiązanie, że poczynię pewne kroki, które przygotują związek do 
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pełnienia takich funkcji organizatora. W związku z tym, no, żeby nie być gołosłownym, 
została podjęta uchwała o zmianie statutu i została podjęta też uchwała w takim temacie, że 
gminy będą mogły uczestniczyć w realizacji zadań z partnerstwa strefy centralnej, które nie są 
członkami związku, po prostu, żeby umożliwić to wszystkim innym, którzy nie należą do 
związku, branie udziału w tych zadaniach i w tym dofinansowaniu, które będzie można 
otrzymać. Stąd po prostu, ja nie realizuje jakiegoś pośpiechu, czy nie robię tego nagle, tylko 
członkowie zrzeszeni w związku i obecni na zgromadzeniu, na którym to było procedowane, 
doszli do wniosku, że tak to trzeba zrobić. I tylko jedna gmina Złocieniec temu się sprzeciwia. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dobrze, to zadam inne pytanie. Właściwie pytanie, które jest nawiązaniem do poprzedniego. 
Jakie konsekwencje będą, jeżeli gmina Złocieniec nie przyjmie zmian w statucie? 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Konsekwencje takie będą, że nie będziemy mogli wprowadzić tych zmian do statutu, które 
zostały zaproponowane. Najprawdopodobniej procedura zmian będzie musiała zostać 
powtórzona i pewnie spotkamy się, po raz kolejny ze sprzeciwem gminy Złocieniec. Tak że 
być może, że się z tego może zrobić błędne koło, które uniemożliwi związkowi branie udziału 
w pracach Partnerstwa Strefy Centralnej, pod tytułem realizator pewnych przedsięwzięć, co 
uważam, że dla gminy Złocieniec, nie powinno mieć aż takiego znaczenia. Natomiast 
wszyscy inni, przynajmniej członkowie związku, liczą na to, że tę rolę będzie pełnił związek 
gmin. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Rozumiem. Czyli żadnych konsekwencji finansowych absolutnie tutaj... Nie możemy w ogóle 
o tym mówić, prawda? 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Panie Przewodniczący, finansowych nie, natomiast są to podstawy prawne, które umożliwiają 
pewne działania i załóżmy niepodjęcie takich decyzji, przekreśla takie możliwości i 
uniemożliwia związkowi pełnienie takiego... 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Czyli to są działania na przyszłość? Umożliwienie działań na przyszłość? Natomiast to nie 
koliduje z już prowadzonymi projektami? Czy z ich rozliczeniem? 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Nie, nie. Oczywiście, że nie, to ma nic wspólnego. Natomiast biorąc pod uwagę to, że w jakiś 
sposób działamy na rzecz gminy Złocieniec, że realizujemy przedsięwzięcia. Dla mnie 
niezrozumiała jest taka postawa gminy Złocieniec. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
To może jeszcze jedno pytanie. Ja rozmawiałem z Burmistrzem. To było tuż po rozmowie z 
panem Przewodniczącym. I Burmistrz mi przekazał, być może ja źle zrozumiałem. To 
prosiłbym o skorygowanie tego. Powiedział Pan: Jeżeli nie przegłosujecie tej... Jeżeli 
przegłosujecie tę uchwałę, sprzeciwiającą się, to pożałujemy tego. Co Pan miał na myśli? 
 



46 
 

Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Panie Przewodniczący. Nigdy tego nie powiedziałem i nie przyznaję się do tego, że tak 
powiedziałem. Powiedziałem panu Burmistrzowi tylko to, co mówię tutaj i do Państwa, że 
biorąc pod uwagę to, co jest w tej chwili realizowane dla Złocieńca, powinniście to wziąć pod 
uwagę, przy podejmowaniu tej uchwały. I tylko tyle, i więcej nikomu, nic na ten temat nie 
mówiłem. To jest na pewno wprowadzenie w błąd pana Przewodniczącego. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Być może źle zrozumiałem. Panie Burmistrzu, źle zrozumiałem? [niezrozumiałe]. 
Rozumiem. Dobrze. Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania? Czy ktoś by chciał jeszcze jakąś 
uwagę tutaj wnieść? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Konsekwentnie i jeszcze raz, przed rozpoczęciem głosowania powtórzę. Partnerstwo nie jest 
zawiązane. W związku z tym, nawet nie zapadły decyzje, w jaki sposób to partnerstwo będzie 
realizowane. Czy to będzie umowa międzygminna, czy to będzie związek międzygminny, czy 
to będzie stowarzyszenie? Jesteśmy daleko w lesie w kwestiach formalnych, bo oczekujemy 
najpierw na podpisanie dokumentów generalnych, czyli sam Pan Przewodniczący związku 
przyznał, że przy dobrych wiatrach, jeżeli wszyscy wykażą wolę współpracy, to będziemy 
mogli oczekiwać podpisania kluczowych, generalnych dokumentów na przełomie tego roku. I 
teraz, szanowni Państwo, żebyście dobrze zrozumieli, tak? Jeżeli to partnerstwo, w 
jakikolwiek sposób nie będzie gwarantowało realizacji interesów gminy, to ja również 
Państwu będę rekomendował, żebyśmy tej umowy partnerstwa nie podpisywali. To Państwo 
jesteście uchwałodawczym organem, a ja wykonawczym. I to, że reprezentuję gminę jako 
delegat, to wynika z zakresu moich czynności. Ale nasze decyzje wynikają z Państwa woli i z 
Państwa decyzji. Dlatego, kiedy będą stworzone formalne ramy tego partnerstwa, będziemy 
wiedzieli, jak wygląda analiza dotycząca PTZ. Ja Państwu powiem: interes gminy został 
zabezpieczony. Podpisujmy umowę PTZ, a najlepszym operatorem jest Związek 
Zachodniopomorski Strefy Centralnej. Ale jeżeli takiego przekonania nie będę miał, to nigdy 
Państwu tego nie rekomenduję. Kończę, dziękuję. 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Ja może panie Przewodniczący jeszcze powiem, że pan Burmistrz całkowicie ma rację i ja mu 
przyznaję do tych procedur, które w tej chwili się toczą jeszcze, że one nie są sfinalizowane, 
że one są w perspektywie, itd. Natomiast podjęcie zmian do statutu uważam, nie ma żadnego 
związku z tym, co będzie realizowane, kto będzie wybierany do realizacji w poszczególnym 
przedsięwzięciu. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja tylko chciałem uspokoić sytuację, bo tutaj nikt nie mówił, że ktoś się obraża, ktoś 
prowokuje, cokolwiek. Jest to bardzo trudny moment, w którym, jeśli mamy podjąć zmiany w 
statucie, to bądźmy pewni, że nie będzie sytuacji, w której akurat gmina Złocieniec w 
pewnym momencie wychodziła ze związku, a później szybko musiała do tego wracać, bo 
nasza inwestycja była zagrożona, bo ktoś powiedział, że jak tego nie zrobimy, to będziemy 
ponosić konsekwencje. Nie chcę takich sytuacji dalej. Tak jak tutaj dzisiaj też rozmawialiśmy, 
otrzymaliśmy absolutorium m.in. za to, że jesteśmy w stosunku do was uczciwi i nieraz, takie 
kwiatki teraz padają, że później musimy się wstydzić za decyzje i za rekomendacje, a później 
musimy wracać do tej sytuacji. Nam naprawdę jest w takich momentach bardzo ciężko i nie 
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jesteśmy umówieni, bo chcemy mieć oczyszczalnię, a ktoś inny ma jakieś inne intencje. I 
myślę, że to jest zła i niedobra, obrali niedobry kierunek. I najgorszą rzeczą, co by się 
zdarzyło, to, że taka... Wasze głosowanie, które dzisiaj będzie, jeśli będziecie, np. za 
rekomendacją naszą, że może mieć to wpływ na to, że znowu rozliczamy projekt, za który 
zapłaciliśmy bardzo dużo pieniędzy i dopłaciliśmy jeszcze, chociaż nie byliśmy winni całej 
sytuacji, żeby nie było takiego momentu, w którym znowu jesteśmy pod ścianą stawiani, że 
będziemy musieli coś jeszcze zrobić albo czegoś, co ktoś za nas nie zrobi. Naprawdę, to nie 
jest dobra droga, to nie jest dobra współpraca. I to, że związek został powołany w celu 
realizacji zadań wodnokanalizacyjnych, to... Tymi zadaniami powinien się zajmować, bo to 
robi dobrze. I tak naprawdę gminy powołały ten związek po to. Natomiast w chwili obecnej, 
jeśli będzie się zajmował wszystkim, to my nie wiemy, w jakim kierunku pójdzie, ile nas to 
będzie kosztować, czy następnym razem albo za jakiś czas nie pojawi się powód, w którym 
znowu będziemy zmuszani do czegoś. I my jako założyciele, jako gmina Złocieniec, tego 
związku, znowu będziemy żałować, że jesteśmy jako jedyni, którzy dbają o to, bo jesteśmy 
świadomi tych... podnoszenia ręki i świadomi tych wyborów. No to będziemy w tej 
mniejszości i znowu możemy mieć z tym trudności. Znaczy, ja tylko liczę panie 
Przewodniczący, że niezależnie, jak Radni dzisiaj zagłosują, że nie będzie to miało wpływu 
na wyniki rozliczenia tej inwestycji, którą skończymy. Później będzie być może tak, że 
zakończymy tę inwestycję, rozliczycie ją. Zresztą to jest wasza inwestycja, to później po 
prostu mu możemy się wycofać i już nie będziemy żadnych problemów robić, a nic nie stoi na 
przeszkodzie do tego, że przy następnych możliwościach będziemy rozmawiać jako 
partnerzy, a nie jako zakładnicy. Tylko tyle. 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Panie Burmistrzu, ja mam taką prośbę, bo ja to odbieram trochę, jako taką insynuację, 
czarnowidztwo pewnego postępowania, związku. My na nikim niczego nie wymuszamy, my 
wszystko robimy zgodnie z obowiązującymi przepisami i zasadami i tak będziemy dalej 
rozliczać tę inwestycję. Natomiast wszyscy wiemy dobrze, że pewne uwarunkowania, nieraz 
mają wpływ na to, co się dzieje. I być może w jakiś sposób, może to znaleźć, załóżmy no... 
efekt taki, że pewne rzeczy typu, załóżmy, jak w tej chwili, o czym wiemy, że załóżmy ZWIK 
ma wystąpić z kolejnym wnioskiem na dofinansowanie, które miałoby związek, być może 
będzie przez członków związku postrzegany w jakiś sposób negatywnie, ponieważ ja jeżeli 
mogę mówić o sobie, to takie podjęcie uchwały, jest ewidentnym blokowaniem działalności, 
czy perspektywy rozwoju związku. I tak to będę po prostu oceniał. I takie jest moje na ten 
temat zdanie. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Panie przewodniczący. Jest to zły kierunek, w którym uśmiechamy się  do siebie przez zęby. 
Ale proszę zrozumieć jedno, jeśli nie mamy szczegółów dotyczących funkcjonowania 
projektu związku i analiz, to nie wychodźmy do przodu, bo tak naprawdę jeśli we wrześniu, 
albo w październiku, albo kiedy powstaje ten dokument, czyli będziemy mieli wiedzę, to 
wtedy będziemy mogli zagłosować, a w uzasadnieniu, będziemy mieli pewne dane, których 
konsekwencją będziemy mogli sobie zaplanować albo ustalić, jak to się będzie działo. Tutaj 
nikt z nas nikogo nie chce blokować, nie jesteśmy tymi, którzy są złośliwi. My po prostu tego 
nie wiemy. Jeśli nie wiemy, to nie chcemy błądzić we mgle, tylko chcielibyśmy opierać 
rekomendacje dla Radnych, którzy zaraz będą głosować, na pewnej wiedzy i na pewnych 
kosztach albo na pewnych efektach, a to dopiero się zaczyna dziać. Jeśli firma, też mieliśmy 
na spotkaniu, przy okazji tej strategii, rozmowy i dyskusje na temat PTZ, no to oni wszyscy 
mówią, że dopiero teraz się zabieramy za robotę i ustalamy te warunki, z których wynikać 
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będzie, co się będzie działo, jakie są możliwości dalszego rozwoju. I nikt nie mówi nic 
więcej, tylko że my, nie znając szczegółów, po prostu mówimy: wstrzymajcie się, bo na razie 
mamy dużo czasu, żeby jeszcze na ten temat rozmawiać i dyskutować. A uchwałę ponownie, 
jeśli dane będziemy mieli, możemy w każdym momencie, na każdym, zwołać walne, 
specjalne po to, żeby to omówić, zobaczyć, jak to wygląda i podjąć wspólne decyzje. Nie ma 
tutaj złych intencji, jest tylko brak wiedzy. I dużo, dużo czasu jeszcze do tego, żeby na to 
poczekać. 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Ja, tak ad vocem do słów pana Burmistrza, jeszcze raz chcę powtórzyć, że podjęcie uchwały o 
zmianie statutu,  czyli li tylko o zapisach w statucie, nie powoduje żadnych konsekwencji, nie 
ogranicza wiedzy, nie zmienia zasad funkcjonowania strefy centralnej, to wszystko, o tym 
będą decydowali członkowie. Natomiast to jest jedno z zadań, które mógłby, ewentualnie w 
perspektywie realizować związek. I to było ideą wszystkich czołowych związku, którzy 
podjęli taką decyzję. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Panie Przewodniczący, tylko że, różnica jest też taka, że my na naszym terenie mamy spółkę, 
która składa się z naszych mieszkańców, pracowników, z naszego majątku. I my nie wiemy, 
czy działania, te, które planuje związek, nie będą po prostu konkurencyjne w stosunku do tej 
firmy, którą spółka wspólnie stworzyła i funkcjonuje przez te czasy pandemii i przez te różne 
problemy. Więc to nie jest żaden atak, to jest naprawdę też pewne zagrożenie potencjalne, 
które wynika z tego, że stajemy się ostrożni. Proszę to zrozumieć, jeśli nie mamy danych, to 
nie wiemy, jak to będzie wyglądać i czy nasza spółka nie będzie, w pewnym momencie, 
zagrożona przez innych operatorów. Zrozumiałem. 
 
Pan Marek Tobiszewski (Przewodniczący Zarządu Związku Zachodniopomorskiej Strefy 
Centralnej): 
Panie Burmistrzu myślę, że całkowicie wymyślone zagrożenie, ponieważ my w żaden sposób 
nie jesteśmy związani ze spółką PKS i nie mamy żadnego wpływu na to, co się dzieje w PKS-
ie. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Czy możemy przejść do głosowania? Wobec braku sprzeciwu, przechodzimy do głosowania. 
Kto z Państwa? Może inaczej. Przeczytam treść uchwały, żeby dobrze zrozumieć. §1. Wyraża 
się sprzeciw w stosunku do uchwały nr XVIII/86/2022 Zgromadzenia Związku 
Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej z dnia 8 czerwca 2022 r. w sprawie zmiany statutu 
Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej, przy czym uzasadnienie sprzeciwu zawiera 
załącznik do poniższej uchwały. §2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, czyli 
głosując za uchwałą, wyrażamy sprzeciw. Tak, żebyśmy tutaj dobrze zrozumieli. Czy są 
pytania, wątpliwości co do treści uchwały? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (11 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) - podjęła Uchwałę Nr L/438/2022 w sprawie 
sprzeciwu gminy Złocieniec w stosunku do uchwały Nr XVIII/86/2022 Zgromadzenia 
Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej  z dnia 8 czerwca 2022 r. w sprawie zmiany 
Statutu Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnej Grażyny Kozak, która 
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wstrzymała się od głosu (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr 
Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
12) w sprawie wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej gminy Złocieniec – druk nr 549A; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, przedstawię taką samą informację, jak na komisji budżetowej. 
Porównaliśmy wpływy osiągane oraz wydatki w roku 2021. Niestety nie prowadzimy, aż tak 
dokładnej księgowości, żeby przypisywać niektóre wydatki do punktu, ma to bardziej 
charakter zbiorowy. Ale no jak gdyby, to podsumowanie zbiorcze jest chyba najistotniejsze. 
Jeśli chodzi o wpływy, to osiągnęliśmy 106 tys. 348 zł, a jeśli chodzi o wydatki, to one 
przekroczyły kwotę 182 tys. zł. Patrząc na rachunki, które do nas docierają od stycznia do 
maja no, z przykrością muszę stwierdzić, że musimy gonić tę tendencję rosnących cen. W 
związku z tym, że Państwa propozycja dotycząca podniesienia stawek, najczęściej te 
propozycje nie przekraczają kilkunastu procent w stosunku do tych, które obowiązywały w 
ubiegłym roku. Powiem jeszcze, że podstawowe nasze źródło dochodów, tj. Wyspa Ostrów, 
w Cieszynie, z której w ubiegłym roku ok. 63 tys. czy 67 tys. zł. były przychody. Tak, czy 
tak, te akcenty się rozkładają. Dlaczego druk A? Dlatego, że w pierwotnie rekomendowanym 
druku na komisję budżetową wkradł się błąd w §1 pkt 9. Korzystanie z pokoi gościnnych w 
budynku socjalnym, na Stadionie Miejskim przy ul. Połczyńskiej w Złocieńcu. 
Wprowadzamy rozróżnienie terminowe, czyli 50 zł w miesiącach maj-wrzesień i 70 zł w 
miesiącach październik-kwiecień. No to jest mi.in. związane właśnie z funkcjonowaniem 
ogrzewania gazowego na stadionie. Rachunki w tych miesiącach zimowych szybują w górę 
dosyć wysoko i dlatego wprowadzamy to zróżnicowanie. W druku bez literki A był po prostu 
wpisany maj-czerwiec, czyli mielibyśmy lukę związaną z miesiącami lipiec, sierpień, 
wrzesień. To dlatego zmiana tego druku na literę A. Jeśli są pytania, to bardzo proszę. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
Panie Burmistrzu, ja mam takie pytanie. Czy ma Pan może podaną cenę, starą cenę, jaka była 
za wynajem szatni, urządzeń sanitarnych na euro boisku w Złocieńcu? Wydaje mi się, że cena 
160 zł/h + 240 za wynajęcie euro boiska, to jest bardzo duża suma, 160 zł. I tak naprawdę, no 
wiadomo, z szatni się nie korzysta, bo się gra na boisku, tak. No tam położy się plecak,  
światło się nie pali cały czas itd. No jest, jak dla mnie za dużo. Więc interesowałaby mnie 
cena, jaka była wcześniejsza, jeżeli Pan posiada takie dane. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Odpowiadam już w ten sposób. Korzystanie z płyty euro boiska, przychody, które mamy 
zaewidencjonowane za ubiegły rok 6.689 zł. I w poprzedniej wersji było tak: korzystanie z 
płyty euro boiska w Złocieńcu: 200 zł/h, bez urządzeń, 100 zł za 1/2h, bez urządzeń, 260/h, 
wraz z oświetleniem, 130 za 1/2h, wraz z oświetleniem i 130/h z korzystania z szatni, 
urządzeń sanitarnych. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
Dla mnie jest to troszeczkę dużo. 70 zł wychodzi po podwyżce. Wcześniej była godzina 
boiska 200, tak teraz 240 i szatnia 130, teraz 160. Takie jest moje zdanie. 
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Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Cena energii elektrycznej z 20 gr poszybowała do 40. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
No tak, ale no jak jeździłem to wyłączali to światło, no to tak naprawdę wchodzi się, zapala 
się światło się przebiera i się idzie grać w piłkę i światło się gasi. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Panie Radny, ja jedyne, co mogę powiedzieć, to że w mojej obronie stoi ta karteczka, pa 
której mam rozpisane przychody 106 tys., wydatki 183 tys. zł. No to te wydatki są oparte, 
przecież o ceny energii, ceny związane z ogrzewaniem, tak, z zużytą wodą, z wszystkimi 
innymi tymi parametrami, które na te ceny mają wpływ. Ja i tak tutaj nie doliczam średniej 
wynagrodzeń pracowników, że zajmują się w 1/5, czy 1/3 etatu, tymi wydatkami, obsługą 
tych miejsc, tak. I jakichś innych generujących koszty wydatków, ja posługuję się tylko i 
wyłącznie tym zestawieniem, po prostu budżetową klasyfikacją, którą żeśmy z panią Skarbnik 
zobaczyli. I to przeraża w tym roku. Ja Państwu przecież, chyba 2 sesje temu, składałem 
informacje, że z zestawień, które otrzymałem z referatu zajmującego się świetlicami, to my w 
ciągu jednego kwartału wydatkowaliśmy dokładnie tyle, ile wydatkowaliśmy w całym 
poprzednim roku. No to reaguję na to, Państwo jesteście decydentami, ja taką propozycje 
składam świadomie. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Czy są jeszcze uwagi inne? Chciałby ktoś zabrać głos? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Przepraszam, no znalazłem tą kartkę, właśnie dotyczącą zestawienia kosztów opału, żeby 
przypomnieć. Bobrowo gaz ziemny w roku 2021 1958 m3, kwota 5.298 zł, w okresie styczeń-
marzec 2022 1578 m3 kosztowało nas 11.438. Dwa razy - jeden kwartał. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (11 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) - podjęła Uchwałę Nr L/439/2022 w sprawie 
wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej gminy 
Złocieniec. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnego Łukasza Sołtysa, który 
wstrzymał się od głosu (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr 
Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja może dodam tylko, że jest inna uchwała, która wspiera stowarzyszenia, organizacje, które 
korzystają z tego i są zniżki.   
 
Radny Łukasz Sołtys: 
No tak, ale mi chodzi nie tyle o stowarzyszenia, co o zebranie grupki ludzi i oni wtedy nie 
mają  tych zniżek. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
To muszą wstąpić do straży pożarnej i wtedy będą. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
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To po pierwsze, a po drugie na boisku średnio dwa razy po 10 ludzi, czyli 20. 20 na 400 zł, no 
naprawdę. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
13) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec 

„Cmentarz w Złocieńcu” – druk nr 550; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Pana Damiana już nie ma, bo o 13:45 dzisiaj obradowała jakaś wspólnota. No cóż... To ja, jak 
mantrę powtórzę. Wojewoda nam nakazał zmniejszyć obszar poprzez powiększenie strefy 
chronionej. I tak ma być, w związku z tym nie będziemy, przecież z Wojewodą chodzili po 
sądach administracyjnych. Problem cmentarza zostawiamy na jesienne dyskusje. Ta wersja 
przedstawiona Państwu, przebiega, jak gdyby zgodnie z rozstrzygnięciem wskazanym nam 
przez Wojewodę. Szczegóły na pewno są jeszcze w uzasadnieniu. Tak. W dniach od 1 
grudnia 2021 do 23 projekt został wyłożony do publicznego wglądu, nie wpłynęła żadna 
uwaga. Projekt planu został następnie skorygowany, zgodnie ze wskazaniami zawartymi w 
rozstrzygnięciu nadzorczym. Korekty te nie wymagały powtórzenia procedury opiniowania, 
uzgadniania oraz nie powodowały konieczności wyłożenia projektu planu do publicznego 
wglądu. Nie przewiduje się skutków finansowych, uchwalenia planu do budżetu gminy 
Złocieniec. W związku z tym możemy procedować ten projekt, na takim etapie, jaki jest teraz 
przedstawiony. 
 
Pan Krzysztof  Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja może dodam, że byliśmy zaskoczeni, bo tak naprawdę prowadziliśmy prace geologiczne, 
które miały pomóc w rozbudowie, poszerzaniu cmentarza o grunty, które są własnością 
gminy, a które idą do Żeromskiego i tam do końca w stronę  Leśniczówki. I okazało się, że 
przepisy się zmieniły na tyle, że pochówki nie mogą być dokonywane jak w... W odległości 
mniejszej niż 50 m od zabudowań. No i tak naprawdę te strefy sprawiają, że... cmentarz nie 
może się rozwinąć, że tak powiem. I jesteśmy zobowiązani do tego, żeby szukać innego 
miejsca na cmentarz. Trudno nam się z tym zgodzić, a właściwie to jesteśmy niezmiernie 
zdenerwowani, wkurzeni z tego powodu, bo nie wyobrażam sobie, że otwieramy drugi 
cmentarz i tam będą się odbywać pochówki. Skoro jest... Do tej pory nie było żadnej strefy, 
wszystko funkcjonowało w rzeczywistości naszej codziennej, tak że... Nie było żadnego ani 
niebezpieczeństwa, ani żadnych rzeczy, które sprawiały, że te przepisy, które wprowadzono, 
mają jakiekolwiek zdroworozsądkowe uzasadnienie. Więc staramy się powalczyć jeszcze 
trochę z tym, by w jakiś sposób obronić ten teren i go rozbudować, według naszego pomysłu, 
historycznego pomysłu, a nie tego, który wprowadza ten przepis. Więc na ten moment, 
spełniamy obowiązki, które są przed nami, które nakłada na nas Wojewoda, ale liczymy, że 
być może będziemy mogli uratować cmentarz. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Kiedy pierwsze problemy, jeżeli się nie uda uratować? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, to ciężko tak precyzyjnie przedstawić, ale ja na komisji budżetowej, 
przedstawiałem. To jeżeli Pan Przewodniczący pozwoli, to zajmę 5 minut na informację. 
Zgodnie z pozyskanymi danymi w 2019 r. odbyło się 160 pogrzebów, w '20 roku 207, w '21 
211, zaś do końca maja '22 r. już 104 pogrzeby. W ostatnim pełnym roku kalendarzowym '21, 
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spośród 211 pogrzebów, 122 stanowiły dochówki do już istniejących grobów, a 89 to całkiem 
nowe groby, w nowych miejscach. Obecnie na cmentarzu znajduje się ok. 130 wolnych 
miejsc z przeznaczeniem na pochówek trumien oraz możliwe jest wygospodarowanie ok. 30 
miejsc pod pochówek urnowy. Urna pojedyncza z założeniem małego pomnika. Oprócz tego 
na terenie cmentarza znajdują się wolne miejsca na nagrobki o statusie rezerwacji, które 
zostały wykupione przez osoby zainteresowane. Takich zarezerwowanych miejsc jest 240. Na 
terenie cmentarza są jeszcze, tzw. groby głębinowe, do których możliwe są dochówki osób w 
trumnie, jak i urny, co zwiększa zasób możliwości co do pochówku. Powyższe dane nie 
obejmują terenu przeznaczonego na rozszerzenie cmentarza, znajdującego się na południu i to 
jest przedmiotem projektu uchwały na dzisiejszej sesji Rady Miejskiej. Na nowym terenie, w 
zależności od efektywności jego zagospodarowania, możliwe będzie realizowanie nawet 400-
450 kolejnych grobów. I teraz ta matematyka, że skoro 90 rocznie to są całkiem nowe groby, 
a potencjalnie możemy zagospodarować 400-450 nowych grobów, no to, to jest 5 do 6 lat i 
koniec, kropka. W związku z powyższym jest jeszcze rezerwa 250 miejsc, które mogą zostać 
zlikwidowane, zwalniając nowe miejsca, ale o tym też rozmawialiśmy na jednej z komisji, że 
jak gdyby ten regulamin funkcjonowania cmentarzy, będziemy jeszcze raz próbowali 
przeanalizować, wprowadzić to, to jest jakaś decyzja. I w zakresie propozycji nieruchomości 
na nowy cmentarz. To jeżeli byśmy brali pod uwagę, to, co powiedział pan Burmistrz, i to co 
w tej chwili mamy wiedzę, w oparciu o stanowisko Wojewody, to istnieje możliwość podjęcia 
próby rozszerzenia istniejącego cmentarza dalej na południe, na tereny rolnicze, graniczące 
bezpośrednio z nim. Jednak mając na uwadze konieczność zachowania stref ochronnych o 
szerokości 50 m od zabudowy mieszkaniowej, uzyskać będzie można w ten sposób 
stosunkowo niewielkie powierzchnie, na poziomie nie większym niż 1 ha, czyli pas o 
długości ok. 200 m i średniej szerokości ok. 40 do 60 m. Jeżeli w ogóle warunki 
gruntowowodne na to pozwolą. Działka, której dotyczy to rozwiązanie, stanowi własność 
gminy Złocieniec. Ogólna powierzchnia tej działki wynosi 3,5 ha, a my tylko 1-2 byśmy 
mogli i pozyskać jako miejsca pochówku. Obecnie w studium kierunek określono symbolem 
25 M1W tereny zabudowy mieszkaniowej, jednorodzinne, tereny usług, czyli cała procedura 
zmiany planu też przed nami. Alternatywnie. W zasobie gminy znajdują się następujące 
nieruchomości, których powierzchnia i usytuowanie mogłyby hipotetycznie umożliwić 
założenie cmentarza. Działki nr 286/1, 285/7 łącznie 10,5 ha, tj. ul. Żeromskiego, kierunek 
Stawno, po lewej stronie. Przeszkody. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Za ogródkami, w stronę lasu? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Przeszkody. Przebiegający przez działkę gazociąg wysokiego ciśnienia. Obecnie w studium 
kierunek określono symbolem tereny ekspensywnej i zabudowy mieszkaniowej, 
jednorodzinnej, tereny usług. Druga propozycja to, co należy do zasobu gminy. Ul. 
Kosynierów, czyli po prawej stronie za działkami tymi ostatnio zabudowanymi. No to tam 
mamy z kolei przez działki przebiegają linie elektroenergetyczne średniego i wysokiego 
napięcia. Pozostałe grunty, które moglibyśmy wskazać, znajdują się w zasobie Skarbu 
Państwa, Starosty Drawskiego oznaczone są Kosynierów po lewej stronie z kolei oraz... Oraz 
nie mam zapisanej tutaj lokalizacji. Ale tutaj mamy, jak gdyby, podobne przeszkody pod 
tytułem przebieg linii elektroenergetycznej średniego i wysokiego napięcia lub gazociąg 
wysokiego napięcia. No i jeszcze, to nie my jesteśmy właścicielem, a Skarb Państwa na razie 
raczej niechętnie się pozbywa jakichkolwiek gruntów, choćby nawet z przeznaczeniem na 
cele publiczne, typu cmentarz. Tak że, no mówię jesienią naprawdę czeka nas sporo pracy z 
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tymi cmentarzami, podjęcie jakichś kierunkowych decyzji dokąd zmierzamy. Proponuję 
wrócić do druku 550 miejscowy plan uzgodniony z nadzorem. Niech to zacznie działać. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/440/2022 w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec „Cmentarz w 
Złocieńcu”. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
14) w sprawie wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2 ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach metod ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w przypadku nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy, ustalenia stawki takiej opłaty, stawki opłaty za pojemnik lub worek 
o określonej pojemności, przeznaczony do zbierania odpadów komunalnych na 
terenie nieruchomości oraz stawki opłaty podwyższonej – druk nr 551; 

 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, tak jak informowałem, nowelizacja przepisów w sierpniu 2021 r. 
wprowadziła zmianę ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, czyli tej 
podstawowej, regulującej ustawy Prawo ochrony środowiska i nastąpiła konieczność podjęcia 
nowej uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami, za pojemnik 
lub worek o określonej pojemności, w terminie do 30 czerwca br. Informacja ważna jest taka, 
że Rada ustala stawki opłat w wysokości nie wyższej niż maksymalne stawki opłat. Tak że 
my tutaj nie możemy się nie wiadomo, jak rozpędzać w tym zakresie. I o ile dobrze kojarzę, 
to te stawi są chyba przepisane z poprzedniej uchwały, ale tak do końca pewności nie mam, 
bo one też tak w trybie przyspieszonym. Zgodnie z wyżej wymienioną ustawą wysokość 
opłaty, w przypadku odebrania odpadów, jako niesegregowane, powinno wynosić nie niżej, 
niż dwukrotna wysokości, nie wyższej niż czterokrotna wysokości. Stąd są wprowadzone 
również te zapisy, tak. Potrzebujemy po prostu, żeby była kontynuacja podstawy do 
naliczania opłat za gospodarowanie odpadami, zbieranych w workach lub pojemnikach. Tyle 
mogę wyjaśnić. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/441/2022 w sprawie 
wyboru jednej z określonych w art. 6j ust. 1 i 2 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w przypadku 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, ustalenia stawki takiej opłaty, stawki 
opłaty za pojemnik lub worek o określonej pojemności, przeznaczony do zbierania odpadów 
komunalnych na terenie nieruchomości oraz stawki opłaty podwyższonej.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
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Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
15) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie gminy Złocieniec składanej przez właścicieli 
nieruchomości oraz  warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektroniczne – druk nr 552; 

 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Konsekwencją procesową jest właśnie, w parze, że ta nowelizacja wymusza również zmianę 
deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami, bo tam przecież zaznacza się te 
wszystkie elementy dotyczące pojemnika lub worka, tak. W związku z tym, jak podkreśla 
Regionalna Izba Obrachunkowa, nowe brzmienie art. 6j ust. 3b ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach, obowiązuje od 1 stycznia 2022 r., co oznacza, że wszystkie 
uchwały dotyczące ryczałtowej stawki opłat za gospodarowanie odpadami, które będą 
podejmowane, wchodzą w życie od tej daty, muszą uwzględniać nowy stan prawny. I to jest 
dla nas ten ostatni moment, kiedy możemy tę podstawę zmienić. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/442/2022 w sprawie 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
na terenie gminy Złocieniec składanej przez właścicieli nieruchomości oraz  warunków 
i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
16) w sprawie wyrażenia woli współpracy z Powiatem Drawskim oraz zabezpieczenia 

środków finansowych w budżecie Gminy Złocieniec na realizację wspólnego 
przedsięwzięcia – druk nr 553. 

 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
To tak jak przy wprowadzeniu mówiłem, tak, podjęliśmy działania zmierzające do 
zwiększenia naturalnej retencji Jeziora Maleszewo. Starosta drawski wyraził wolę 
współdziałania z gminą i partycypację w kosztach przy realizacji inwestycji. Mieliśmy tutaj 
wizyty studyjne, określono koszty sporządzenia takiej dokumentacji, my te środki 
wprowadziliśmy do budżetu już w ubiegłym roku. Niestety środki te nie zostały 
wydatkowane, bo nie doszło do zawarcia porozumienia ze starostwem w tym roku. Również, 
jak gdyby od początku roku naciskamy na to, żeby podjąć, no bo liczymy, że oprócz tego, że 
opracujemy dokumentację techniczną, to w przyszłych latach, właśnie w ramach tej walki ze 
zmianami klimatu, będą środki na dofinansowanie i wykonanie tego zadania dlatego, że 
jesteśmy tutaj wspólnie z powiatem właścicielami różnych działek. Konieczne jest podjęcie 
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takiej uchwały intencyjnej. No i to, co podkreślam, środki znajdują się w budżecie, w 
wysokości 90 tys. zł. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja chciałbym uzupełnić o informacje, że jeszcze również pismo poszło do KOWR-u, który 
jest właścicielem tej podmokłej części tam, gdzie sarny siedzą przy Parku Żubra. I procedura, 
którą rozpoczęliśmy, czyli te porozumienia, dopiero w marcu tego roku się rozstrzygnęły, 
gdyż dopiero wtedy  KOWR powiedział, czy będzie partycypował w kosztach, czy nie. A 
napisał, że właściwie tak, nie albo trochę, albo trochę tak, trochę nie. W każdym razie 
dostaliśmy odpowiedź i od tamtej pory nie było możliwości, żeby ruszyć ten temat, a 
porozumienie jest zabezpieczeniem naszym, że jeśli wejdziemy do zadania, będziemy je 
realizować, nawet jeśli bylibyśmy sami to robić to też potrzebujemy takie uchwały intencyjnej 
by zadanie mogło być oficjalnie, legalnie realizowane. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (12 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr L/443/2022 w sprawie 
wyrażenia woli współpracy z Powiatem Drawskim oraz zabezpieczenia środków finansowych 
w budżecie Gminy Złocieniec na realizację wspólnego przedsięwzięcia. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew 
Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do 
protokołu. 
 

Punkt 9: Komunikaty i oświadczenia. 

 
Radny Łukasz Sołtys: 
Panie Burmistrzu, ja bym prosił o interwencję w Nadleśnictwie, celem posprzątania po 
wichurach dróg, które znajdują się na terenach leśnych. Niedawno mieliśmy pożar koło 
Stawna. Niestety, jadąc do pożaru trzeba było sobie samemu usuwać drzewa. Te drogi nie 
wszystkie są przejazdowe, jeżeli by mogli po prostu nam pomóc i udrożnić, byłoby bardzo 
fajnie. Oraz poprosiłbym o raport sieci hydrantowych w gminie Złocieniec. Czy to nowej już, 
że tak powiem, w stronę ostrowickiej, czy złocienieckiej. Niestety, przy pożarze, właśnie w 
sobotę, koło miejscowości Stawna, spotkaliśmy się już po raz kolejny z brakiem możliwości 
zatankowania wody z hydrantów w miejscowości Stawno był akurat, pierwszy hydrant w 
ogóle, leciała woda, ale nie miał takiego ciśnienia, żeby ta woda wleciała do zbiornika. A 
drugi hydrant, według obowiązujących przepisów, nasz samochód średnio 2,5 tys. l wody 
powinien być zatankowany, w jakieś 4 min, 4 z hakiem, tak, a to lanie wody trwało grubo 
ponad 10 min. Prosiłbym o taki raport, kiedy była taka kontrola przeprowadzona, jakim 
urządzeniem, czy mają homologacje, jakiekolwiek urządzenie, homologacje, czy są osiągalne 
właśnie plany atmosfery, litraż wody dla danego hydrantu to jest 80, 100, zależy. Czy po 
prostu to, jak to wygląda, czy są jakieś z tym problemy, czy nie, bo my już no nie pierwszy 
raz, jak my strażacy się z tym spotykamy, że no jest ciężko w niektórych przypadkach.  
Braliśmy udział w akcji za przystankiem, tam jest taka siłownia, chyba coś takiego. Ok, woda 
poszła, ale naprawdę, no tankowanie samochodu jest 2-3 razy dłużej, niż tak naprawdę 
powinno być. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja z tego, co pamiętam, to były kontrole co roku robione przez PSP chyba. I chyba nie wiem, 
czy Żarek też nie miał takiej aplikacji z hydrantami. Czy to jest w ogóle aktualne, czy nie? 
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Radny Łukasz Sołtys: 
No miał, ale te hydranty też, że tak powiem, nie nakłada się rzeczywistość. On ma, hydrant 
jest tak, jak jest zaznaczone na aplikacji. Ale już gorzej z tym jak działa. Ja dzwoniłem przed 
chwilą do kolegi właśnie z Drawska, który odbierał i że on np. jedzie i odbiera tonę sieci 
hydrantowych nowe krany, wtedy są sprawdzane, a te, które już istnieją, no tego nie robią tak. 
Trzeba było wystąpić, po prostu do nich z pismem itd. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Przyznam się, że miałem ochotę sam z piłą pójść i tam przy tych dróżkach, właśnie te drzewa 
pościnać, tak byście przynajmniej przejechali wtedy. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
A tam drugi był problem taki, że droga dojazdowa do pożaru była jedna, jedyna, jak już 
wjechaliśmy, tak musieliśmy, co kawałek karczować, później cofać. Nie było możliwości 
gdziekolwiek w ogóle... 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Wiem, wiem, o którą drogę chodzi, wiem. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Jest to droga na Kosobudy?  
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Nie trochę w bok, przy tych rozlewiskach. 
 
Radny Roman Cyc: 
W związku z tym, że to jest sesja przed wakacjami, wstępnie ja mam trzy sprawy. Panie 
Burmistrzu bo tam będzie kładziona nowa nawierzchnia na ul. Kasztanowej, tam będzie 
asfaltowa nawierzchnia? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tak, asfaltowa. 
 
Radny Roman Cyc: 
A parking na Sikorskiego? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Też. 
 
Radny Roman Cyc: 
Więc takie pytanie, zarazem prośba, czy w związku z jakąś może powstałą nadwyżką asfaltu, 
którą tam gdzieś samochód przywiezie, czyli to, co by zostało, byłaby możliwość wylania 
tego asfaltu na wjazd na ul. Małą? To jest od Lipowej, to jest kawałeczek pod taką górkę, to 
jest kawałeczek drogi gruntowej. No tu już niejednokrotnie był wylewany ten asfalt tam. 
Mówię dlaczego. Dlatego, że przy każdych ulewach część tej drogi gruntowej jest zabierana 
na ul. Lipową. Co tam później jest każdy wie, więc gdyby była taka możliwość, bardzo, 
bardzo proszę. 
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Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Panie Radny, przerwę, bo ja ten temat znam bardzo dobrze. Byłem sam zaskoczony, jak nam 
POL-DRÓG wylał wjazd na ulicę, właśnie zagospodarowując nadwyżkę przy budowie ul. 
Ogrodowej. Zaskoczenie było wielkie, nieuzgadniane absolutnie ze mną. No i zamiast 
przynieść ulgę, to stwarza kolejne problemy. Burmistrz mnie tu podkręca, mówi, że to, co się 
tam z Małej zlewa, to na drogę powiatową. 
 
Radny Roman Cyc: 
Panie Burmistrzu, na którejś tam sesji, rozmawialiśmy o ul. Dębowej, czy tam byłaby 
możliwość nawiezienia jeszcze jakiegoś tam tłucznia i utwardzenia tej drogi? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tak, tak. 
 
Radny Roman Cyc: 
Super. No i temat placu zabaw przy Myczkowskiego, coś w tym roku ruszy? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tak jak wcześniej informowałem, no czekamy, czy będą w ogóle tego typu inicjatywy 
finansowane z jakichś źródeł zewnętrznych. Dokumentację mamy i jesteśmy pod tym 
względem gotowi tutaj, przygotowani. Tylko pierwszy sygnał, że coś się pojawia. No to 
konstruując budżet przyszłego roku, byśmy wprowadzi to zadanie już z określonymi źródłami 
finansowania. Chciałbym, mówię, uniknąć takiej niepotrzebnej dyskusji. Dlaczego najpierw 
Wielkopolska, a później Myczkowskiego, lub odwrotnie, tak. Ponieważ ta procedura 
Marszałka w zakresie budowy placów zabaw na Wielkopolskiej będzie pewnie trwała ok. 
roku. No to, to też daje sobie taki czas, żeby ten plac zabaw na ul. Myczkowskiego powstał w 
podobnym okresie czasu. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Będzie to już na naszych gruntach. 
 
Radny Andrzej Jankowski: 
Chciałbym jeszcze, jeśli można spytać się w sprawie dworca i tych niezabezpieczonych 
otworów do piwnicy. Nie chciałbym znaleźć się na miejscu tego, kto tam by wylądował. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Zostało to zgłoszone i też PKP ma własne służby i jest to jakby teren, który... 
 
Radny Andrzej Jankowski: 
Ja rozumiem, że jest to zgłoszone, ale proszę sobie wyobrazić, to jest autentyczne zagrożenie 
dla naszych obywateli. Niech tam dziecko przypadkiem jakieś, czy dorosły wpadnie, to jest 
ponad dwumetrowa dziura. W tej chwili jest zupełnie otwarta. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Cóż mam powiedzieć? Zabierają się za przystanki, będą robić remonty, kończą na razie ten 
plac. Widać, że takich małych rzeczy nie potrafią zauważać. Zaczynają od dużych. Dobrze, 
spróbujemy jeszcze raz zainterweniować. Może jeszcze dzisiaj do Pani Dyrektor zadzwonię. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
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Bardzo podobał mi się argument pana Romana Cyca. To ja może podobną złożę, jakby jeśli 
urządzanie zabawowe, typu karuzela została z Placu Myczkowskiego, to na osiedle 
Czaplineckie. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja chciałbym swoje obowiązki, dotyczące reprezentowania gminy Złocieniec, Państwu 
przekazać, bo w ostatnim czasie odbyły się zgromadzenia wspólników spółek. Przy okazji 
omawiania sprawozdań finansowych, spółki, za wyjątkiem PKS, zakończymy rok '21 
dodatnim wynikiem, w całości przeznaczonym na kapitał zapasowy. W ten sposób budujemy 
dobrą kondycję finansową, tak, żeby nie tylko wisieli, ewentualnie, na nas. Jeśli chodzi o 
Zgromadzenie Delegatów Związku Zachodniopomorskiej Strefy Centralnej, bo akurat zostały 
wyznaczone w okresie, kiedy miałem urlop. A związek, nie wiem, w jaki sposób, to nie miał 
uchwały dotyczącej powołania prezesa ZWIK, pana Pawłowicza, jako drugiego delegata, w 
związku z tym on też nie otrzymał tego zaproszenia. Mam nadzieję, że już kolejne 
zgromadzenia będą z naszym udziałem. Jeśli chodzi o SIM-KZN, mieliśmy w poniedziałek 
wizytę prezesa, pani architekt i osoby odpowiedzialnej za konstruowanie wniosków o 
dofinansowanie tego projektu. Oprócz rozmów dotyczących tej inwestycji, byliśmy na 
miejscu, żeby zobaczyć, jak ta działka wygląda, w trakcie właśnie tej wizytacji pojawił się 
pomysł, że KZN mógłby od nas również aportem chcieć wziąć działkę, którą mamy w tej 
chwili zagospodarowaną, jako tę strefę aktywności w ramach budżetu obywatelskiego, bo im 
by to ułatwiło projektowanie, w ten sposób, że mogliby wykazać ten teren jako plac zabaw i 
na jakieś tam wymagane przez prawo budowlane tereny, co by z kolei spowodowało, że na 
swoim terenie inaczej mogliby zorganizować zarówno wjazd, jak i ilość miejsc 
parkingowych. Jeśli chodzi o kubaturę, to rozmawiamy o budowie bloków ok. 44 do 60 
mieszkań. No i teraz, jak gdyby, już troszeczkę bardziej rozumiem, bo w interesie gminy, to 
nie jest ponoszenie kosztów tej budowy takiej wyżyłowanej na maksa, że skoro się mieści 60 
lokali mieszkalnych, to tyle zbudujmy. No niestety stanowisko KZN jest odwrotne, czyli 
wyciśnijmy cytrynę, jak się da, no bo my przecież później z tych mieszkań będziemy mieli 
dochody, bo to oni będą tym zarządzali, no i my się z tego będziemy utrzymywali itd. itd. Tak 
że tutaj te negocjacje jeszcze będą trwały, będziemy się tematowi przyglądali. Jeśli chodzi o 
radę partnerstwa strefy centralnej, czyli pilotaż, program, projekt, jak tego nie nazwał, ale nic 
oficjalnego, to wczoraj było kolejne spotkanie. Po raz kolejny pokłóciliśmy się co do tego, jak 
ma wyglądać PTZ. W związku z tym operator zewnętrzny powiedział, że PTZ na 3 miesiące 
zawieszamy na haku. Nie dotykamy tego tematu, a teraz będziemy koncentrowali swoje 
działania właśnie na tej strefie turystycznej, ponieważ to musi być projekt prawdopodobnie 
nawet pod wspólną nazwą, typu, nie wiem „Atrakcyjne Pojezierze Drawsko Świdwińsko 
Łobeskie” lub coś w tym stylu, żeby to faktycznie spełniało, jak gdyby, wymogi tego 
partnerstwa i jakiejś takiej przemyślanej funkcjonalności. Mogę teraz Państwu jeszcze 
powiedzieć, że w ramach partnerstwa strefy centralnej Jeszcze raz przypomnę, pilotażu gmina 
Drawsko Pomorskie zadeklarowała, że nie weźmie udziału w żadnym projekcie, ponieważ nie 
zaspokaja on ich potrzeb. Takie jest w tej chwili stanowisko Burmistrza. Tak że nie 
przesądzajmy naprawdę, w którym kierunku to jeszcze pójdzie, bo ja intuicyjnie staram się 
różne warianty przewidywać. I nie wiem. Gdybyśmy może pojechali do Marszałka, to okaże 
się, że jakimś rzutem na taśmę, do końca roku będziemy mogli zbudować partnerstwo gminy 
Drawsko i Złocieniec i zrealizować swój własny projekt. Co wtedy związek nam powie? Że 
przyjęliście nasz statut, w związku z tym macie obowiązek być w związku? Ok. No i na 
koniec hit dnia, czyli zgromadzenie Celowego Związku Gmin R-XXI, a tak właściwie to już 
R-XXXI. Szanowni Państwo, bo na skutek kolejnych decyzji zgromadzenia delegatów do 
związku przystąpiła teraz gmina Stara Dąbrowa, mamy tych gmin 31. A czemu? No bo, 
związek ciągle ma, jak gdyby, najatrakcyjniejsze ceny w zakresie gospodarki oraz możliwości 
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przetwarzania tych wszystkich odpadów. Pracuje związek na trzy zmiany i teoretycznie 
wszystko jest ok. Ale to jak w moim tym sloganie, jest dobrze, czyli źle. Jest dobrze, bo '21 r. 
się zamknął i jest fajnie. '22 r. prawdopodobnie też się zamknie, będzie fajnie, a już w 
kolejnych latach będziemy mieli chyba mocno pod górkę. Prezes zarządu wiedząc, jak 
wygląda sytuacja związana z opiniowaniem cennika i wprowadzaniem go w życie, już teraz 
przedstawił projekt cennika na rok 2023. Informuję, że w przedstawionej propozycji 
opakowania z papieru i tektury, dotychczas na bramce 0 zł. propozycja zarządu 70 zł., 
opakowania z tworzyw sztucznych, dotychczas 0 zł. propozycja 150 zł., opakowania 
wielomateriałowe, dotychczas 0 zł. propozycja 344 zł., opakowania ze szkła, 0 zł. propozycja 
90 zł., odpadowa papa 600 zł dotychczas, wzrost na 800, odpady kuchenne ulegające 
biodegradacji jeżeli będą przekazywane luzem, cennik zostaje bez zmian, 210 zł., jeżeli będą 
przekazywane w workach 340 zł. Teraz patrzę odpady wielkogabarytowe z 661 zł na 790 i 
odpady komunalne niewymienione w innych podgrupach objęte kodami 20.03.99 - 438 zł. 
nowa cena 550. Wszystko podawałem w cenach netto. Paradoksalnie, patrząc na reakcje 
Państwa Radnych, widzę zaskoczenie, ale biorąc pod uwagę sprawozdanie z tego, jak my 
sobie radzimy z segregacją, to warto zwrócić uwagę, że nie wzrasta taki parametr, który się 
nazywa zmieszane odpady komunalne. One zostają dalej na kwocie 438 zł. I skoro my tego 
gromadzimy 90% to, przepraszam 80%, no to chyba warto zmienić nastawienie i poprzeć 
cennik, który wprowadza opłaty za selekty, a nie narusza cennika za zmieszane, bo jak 
poprawią nam cennik na zmieszanych, to zdecydowanie gorzej na tym wyjdziemy. 
Oczywiście szybka, pobieżna analiza dotycząca tego, co się wydarzyło w ciągu 5 miesięcy, 
bo związek nam podczas sesji, przedstawia takie informacje. To szanowni Państwo, tak by to 
np. wyglądało. Wyprodukowaliśmy 158 ton w ciągu 5 miesięcy odpadów, popularnie 
nazywanych tworzywami sztucznymi. Gdyby teraz przyjąć taką nową, tę stawkę 150 zł netto, 
to mamy wydatek na poziomie 23.700 zł za 5 miesięcy, czyli miesięcznie 4.740 zł, rocznie 
kosztowałoby nas to 56.880 zł. No, na pewno zdecydowanie mniej niż tam dołożą 100 do 
zmieszanych. Te 56.880 zł, jeżeli byśmy podzielili na 11 tys. deklaracji, bo tyle mniej więcej 
mamy złożonych, to powoduje podwyżkę o 0,43 zł. No to jeżeli mieliśmy rezerwę na 
poziomie 250 tys. zł, a cennik będzie dopiero od nowego roku, to na razie naprawdę zagrożeń 
nie widzę i myślę, że raczej będę Państwa przekonywał, żeby gmina głosowała właśnie za 
taką propozycją cennika, niż tylko opartego o zmieszane. Druga istotna informacja jest taka, 
że w Związku Celowym R-XXI, mieliśmy do czynienia z oprotestowaniem zmiany statutu. 
No i tam to zrobił gospodarz terenu, na którym znajduje się Związek R-XXI, czyli 
zaprotestowali przeciwko rozbudowie instalacji, właśnie do przetwarzania bioodpadów. To 
Państwa informowałem, bodajże w kwietniu. Odbyło się takie szybkie, robocze spotkanie, co 
robimy. Zgłosiła się gmina Chociwel, że ma plan, wszystko jest tam gotowe, mają działkę, 
mogą poświęcić itd. Rozmowy się toczyły, efekt finalny jest taki: instalacja powstanie nie w 
Chociwlu, a w Łobzie. Łobez zaproponował sprzedaż działki na swojej strefie inwestycyjnej, 
w pobliżu Dino, tej inwestycji, tak, tych magazynów przeładunkowych itd. Działka 
uzbrojona, wszystkie super parametry itd. itd. Będzie zakup kosztował 2,5 mln zł netto, ale 
związek ma w planach sobie rozliczyć. Czyli mówimy o wydatku i na to są środki właśnie z 
nadwyżki finansowej roku ubiegłego. No i pkt 3 - ponowienie próby wprowadzenia zmian w 
statucie, czyli umożliwienie m.in. związkowi wejścia do spółki z firmą Eneris, może 
przekręcam nazwę, bo w tej chwili nie pamiętam, ale chyba Eneris. W zakresie właśnie 
budowy tej instalacji do przetwarzania bioodpadów, bo tym razem zakończyło się sukcesem, 
radni, znaczy delegaci zagłosowali za. Zobaczymy, co zrobią gminy. Mam nadzieję, że 
Nowogard tym razem się już wycofa z tego pomysłu, widząc, w którym to kierunku zmierza. 
No bo czasami, niestety, w życie wchodzi ta zasada ile trzeba stracić, żeby móc zarobić. I 
chyba taki kalkulator się tym razem radzie w Nowogardzie przyda, że mają ponad 2 mln 800 
tys. dochodów z tytułu lokalizacji tej instalacji. No a dla nas, mówię, ta sytuacja jest o tyle 
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komfortowa, że dzisiaj ciężko znaleźć takie tereny, gdzie mieszkańcy nie oprotestują budowy 
takiej instalacji, a w Łobzie wszystko wskazuje na to, że jest szansa, żeby to powstało, tak że 
karty na stole. Zobaczymy, kto wygra Nowogard, czy Łobez. Będą to jakieś konsekwencje w 
przyszłości. Ale chciałbym... Ale chciałbym, żeby Państwo na ten temat coś wiedzieli. No i 
związek, konsekwentnie zmierzając do jakiegoś ograniczenia kosztów, chce nadal realizować 
rozwój fotowoltaiki. Tym razem na zrekultowywanych składowiskach odpadów 
komunalnych. Gmina Złocieniec po negocjacjach podpisała umowę przekazania terenów na 
ul. Czaplineckiej, tam gdzie mamy właśnie to szumiące, co? Szumiące Trawy. Może tam 
powstać instalacja fotowoltaiczna, z której będzie korzystał związek, a my będziemy mieli 
prawdopodobnie wtedy bardziej stabilne ceny odpadów. I kończąc, bo sobie teraz 
przypomniałem, firma Eneris, budując instalacje, chce sobie zapewnić od nas źródło tych 
odpadów. Daje gwarancję niezmienności ceny na lat 6 od zakończenia inwestycji. Dziękuję. 
 
 
Punkt 10: Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski poinformował,  
że porządek obrad został wyczerpany. Dziękując Radnym i Gościom za uczestnictwo - 
zamknął L Sesję Rady Miejskiej w Złocieńcu (godz. 14:49). 
 
 
 
     Protokołowała:                                                                                     Przewodniczący:  
 
   Dorota Kowalczyk       Mirosław Kacianowski 


	Protokołowała – Kierownik Biura Rady Miejskiej Pani Dorota Kowalczyk.
	Przewodniczący Rady Pan Mirosław Kacianowski:
	Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad.
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z XLIX sesji (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Pan Zbigniew Albiniak, Pan Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imienneg...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do ...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do ...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do ...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mariola Kowalska, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mariola Kowalska, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnej Grażyny Kozak, która wstrzymała się od głosu (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Pio...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnego Łukasza Sołtysa, który wstrzymał się od głosu (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, P...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...
	Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  na sali głosowali za przyjęciem uchwały (podczas głosowania byli nieobecni Radni: Zbigniew Albiniak, Piotr Jurski, Mateusz Waszczyk) - lista głosowania imiennego stanowi...

